
Р Е В

О Л Ю

Ц І Я

ВАША 
ФІНАНСОВА РЕВОЛЮЦІЯ

Сила щедрос ті 

Гері  К ІЗ І

ВАША ФІНАНСОВА РЕВОЛЮЦІЯ
Сила щедрос ті

Бог хоче, щоб ви були благословенними й успішними та могли виявляти 
щедрість за будь-якої нагоди!

Ви ніколи не будете вільними, якщо не станете фінансово незалежними. Ми 
з Дрендою протягом останніх тридцяти років повторюємо, що ви ніколи не 
дізнаєтеся, ким є насправді, і не досягнете життєвої духовної мети, доки не 
розв’яжете проблему з грошима.

ВИ МОЖЕТЕ СТАТИ ВІЛЬНИМИ!

Це довів я, і це довели тисячі інших людей. Божа благодать допоможе вам. 
Є речі, до звершення яких ви покликані, але ніколи не досягнете цього без 
фінансів. Ви маєте стати фінансово вільними не лише для себе і своєї сім’ї, а 
й для того, щоб люди могли бачити Царство, яке діє у вашому житті.

Люди шукають відповідей. Вони прагнуть реального, а не показного. 
Вони відчайдушно потребують бачити Царство, а не релігію.

Бог благий і щедрий! Коли ми щедрі, то ділимося Божим серцем із людьми. 
Подібно до ковтка прохолодної води в спекотний день, щедрість дає полег-
шення й надію світові, який перебуває в пустелі нестатків і бідності.

З п’ятої й останньої книжки Гері Кізі із серії «Ваша фінансова революція» ви 
дізнаєтеся, як можна співпрацювати з Богом під час виконання Його дору-
чень і досягати нових, неймовірних успіхів.

Ви відкриєте для себе такий потужний принцип Царства, як щедрість, і 
зрозумієте, як він діє, коли прочитаєте цю чудову книжку, сповнену свіжих 
одкровень, потужних прикладів зі Слова Божого й наснажливих особистих 
історій від Гері й інших людей, які застосували силу щедрості й у результаті 
разюче змінили своє життя. 

Щедрість показує людям ваше серце — і Боже серце для них.

Гері Кізі — письменник, промовець, підприємець, фінансовий 
експерт і пастор, який пристрасно допомагає людям бути пере-
можцями в житті, особливо у сферах віри, сім’ї та фінансів. Гері 
та його дружина Дренда створили кілька успішних компанії і є 
засновниками християнської місії Faith Life Now, яка випускає дві 
телевізійні програми — Fixing the Money Thing і Drenda, а також 
проводить міжнародні конференції та поширює практичні ре-
сурси. Подружжя Кізі також є пасторами церкви Faith Life Church 
у місті Колумбус, штат Огайо.
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Бажаєте більше БЕЗКОШТОВНИХ навчальних ресурсів вашою мовою? 
Перейдіть на FLNFree.com



Дорогі друзі у Христі, 

Ми молимося, щоб учення, викладені в цій книжці,  
благословили й підбадьорили вас! Сміливо діліться цим 
матеріалом зі свої ми друзями, родиною та своєю церквою. 
Крім того, відвідайте FLNFree.com, щоби безоплатно  
завантажити додаткові матеріали для вивчення вашою  
мовою! 

Бог любить вас і має чудовий план для вашого життя!  
Знання того, як працює Царство Боже, змінило наше життя 
на краще, і ми віримо, що воно зробить те саме і з вами! 

З любов’ю у Христі 
Гері та Дренда Кізі

P.S. Не забудьте зайти на наш безкоштовний сайт  
FLNFree.com, щоб завантажити більше безкоштовних уроків 
вашою мовою!
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П Р И С В Я Т А

Присвячую цю книжку моїй прекрасній дружині Дренді, з 
якою ми прожили сорок років. Дренда — найщедріша люди
на, яку я колинебудь зустрічав. Вона завжди думає про інших і 
багато чого навчила мене в тому, як любити людей, за що я без
межно їй вдячний!

Гері Кізі 
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В с т у п
Коли Бог прикликав нас із Дрендою випускати телепрограми, 

то мушу зізнатися, що це було найостанніше, що займало мої дум
ки. Я щойно повернувся з Албанії, де п’ять сесій навчав про Цар
ство Боже, розповідаючи про те, як ми з Дрендою, дотримую
чись законів Царства, стали вільними від боргів.

Якщо ви читали мої попередні книжки, то, мабуть, пам’ятає
те про блакитний серпанок Божої слави, який наповнив віталь
ню мого другамісіонера того вечора, коли ми проводили ос
танню сесію. Саме там Господь промовив до мене: «Я призиваю 
тебе до народів, щоб ти навчав людей Мого завіту фінансового 
благословення. І всюди, куди Я тебе направлю, усе буде сплачено 
Мною».

Той вечір змінив моє життя. Однак я не мав жодного уявлення 
про те, що саме Господь мав на увазі під цими Своїми словами: 
«Я призиваю тебе до народів».

Як я згодом дізнався, телебачення якраз і було тим засобом, 
який хотів довірити мені Господь. Знову ж таки, я зовсім не ду
мав про телебачення й не хотів цього робити. Що знав напевно — 
я дуже хотів допомагати людям відкривати те, що відкрили ми з 
Дрендою,  — Боже Царство.



10

ВАША ФІНАНСОВА РЕВОЛЮЦІЯ: СИЛА ЩЕДРОСТІ

А перед тим було дев’ять років життя у великих боргах, де 
вистачало й усіляких грошових застав і виснажливих панічних 
атак. Антидепресанти, які мені назначали лікарі, не допомагали. 
Я почувався відірваним від життя, і здавалося, що темрява страху 
проникає в кожну мою думку. Мене настільки паралізував страх, 
що я боявся навіть виходити з дому — а це далеко не найкращим 
чином позначилося на моєму бізнесі, пов’язаному з продажами. 
Наша родина швидко скочувалася до банкрутства, і мені здава
лося, що я безсилий це зупинити. Сором став способом життя, і 
я почувався  повним невдахою, а найбільше перед моєю прекрас
ною дружиною та дітьми. До того ж я не забезпечував родину 
грошима, яких ми потребували, та й взірцевим батьком і чолові
ком у ті роки мене теж ніяк не можна було назвати.

Ми виживали завдяки тому, що винаймали старий фермер
ський будинок 1850х років, у якому все було в занедбаному ста
ні. Скло у вікнах було скріплено скотчем. Килимове покриття 
на підлозі ми знайшли в придорожній купі сміття. Матраци в 
кімнаті моїх хлопчиків належали будинку для літніх людей, де їх 
хотіли викинути. Машини, на яких ми їздили, — узагалі ганьба. 
Наше життя було заповнене постійними дзвінками від юристів, 
що представляли ті незліченні кредитні компанії, яким ми забор
гували гроші.

Це була справжня безвихідь! Так, я був християнином, який 
любив Бога. Я ходив до церкви й був хрещений Святим Духом. 
Я мав за плечима ступінь бакалавра з вивчення Старого Завіту й 
один рік навчання в біблійній школі, але щось було не так, стра
шенно не так!

Одного разу в розпачі я заволав до Бога, і Він одразу ж відпо
вів. Я  молився протягом цих дев’яти напружених років, та ще й 
як. Та лише цього разу я знав, що просто маю бути почутим.



ВСТУП

11

Гадаю, що до цього часу я завжди думав, що зможу самотужки 
витягнути себе із цієї фінансової ями, яку сам собі й вирив, по
кладаючись на власні сили. Але того ранку зрозумів, що далі вже 
просто нікуди. Я встиг заборгувати всім своїм друзям, позичив 
десятки тисяч доларів у родичів і вже не мав жодних засобів, зав
дяки яким міг би отримати більше кредитів.

Коли я молився того ранку, то був у відчаї і водночас враже
ний тим, що почув Його відповідь так швидко. Я почув, як із мого 
духу піднімалися Його слова. Це була цитата з Послання апосто
ла Павла до филип’ян 4:19:

А мій Бог нехай виповнить вашу всяку потребу за Своїм 
багатством у Славі, у Христі Ісусі.

На це я відповів Господу: «Господи, я знаю цей вірш, проте я 
не бачу, щоб це відбувалося в моєму житті». Знову проговорив
ши до мене, Він сказав, що весь цей безлад у моєму житті через те, 
що я ніколи не цікавився, як діє Його Царство. Я не розумів, що 
Він мав на увазі, одначе ми з Дрендою були сповнені рішучості 
все з’ясувати.

Одне з перших місць у Писанні, на яке Бог вказав нам, було в 
Євангелії від Луки 6:20:

А Він, звівши очі на учнів Своїх, говорив: Блаженні убогі, 
Царство Боже бо ваше.

Царство Боже — це і є наша відповідь?! Знову ж таки, ми не 
мали жодного уявлення про те, що Він мав на увазі, але знали, що 
маємо відкрити це для себе.
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Далі ми поговоримо більше про Царство, а поки дозвольте 
розповісти вам, до чого ми прийшли в результаті.

Святий Дух почав показувати нам речі в Біблії, яких ми ніколи 
раніше не бачили. Застосовуючи те, чого Господь навчав нас про 
Царство, ми змогли за два з половиною роки повністю звільни
тися від боргів. Почали платити готівкою за наші машини й купи
ли 22  гектари землі також за живі гроші — і це була земля, повна 
прекрасних листяних лісів і боліт, де я міг полювати й ростити 
своїх дітей на свіжому повітрі.

Великою радістю в моєму житті було спостерігати, як Дренда 
проєктує і будує будинок своєї мрії, який ми також придбали, ні
кому нічого не боргуючи.

Після всього пережитого й після того, як ми побачили, як діє 
Царство Боже, наше життя перетворилося на щоденне свято. 
І   воно не припинилося й дотепер. Ми й досі щодня святкуємо 
Царство Боже. Ми пройшли шлях від шукання між диванними 
подушками кількох центів, щоб купити «Хеппі Міл» для наших 
дітей, і дотепер, коли не маємо боргів і можемо давати сотні ти
сяч, допомагаючи поширювати Євангелію по всьому світі, — це 
однозначно привід для святкування.

Ми з Дрендою пристрасно бажаємо розповідати людям про 
Боже дивовижне Царство. І  саме через це я передусім поїхав до 
Албанії.

Як уже згадував, коли Бог наказав мені в Албанії іти до народів, 
я неабияк збентежився. Що це могло означати? У той час я вже 
десять років як був пастором церкви, яку заснував із Дрендою. 
Чи мав я залишити церкву й почати мандрувати?

Пройшовши лабіринтом знайомств, призначених нам Богом, 
ми з Дрендою познайомилися з людьми, які працювали на теле
баченні, і з компаніями, що готували телепрограми. Я не шукав 
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їх — Бог зводив нас на цьому шляху. Знову ж таки, я не був за
цікавлений випускати свої телепередачі, але ж пам’ятав видіння, 
яке мав за кілька років до того. Того разу я саме молився на од
ному з наших служінь, коли раптом Господь сказав мені, що я ви
пускатиму теле й радіопрограми. Я не надто замислювався над 
цим, оскільки в той період не цікавився ні тим, ні іншим. Та все 
ж це привернуло мою увагу, про що я розповів Дренді.

Якщо коротко, Бог дивовижним чином відчиняв для нас двері 
й зводив на цьому шляху з чудовими людьми, які заохотили нас 
до цієї справи, хоча ми нічого не знали про телебачення. І коли я 
кажу «нічого», то маю на увазі, що ми не знали абсолютно нічого 
про це. Однак відчували, що маємо й далі йти тим шляхом, який 
Бог нам показує.

Ми не мали обладнання, навіть не уявляли, що потрібно для 
випуску телепрограм. Проте  це знали ті люди, яких Бог приво
див до нас. Урешті, ми підійшли до такого моменту, коли треба 
було ухвалювати рішення. Телекомпанія запропонувала нам зі 
знижкою контракт на розробку телепрограм. Підрахувавши 
ефірний час і всі витрати, пов’язані із запуском нашого мовлення, 
ми прикинули, що це коштуватиме приблизно 300 тисяч дола
рів. На той момент ми не мали таких грошей. Я  довго молився 
й навіть сперечався з Богом про це й нарешті погодився (звісно, у 
суперечці з Богом ніколи не вийдеш переможцем).

Тож до нашого міста приїхала знімальна група (сама телеком
панія базувалася в Техасі), і ми почали готувати нашу першу теле
програму. Оскільки ми не мали знімального майданчика, то весь 
перший рік проводили зйомки у вітальні нашого дому перед ка
міном. Сказати, що я нервував перед першим записом, — це нічо
го не сказати. Я не знав, чого очікувати. Та й хвилювався не лише 
через сам процес зйомок. Мені довелося придумати весь контент 
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і фактично звести всю програму докупи, разом із Дрендою, зви
чайно ж. Продюсерська команда дала нам кілька хороших порад 
і наставляла нас, але мені однаково було незатишно.

Розумієте, мене аж ніяк не можна назвати екстравертом, тож 
поява на телеекрані була для мене чимось абсолютно поза зо
ною комфорту. Крім того, у день зйомок саму знімальну групу 
вибило з робочого ритму: керівник команди змушений був їха
ти додому посеред ночі через трагічну загибель свого маленько
го сина, якого збила сусідська машина на під’їзній дорозі. Те
левізійники повідомили мені про це лише вранці, якраз перед 
самим початком зйомок. Я  тоді ще вирішив не говорити про 
це Дренді до закінчення запису. Авжеж, це був важкий момент 
для нас усіх.

Одразу ж після зйомок один наш співробітник їхав на мото
циклі мого сина Тіма й потрапив в аварію. Тім прибіг додому з 
криком, що Девід розбився до смерті. На щастя, він не вбився, а 
просто знепритомнів; утім, це був ще той початок.

Однак ми пережили цей тиждень зйомок, і програма вийшла в 
ефір на місцевому телеканалі. Ми й далі знімали один тиждень на 
місяць; та от уже другий місяць добігав кінця, а легше не ставало. 
Я боровся з почуттям, що взявся не за свою справу, неабияк хви
люючись через це. Зрештою, навіть сказав власнику телекомпанії, 
що більше не можу продовжувати. Той подивився на мене якусь 
мить і відповів: «НІ! Ти маєш робити ці передачі!».

Потім указав на стілець, запрошуючи сісти, бо ж хотів щось по
казати. Увімкнувши телевізор, він переключив на християнський 
блок телеканалів. Чесно кажучи, я ніколи особливо не дивився 
християнського телебачення, але від того, що побачив того дня, 
мені стало недобре, і я переосмислив свою причетність до хрис
тиянського телебачення взагалі.



ВСТУП

15

На одній програмі продавали «святу оливкову олію», ствер
джуючи, що вона принесе більше помазання задля процвітання. 
На іншій проповідник продавав «помазані вафлі» і теж запевняв, 
що з кожним шматочком ви отримаєте нове одкровення. Іще на 
одному шоу я почув, що, встигнувши пожертвувати протягом 
наступних трьох хвилин, ви отримаєте потрійне помазання для 
процвітання. Була й така, де просто рекламували сублімовані 
продукти. Здавалося, що не було жодної програми, де б не вига
дували найбільш чудернацькі способи, аби простимулювати лю
дей робити пожертви.

Та чого в них дійсно бракувало, і що було дуже помітно,  — 
жодна з цих програм не розповідала людям, як отримати те, чого 
вони потребують: знання того, як насправді працює Царство. Там 
говорилося, що треба посіяти зерно, — але ж я знав, що хтось мав 
сказати людям і про те, як пожати врожай із цього зерна!

Людям треба було дослідити багато частин цього пазла, якщо 
вони хотіли досягти успіху. Якщо просто навчати людей того, як 
давати, а не збирати, то в певний момент, як я вже знав, вони мо
жуть розчаруватися в Богові й подумати, що Він їх підвів, особли
во коли все піде не так, як вони того очікували.

Люди потребували знати закони Царства й того, чому даян
ня — критично важливий складник ходіння в достатку Царства 
тут, на землі. І знову ж таки, куди важливішим для них було зна
ти, що робити після того, як вони зробили посів або пожертву. Їм 
треба було знати, як пожати те, чого вони потребували від Бога.

Свого часу я відкрив для себе, що також маю певну роль у своїх 
жнивах, — і найперше я мав дізнатися, що таке віра й чому вона 
потрібна. Я  мав дізнатися, як Святий Дух веде мене до жниву
вання й наскільки важливі час та обставини самого збирання 
врожаю. Я відкрив для себе, що є духовні закони. Вони подібні 
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до законів, які регулюють природну сферу, і безпосередньо впли
вають на отриманий нами врожай. Саме тому їх треба вивчати й 
застосовувати.

Натомість усі програми на телебаченні подавали це так, ніби 
гроші просто з’являться у вашій поштовій скриньці самі собою.

Погоджуся, що іноді вони дійсно надійдуть на вашу адресу, 
але якщо ви уважно вивчите подібні випадки, то знайдете й духов
ні підказки, чому і як вони з’явилися.

Передивившись кілька подібних програм, я був збентежений 
побаченим. Не дивно, що світ пропускав їх поза увагою. І також 
був дуже розлючений. Саме в той момент я зрозумів, що потрі
бен, що мені є що сказати.

Тож вирішив робити й далі наші телепередачі, бо насправді 
мав що розказати. Я випускаю їх уже чотирнадцять років поспіль 
і не раз бачив, як десятки тисяч людей відкривали для себе Цар
ство — не релігію, а саме Царство — і отримували ті самі резуль
тати, що й ми з Дрендою.

Я знаю, що ви також отримаєте такі самі результати.
«Ваша фінансова революція: Сила щедрості» — це п’ята й ос

тання книжка в моїй серії «Фінансова революція». Насправді я 
захоплююся всією цією серією та радо пропоную вам цю завер
шальну книжку.

Гері Кізі
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Розділ 1

С и л а  щ е д р о с т і
Якось наша сім’я вечеряла в одному з наших улюблених міс

цевих ресторанів. Офіціантка була молодою жінкою, до того ж 
помітно вагітною. Я вже збирався оплатити рахунок, аж раптом 
мені захотілося дати їй більші чайові, замість тих 22—25 відсот
ків, які зазвичай даю. Тож я додав до суми чайових 100 доларів. 
Вона взяла підписаний чек Visa, не глянувши на нього, і пішла 
назад на кухню.

За хвилину офіціантка повернулася зі сльозами, що котилися по 
її обличчю; повернулася, щоби подякувати нам. Жінка розповіла, 
що перебуває в скрутному фінансовому становищі й не знає, як їй 
вибратися з нього. Тож ми скористалися цією можливістю розпо
вісти їй про Христа й помолитися за неї перед тим, як підемо. 

Ми не зробили нічого особливого — хіба що виявили щедрість, 
щоб відчинити двері служіння до її серця.

Або погорджуєш багатством Його добрости, лагідности 
та довготерпіння, не знаючи, що Божа добрість провадить 
тебе до покаяння?

До римлян 2:4, виділення автора



18

ВАША ФІНАНСОВА РЕВОЛЮЦІЯ: СИЛА ЩЕДРОСТІ

У Посланні до римлян  2:4 сказано, що Божа доброта веде нас 
до покаяння.

Бути щедрим — це вчиняти так, як це робить Бог.

У Євангелії від Матвія 5:45 зазначено:

…щоб вам бути синами Отця вашого, що на небі, що 
наказує сходити сонцю Своєму над злими й над добрими, і 
дощ посилає на праведних і на неправедних.

Бог добрий, і Він щедрий! Ми — Його діти, і наша нова природа 
в Христі проявляється в щедрості також. Як і в наведеній вище істо
рії, бути щедрим — це ділитися Божим серцем із людьми. Подібно 
до ковтка холодної води в дуже спекотний день, щедрість прино
сить полегшення й надію у світ, який перебуває в пустелі бідності.

Вплив безоплатного дарування чітко видно з настанови апо
стола Павла, яке читаємо в Другому посланні, адресованому цер
кві в Коринті:

Той, хто достачає насіння сіячеві, додасть і хліб на 
поживу, і примножить ваше насіння та зростить плоди 
вашої справедливости, щоб ви у всьому збагатилися всякою 
щедротою, яка через нас складає Богові подяку.

 Бо виконання цього служіння не тільки задовольнить 
потреби святих, але воно стане ще обильнішим завдяки 
численним подякам Богові. Спогадуючи цю прислугу, вони 
будуть хвалити Бога за ваш послух у визнанні Євангелії 
Христової та за щедрість вашого дару для них і для всіх. 
І вони своєю молитвою за вас з’являються вам зичливі — 
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заради надмірної благодаті Божої у вас. Подяка хай буде 
Богові за його дар несказанний!

2 до Корінтян 9:1015,  
виділення автора, переклад І. Хоменка

Ваша щедрість приводить людей до прославляння й подяки 
Богові!!! Зверніть увагу, як апостол Павло каже, що виявляти 
щед рість — це теж служіння Богові.

Визначення слова «служіння» таке: «Виконання роботи чи 
обов’язків для начальника або як слуга»1.

Це частина вашого обов’язку заради Бога тут, у земному цар
стві,  — розділяти Його серце й турботу про людей. Результат 
очевидний — щедрість торкається людських сердець і відкриває 
їх, щоби прийняти Христа.

Кожен може пригадати, як хтось прийшов нам на допомогу і 
як багато це для нас значило.

Пам’ятаю, як заборгував 4000 доларів податків  — це було, 
коли я тількитільки одружився й не мав жодного уявлення, де 
взяти ці гроші. Я не спав багато ночей через страх перед наслідка
ми ситуації, у якій опинився. У той час ми жили в місті Талса й 
планували відвідати Огайо на вихідні.

Коли мій батько запитав про мої справи, я розповів йому про 
цей рахунок з податкової. На що батько відповів: «Ну, це легко ви
правити», — дістав чекову книжку й виписав мені чек на всю суму. 
Цей його миттєвий вияв щедрості змусив мене полюбити батька ще 
більше. Бо ж у той момент я побачив його серце, відкрите для мене.

Мій батько нечасто так відкривав своє серце. Насправді він 
ніколи відкрито не показував своїх емоцій людям, навіть моїй 

1 The American Heritage® Dictionary of the English Language, Fifth Edition.
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матері. Скільки себе пам’ятаю, батько ніколи не казав мені, що 
любить, жодного разу за все моє життя аж до цього моменту. 
Лише одного разу, коли мама наполягла, він нарешті сказав це, і 
то після чималої драми. Пам’ятаю той день так, ніби це було вчо
ра. Мама вмовляла його, кажучи: «Невже ти не можеш сказати 
рідному синові, що любиш його?». Але він мовчав.

Нарешті, коли мама розридалася, він сказав, що любить мене. 
Проте я ніколи не вважав ці слова справжнім проявом любові, бо 
в той момент батько зробив це під примусом.

Замість того щоб казати, як батько нас любить, він часто купу
вав нам щось особливе; гадаю, що ми, усі четверо його дітей, зна
ли це напевно: тато нас любить. Я бачив батькове серце лише по 
тому, що він робив, і майже ніколи по тому, що він говорив. Тож 
дуже дорожив цими моментами, вони були для мене як світло 
серед темної ночі.

Того дня, коли батько виписав чек, щоб закрити борг перед 
податковою, моє серце переповнилося вдячністю. Зі сльозами 
на очах я обійняв його й подякував. Його відповідь застала мене 
зненацька. Він сказав: «Поки в мене є така можливість, я хочу 
допомагати».

Упевнений, що у вас, як і в мене, є спогади про чиюсь щед
рість — такі моменти привертають увагу. Тож нехай це відкла
деться у вашій пам’яті:

Щедрість показує людям ваше серце й Боже  
серце для них.

Щедрість — це дуже, дуже потужна сила. Вона замінює слова 
й проникає прямо в серце. Просто дивуєшся, як нам удається 
запам’ятати комплімент, який хтось зробив, або ж подарунок.
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Один із перших моментів у моєму житті, коли я побачив серце 
мого тата, стався тоді, коли я був у шостому класі. Ми з двою
рідним братом тоді захоплювалися моделями ракет, і я придбав 
одну таку з прозорим носовим конусом, у який можна було щось 
покласти й запустити в небо.

Того самого дня ми з двоюрідним братом вирішили поклас
ти жабу в цей носовий відсік і заклеїти його скотчем, щоб ракета 
розбилася, а не розкрила свій парашут. Ми хотіли подивитися, 
що станеться з жабою; гадаю, ви можете собі уявити, що саме.

Тож ми запустили ракету — і тут, на наш жах, тато вийшов на 
вулицю, щоби подивитися, що ми робимо. Ми знали: йому не 
сподобається, що ми вбили жабу.

Ракета, як і мала, злетіла вгору, а потім описала дугу й урізалася 
носом у землю. Коли я підійшов, щоби підібрати її, то побачив, що 
носовий конус розбився, а жаба, цілком очікувано, була мертвою.

Підбираючи ракету, я швидко відкинув дохлу жабу геть, щоби 
приховати від батька справжній намір, з яким ми запустили раке
ту. Батько ж підійшов і попросив дати йому цю іграшку. Я й досі 
пам’ятаю, як він серйозно поставився до нашої аварії з ракетою. 
Тримаючи її в руках, він почав казати мені, як можна її полагоди
ти і як він жалкує, що іграшка розбилася. Після чого наочно по
казав мені, як можна склеїти розбиті частини. Справжня турбота 
в його голосі й доброта переконали мене, що я вчинив неправиль
но. Батько так і не дізнався про ту жабу, а я ніколи не забуду того 
прояву турботи й уваги до мене й моєї зіпсованої іграшки. У той 
момент я зрозумів, що батько справді переживає за мене.

Бувають випадки, коли Бог використовує людей, яких ми навіть 
не знаємо, щоби підбадьорити нас і достукатися до нашого серця.

Також мені врізався в пам’ять один випадок, коли ми пішли 
з друзями полювати на фазанів. Дренда теж була з нами, адже 
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ми щойно одружилися й жили в Талсі. Один із моїх колиш
ніх однокурсників, з яким ми були сусідами по кімнаті, тепер 
жив у Канзасі й запросив нас у гості саме на день відкриття що
річного сезону полювання на фазанів. Я був у захваті від такої 
пропозиції.

Проїхавши п’ять годин до Канзасу, ми провели чудовий день 
і вполювали стільки фазанів, скільки було дозволено мислив
ським лімітом. Але на зворотному шляху до Талси у автівці 
нашого друга відмовив двигун. Ми опинилися в глушині серед 
відкритого степу, на ґрунтовій дорозі, а до дому залишалося ще 
кілька годин їзди. Якщо ви колинебудь були в Канзасі, то знає
те, яка це гола земля.

Уже стемніло, і видно було лише один вогник десь удалині. 
Пішки ми дісталися до будинку фермера й розповіли йому, що 
з нами сталося. І як же я здивувався, коли він сказав: «Якщо такі 
справи, то я відвезу вас додому сьогодні. Поставлю вашу маши
ну на трейлер і привезу вас додому вчасно, щоб у понеділок ви 
могли піти на роботу». (Дренда якраз уранці виходила на нову 
роботу в ресторан, куди найнялася на неповний робочий день, і 
була дуже розчарована, що доведеться телефонувати й казати, що 
вона не зможе вийти.)

Дивовижно, але той чоловік, якого ми ніколи раніше не бачи
ли, відвіз нас додому в Талсу — а це було цілих п’ять годин! — а 
потім розвернувся й до настання ранку поїхав назад у Канзас. Він 
провів у дорозі всю ніч!

Я ніколи не забуду цього безкорисливого акту доброти. Чоловік 
навіть не взяв грошей за пальне. Я завжди буду вдячний цій людині. 
Коли згадую про нього, то не перестаю дякувати за цей дар. 

Коли люди згадуватимуть про вас, то дякуватимуть Богові за 
вашу щедрість. 
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Я впевнений, що ви можете навести подібні приклади й зі сво
го життя. Ви згадаєте, як були вдячні за турботу й піклування, які 
хтось виявив до вас. Саме це апостол Павло й намагався донести 
до церкви в Коринті: їхня щедрість навертала людей до Божого 
серця й спонукувала прославляти 
Бога та дякувати Йому за служін
ня коринтської церкви.

Коли я прийшов до Христа, то 
відчув, що моє серце пом’якшало, 
і я побачив, що посправжньому 
переживаю за людей. Коли я бачив 
чиюсь потребу, то завжди хотів допомогти — і дуже хвилювався, 
що зазвичай не міг цього зробити через брак грошей, якими міг 
би поділитися.

Як я з’ясував, більшість людей почувається так само. Варто 
лише звернутися до когось у натовпі й запитати, як пройти до 
потрібного вам місця, як відгукнеться з десяток людей, охочих 
допомогти вам знайти дорогу.

З Біблії я дізнався, що щедрість має навіть більшу силу, ніж 
можна уявити. Коли я прочитав вірші з Другого послання до 
Корінтян, мені відкрився закон Царства, який змінив усе, що я 
думав про даяння:

Бо виконання цього служіння не тільки задовольнить 
потреби святих, але воно стане ще обильнішим завдяки 
численним подякам Богові. Спогадуючи цю прислугу, вони 
будуть хвалити Бога за ваш послух у визнанні Євангелії 
Христової та за щедрість вашого дару для них і для всіх. 
І  вони своєю молитвою за вас з’являються вам зичливі — 

Люди дякуватимуть 
Богові за безмежну 
благодать, яку  
Він дарує тим,  
хто щедрий!
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заради надмірної благодаті Божої у вас. Подяка хай буде 
Богові за його дар несказанний!!

2 до Корінтян 9:1215, 
виділення автора, переклад І. Хоменка 

Люди дякуватимуть Богові за безмежну благодать, яку Він да
рує тим, хто щедрий!

Щоби посправжньому зрозуміти, про що говорить апостол 
Павло, треба визначити терміни.

Надмірний означає велику кількість або високий рівень; переви
щення, досконалість або надзвичайність — надзвичайну велич2.

Що буде вашим у величезній кількості? Що буде надмірним і 
перевершуватиме велич у вашому житті? Божа благодать!!!!!

Гаразд, тепер нам треба дати визначення благодаті.
Благодать означає незаслужене Боже благовоління.
Це типове визначення благодаті, але воно дуже далеке від 

того, чим благодать є насправді. Дозвольте мені дати вам краще  
визначення.

Нижче наведено цитату з Вікіпедії про Божу благодать:

Загальноприйняте християнське вчення про благодать 
полягає в тому, що благодать — це незаслужена милість 
(благовоління), яку Бог дав людству, пославши Свого Сина 
на хресну смерть, у такий спосіб даруючи людству вічне 
спасіння. Однак це визначення може не охоплювати всіх 
випадків використання цього терміна у Святому Письмі. 
Наприклад, у Євангелії від Луки 2:40 (Версія короля Яко-
ва) сказано: «А Дитя росло, і зміцніло духом, сповнилося 

2 Dictionary.com
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премудрости, і благодать Божа була на Ньому». У  цьо-
му прикладі, коли благодать розуміється як незаслужена 
прихильність, використання цього визначення не має сен-
су, чому безгрішний Христос потребував би цього.

Джеймс Райл запропонував таке визначення: «Бла-
годать  — це всемогутня присутність Бога, яка дає вам 
можливість бути тим, ким Він вас створив, і робити те, 
до чого Він вас покликав». Як варіант, Білл Готард ви-
значає благодать як те, що «дає нам бажання й силу, які 
Бог подає нам, щоб ми виконували Його волю». Обидва ці 
визначення мають сенс щодо того, у якому значенні слово 
«благодать» використовується в Біблії3.

Отже, ми бачимо, що в цьому вірші апостол Павло говорить 
саме про благодать, або ж благотворну силу, що сприяє процві
танню. Цей дар, дар благодаті, люди вшановували, бо він сповню
вав їх силою жити щасливим життям. У відповідь люди виявляли 
щедрість до інших, задовольняючи їхні потреби, і так приводили 
їх до поклоніння Богу.

Апостол Павло завершує свою промову словами: «Подяка 
хай буде Богові за його дар несказанний!»

Гаразд, а тепер ще одне визначення. Слово «несказанний» оз
начає, як очевидно із самого контексту, що немає слів, які могли 
б адекватно описати щось4. Ось яким добрим був, за словами апо
стола, цей дар благодаті, добрим понад усякі слова, а особливо для 
тих, чиї потреби сповнювалися завдяки благодатному служінню 
й тим фінансам, які приносив цей дар.

3 https://en.wikipedia.org/wiki/Divine_grace
4 American Heritage Dictionary of the English Language, Fifth Edition.
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Ось сила, яка може звільнити вас від фінансової скрути. Ця 
сила, Божа благодать, доступна кожному віруючому.

Проте є один момент. Ми можемо витратити багато часу за 
розмовами про те, що радив робити апостол Павло, — давати. 
Але якщо ми не розуміємо благодаті як наділення Божою силою 
для процвітання, то пропустимо врожай, який Бог призначив 
для нас. Це однаково, що посадити сад у лісі під тінню великого 
дерева, де не буде ні сонячного світла, ні тієї сили, що принесе 
бажаний результат.

Ми з Дрендою читали біблійні історії, у яких ішлося про Божу 
силу, що змінювала ситуацію на краще. Мушу визнати, що подіб
них історій у нашій церкві, у якій ми зростали, відбувалося дуже 
мало. Окрім спасіння, ніхто й ніколи насправді не говорив про 
те, як принести Божу благодать у якусь ситуацію.

Авжеж, я розумію, що наше спасіння — це найголовніше. Од
нак, як я щойно згадував, мені треба було, щоб та сама благодать 
діяла в кожній сфері мого життя, проте я не знав, як це відбува
ється. Через це незнання ми були розореними, хворими й при
гніченими. Ми знали про спасіння — з вічним спасінням у нас 
було все гаразд, — але не відали й не розуміли, як принести небо 
в наше життя й проявити силу Божу. Як я вже казав, наша сім’я 
була фінансовою руїною!

Але ось що Господь сказав мені того дня, коли заговорив зі 
мною про Царство: «Твоя родина потрапила в таку халепу, 
тому що ви жодним чином не намагалися дізнатися, як діє Моє 
Царство!».

Іншими словами, Він сказав про те, що я не знав, як вивільнити 
владу Царства тут, на землі. Мене насправді ніколи не вчили, як 
це робити, і я навіть не знав, чи можливо це взагалі. Я поняття не 
мав, як долучитися до цієї благодаті, до сили Божої.
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Авжеж, у тій розмові того дня Бог говорив зі мною не лише 
про Царство. На додаток Він сказав: «Моя церква живе так 
само, як жили сини Ізраїлю, коли були рабами й робили цеглу для 
фараона. І тепер Мій народ — раби! Мій народ у боргах, і Я хочу, 
щоб він був вільним!».

Дозвольте мені наголосити цей момент: ви ніколи не будете 
вільними, не ставши вільними фінансово. Як ми з Дрендою гово
римо протягом останніх тридцяти років: ви ніколи не дізнаєте
ся, хто ви насправді, і не ходитимете в духовній меті свого життя, 
поки не розв’яжете проблему з грошима.

Дозвольте мені ще раз наголосити на цьому: ВИ МОЖЕТЕ 
СТАТИ ВІЛЬНИМИ!

Я довів це, і тисячі інших людей також. Божа благодать допо
може вам. Є те, до чого ви покликані й що ніколи не зможете зро
бити, будучи рабом. Ви маєте стати фінансово вільними не лише 
для себе й своєї сім’ї, а й для того, 
щоб люди бачили, як Царство 
Боже діє у вашому житті, і подіб
но до плодового дерева, що рясніє 
стиглими плодами, їх вабило б до 
Царства.

Люди шукають відповідей. 
Вони шукають справжнього у 
своєму житті. Вони відчайдушно 
потребують бачити Царство, а не 
релігію.

Дозвольте мені повідати вам розмову, яку я нещодавно мав із 
медсестрою. Точніше, з двома медсестрами.

Моїй мамі 88 років, і вона почувається досить добре, але в та
кому віці, як ви можете собі уявити, потребує допомоги, коли 

Люди шукають 
відповідей. 
Вони шукають 
справжнього у 
своєму житті. 
Вони відчайдушно 
потребують бачити 
Царство, а не 
релігію.
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хоче дістатися кудись. Того дня я мав завезти її до лікарні на кіль
ка прийомів.

Коли я розмовляв із медсестрою на першому прийомі, вона 
почала розпитувати, чим я заробляю на життя. Я розповів їй про 
нашу церкву, а також про свою фінансову компанію й про те, як 
ми допомагаємо людям вибратися з боргів. Авжеж, це не могло 
не привернути її увагу. Вона стала розповідати мені, у якій халепі 
опинилася, бо залізла в борги й тепер не знає, як їй вижити.

Того самого дня я пішов на прийом до другого лікаря й мав 
майже таку ж розмову з іншою медсестрою. У неї були сльози на 
очах, коли вона розповідала мені про своє фінансове становище.

Друже мій, вони в цьому не унікальні. Так сьогодні живе 
Америка.

Моє серце й моє пристрасне бажання лежить до того, щоб до
помагати людям зрозуміти, що є кращий спосіб життя, — це спо
сіб життя Царства.

Коли ми з Дрендою почали дізнаватися про Царство Боже й 
застосовувати те, чого Бог навчав нас про Царство, наше життя 
змінилося радикально. Ми почали бачити, що благодать, про яку 
говорив апостол Павло, проявляється й у нашому житті.

Однієї ночі мені наснилося, що я маю розпочати власний біз
нес, щоб допомагати людям вибиратися з боргів. Звучить як бо
жевілля, чи не так? Лишень уявіть: ось я, взірцевий приклад того, 
як не треба поводитися з грошима, — і тепер керую компанією, 
яка показує людям, як позбутися боргів. Це все Бог, правда?

Ви можете запитати: «Як же це сталося? Звідки ти дізнався, як 
позбутися боргів, щоб і справді допомагати іншим людям звіль
нитися від них?». Чудове запитання!

Якщо коротко, то Святий Дух показав мені, як це можна 
зробити.
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Звичайно, мені довелося багато чого навчитися щодо природ
ного світу, а потім звертатися до людей, щоб ті навчили мене, як 
запустити власну компанію, але Святий Дух управляв прогресом 
і унікальними стратегіями й методами, які ми використовували, 
щоб допомагати людям. Наша компанія взяла потужний старт, і 
саме вона забезпечила нашу фінансову свободу.

До речі, я знаю, про що ви думаєте: напевно, вони беруть за цю 
допомогу чималу оплату, якщо ця компанія принесла їм стільки 
грошей, скільки потрібно, щоби бути вільними фінансово.

А ось і ні. Як я вже казав, Святий Дух дав нам просто унікальну 
бізнесмодель.

Ми працюємо з нашими клієнтами БЕЗКОШТОВНО.
Як можна з тих, хто й так вибивається із сил, аби оплатити 

свої рахунки, брати плату за допомогу стати вільними від бор
гів? Ні, я просто не можу цього робити. Бог дав мені інший 
спосіб фінансування моєї компанії. Моя компанія ніколи не 
брала й не братиме плату з наших клієнтів за розробку індивіду
алізованого плану позбавлення від боргів. Ми спеціалізуємося 
на тому, щоби показати клієнтам, як стати вільними від боргів 
менш ніж за сім років, включно з іпотекою, — і це зазвичай без 
зміни їхнього доходу.

Ми утримуємося не за кошти наших клієнтів — нас підтриму
ють десятки компаній, постачальників і професіоналів, яких ми 
обрали для надання рішень і варіантів реструктуризації фінансів 
наших клієнтів. Вони підтримують нас за те, що ми розповідаємо 
про них нашим клієнтам.

Наприклад, у процесі реструктуризації, якщо я знаю, що ком
панія XYZ може скоротити страховий рахунок мого клієнта вдві
чі, я пораджу йому звернутися до компанії XYZ. Тепер мій клієнт 
може сам поспілкуватися з XYZ і ухвалити власне рішення щодо 
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того, зацікавлений він чи ні в дешевших тарифах XYZ у межах 
свого плану реструктуризації.

Тобто для клієнта все безкоштовно. І я впевнений, що це стало 
основним фактором, який сприяв приголомшливому зростан
ню нашої компанії. Ознайомитись із послугами нашої компанії 
можна на сайті forwardfinancialgroup.com.

Ми також допомагаємо людям відкрити для себе безпечне інвес
тування. Це саме те, як воно й звучить: інвестування без ризику, що 
падіння ринку вкраде їхні дорогоцінні пенсійні заощадження.

Я  кажу це все, щоби показати: за останні тридцять років ми 
поспілкувалися із сотнями тисяч людей і бачили, у якому фінан
совому безладі перебувають справи більшості американців.

Один приклад, який просто врізався мені в пам’ять, може слу
гувати чудовою ілюстрацією того, як живуть багато американців.

Якось одна жінка зателефонувала з проханням відвідати наш 
офіс, оскільки їй потрібна була допомога з боргом. Ми з колегою 
зустрілися з цією жінкою й не вірили своїм вухам, коли вона по
яснювала свою ситуацію. Вона мала тридцять дві різні кредитні 
картки, і всі вони були вичерпані. (Так, ви почули все правиль
но — вона мала тридцять дві кредитні картки.)

Ця жінка успішно вибудувала боргову в’язницю для самої 
себе й тепер просила про ключ, щоб вибратися з неї. Відповідь, 
як на мою думку, була доволі простою: перестати користуватися 
кредитними картками. Це було б гарним початком. Тож я ска
зав жінці порізати ті картки й наполіг на тому, щоб вона жила в 
межах своїх доходів. Потім дав завдання скласти список усіх її 
життєвих витрат, щоб знати, з чого почати консультувати. Я та
кож запропонував почати користуватися дебетовою карткою за
мість кредитної, щоб і далі не ускладнювати свою ситуацію. На 
пропозицію порізати картки ця жінка розплакалася й поставила 
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запитання, яке просто шокувало нас із колегою: «А як же я тоді 
зможу купити собі нове взуття?».

Може, я не розчув? Їй бракувало грошей на їжу, а вона питає 
про нове взуття?

Ви можете подумати, що ситуація з цією жінкою — це точно 
якась аномалія. За кількістю кредитних карток, які вона мала, — 
авжеж, саме так. Перебуваючи у фінансовому ув’язненні, вона 
була аномалією. Та щодо перебування у фінансовій в’язниці  — 
ні, її випадок не аномальний. Подивіться на останні статистис
тичні дані в Америці:

• 57% людей не мають і 1000 доларів у банку5;
• 44% не можуть оплатити неочікуваний рахунок на  

400 доларів6;
• 23% американців не можуть оплачувати свої щомісяч

ні рахунки й із кожним місяцем набирають дедалі більше  
боргів7.

Друже мій, американці, як сказав мені Бог, є рабами.
Подумайте про те, що робить раб.
• Раб не працює на себе. Хоча він (або вона) трудиться й при

носить прибуток, однак цей прибуток він щомісяця надси
лає кредиторам, залишаючи сім’ї лише стільки, щоби про
жити ще один місяць.

5  Рей Хананія: «57% американців мають менше ніж 1000 доларів заощаджень». 
Див.: Ray Hanania, “57% of Americans have less than $1,000 in Savings, March 31, 2021, 
SuburbanChicagoland.com.

6  Джозеф Лоулер: «44% американців не можуть покрити неочікувані витрати в  
400 доларів». Див.: Joseph Lawler, “44 Percent of Americans Couldn’t Cover an 
Unexpected $400 Expense,” Washington Examiner, May 19, 2017.

7 Меґан Леонгардт: «Стань вільним від боргів». Див.: Megan Leonhardt, “Become 
Debt Free,” May 24, 2019.
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• Раби живуть у будинках, які їм не належать (це означає, що 
їхній дім придбано в кредит).

• Вони їздять на роботу на машинах, які їм не належать, щоб 
заробити на будинок, який їм не належить.

• Вони носять куплений у кредит одяг, щоб ходити на робо
ту заради того, аби виплатити за машину й будинок, якими 
вони не володіють, а також за студентську позику, яку вони 
все ще виплачують двадцять років по тому.

Словом, ви зрозуміли.

Багатий панує над бідними, а боржник раб пози
чальника.

Приповісті 22:7

Чи знаєте ви, що більшість людей не люблять свою роботу? На
справді, за даними опитування Ґеллапа, 85% працівників просто 
ненавидять свою роботу8.

Чому ж тоді вони там працюють? Тому що вони раби, а раби 
не мають вибору!

Отже, чи є вихід із рабства? Так! 
Не вірите? Дозвольте мені показати вам.

Бо виконання цього служіння не тільки задовольнить 
потреби святих, але воно стане ще обильнішим завдяки 
численним подякам Богові. 

8  Сара Берроуз: «85% людей ненавидять свою роботу, про що свідчить опитуван
ня Ґеллапа». Див.: Sara Burrows, “85% of People Hate Their Jobs, Gallup Poll Says,” 
September 22, 2017, returntonow.net
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Спогадуючи цю прислугу, вони будуть хвалити Бога за 
ваш послух у визнанні Євангелії Христової та за щедрість 
вашого дару для них і для всіх.

 І  вони своєю молитвою за вас з’являються вам зичли-
ві — заради надмірної благодаті Божої у вас. Подяка хай 
буде Богові за його дар несказанний! 

2 до Корінтян 9:1215,  
виділення автора, переклад І. Хоменка

Зосередьмося на цій відповіді  — на Божій благодаті, що дає 
нам силу процвітати!

Також будьмо свідомі й того, що ворог хоче, щоб ви залишали
ся в боргах і ніколи не дізналися, як із них вибратися. Саме тому 
в США налічується 1,1 трильйона активних кредитних карток9. 
У цьому також знаходимо причину, чому щороку розсилається 
від чотирьох до восьми мільярдів пропозицій щодо отримання 
кредитних карток10.

Хтось хоче, щоб ви залізли в борги,  — і це не лише банки й 
роздрібна торгівля, які просто благають вас користуватися їхні
ми картками.

Це знає також і сатана: якщо він зможе тримати вас у боргах, 
ви ніколи не йтимете своєю духовною дорогою, яка, як теж йому 
добре відомо, сильно вдарить по його царстві.

Отже, дозвольте ще раз нагадати нашу тему. Ця книжка про 
те, як бути щедрим, так? Авжеж, так — і ні. Невдовзі ми погово
римо про всі переваги дарування й щедрості. Але щедрість сама 

9 Рейнор де Бест: «Кількість кредитних і дебетових карток у США у 2012—2018 ро
ках». Див.: Raynor de Best, “Credit Card and Debit Card Number in the U.S. 2012—
2018,” December 16, 2020, statisa.com/statistics

10 Bob Bryan, November 24, 2015, businessinsider.com
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собою — це не відповідь. Ви маєте знати, як отримати доступ до 
благодаті, тобто до Божої сили.

Тож повторимо: формула дарування як просто формула — це 
ще не сам ключ. Вона, звичайно, є частиною відповіді, але нам 
із вами для процвітання потрібна надприродна, надпотужна 
сила — благодать.

Дастін і Кендалл відкрили для себе те, про що я говорю. Це 
молода пара, яка не усвідомлювала, що потребує Божої благодаті 
у своїх фінансах, поки не опинилася в скруті. Вони якраз розгля
дали нову бізнесідею й вирішили її реалізувати. Скільки це їм 
коштувало? 150 тисяч доларів, і всі — позичені.

Того ж місяця, коли вони придбали бізнес, податкова інспек
ція провела аудит і виставила рахунок на 53 тисячі доларів за не
сплачені податки. За словами Дастіна, вони опинилися в боргах 
на суму понад 200 тисяч доларів і не бачили жодного виходу. Цю 
скруту ускладнювало ще й те, що їхні фінансові справи були дуже 
напруженими ще до купівлі бізнесу.

Якраз перед тим вони позичали гроші, щоб заплатити лікарні 
за останню дитину, і досі виплачували цей борг. Аудит підштовх
нув їх до фінансової прірви, і Дастін почав відчайдушно шукати 
варіанти.

Зрештою йому вдалося знайти кредитну пропозицію на 30 ти
сяч. Дастін отримав схвалення й поділився цією ідеєю з дружи
ною, щоб та висловила свою думку. Проте він не знав, що Кен
далл уже вивчала й роздумувала над моєю книжкою «Ваша фі
нансова революція: Сила відпочинку», де також розповідається 
про те, як долучитися до Божої благодаті.

Тому коли Дастін прийшов до дружини з ідеєю позики, Кен
далл була розчарована, адже сподівалася, що її чоловік звернеться 
до Бога, а не до позикодавців. Вона вирішила обговорити з ним 
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це рішення й заохотила довіритися Богові. І це був прояв благо
даті: Дастін отримав мудрість від своєї дружини.

Молячись разом, вони почули, як Святий Дух сказав їм зроби
ти посів. Звісно ж, на той час вони не мали грошей, щоб зробити 
пожертву на показану Богом суму. Тому наступні двадцять вісім 
днів подружжя працювало, щоб заробити достатньо для посіву, 
указаного Богом. 

І що в результаті? Їхній бізнес пішов угору.
Протягом наступного року вони змогли виплатити 175 тисяч 

доларів боргу. За словами Дастіна, він заробив того року УДВА
НАДЦЯТЕРО більше грошей, ніж за все своє життя!

Кендалл і Дастін дізналися, що Царство діє щоразу! 
Яку саме відповідь вони отримали? Царство й благодать Бога! 
А якою буде відповідь для вас? Царство й благодать Бога!
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Розділ 2

В і д п о в і д ь : 
б л а г о д а т ь

У попередньому розділі ми говорили про те, як щедрість впли
ває на людей духовно, як вона пом’якшує людські серця вдячні
стю до вас і до Бога. Ми також розглянули слова апостола Павла 
про те, що ця здатність бути щедрим є результатом Божої благо
даті в нашому житті.

І вони своєю молитвою за вас з’являються вам зичливі — 
заради надмірної благодаті Божої у вас. Подяка хай буде 
Богові за його дар несказанний! 

2 до Корінтян 9:1415, переклад І. Хоменка

Ми говорили про те, який наголос апостол Павло зробив на 
слові «надмірної», коли описував благодать, яку Бог дав нам для 
процвітання. Ми з’ясували, що благодать означає надзвичайну 
силу для досягнення чогось. Апостол називає цю Божу благо
дать несказанним даром! Гадаю, це визнає кожен: якщо Сам Бог 
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збирається допомагати їм процвітати в житті, це буде невимовна  
перевага.

Щоб допомогти вам осягнути всю велич того, що Бог хоче зро
бити у вашому житті, і величезну силу, доступну вам, повернімо
ся на кілька віршів назад і прочитаймо це послання із 6го вірша:

Але я кажу: Хто скупо сіє, скупо буде жати; хто ж щедро 
сіє, той щедро жатиме. Нехай дає кожний, як дозволяє сер-
це, не з жалю чи примусу: Бог любить того, хто дає радо. 
А Бог спроможний обсипати вас усякою благодаттю, щоб 
ви у всьому мали завжди те, що вам потрібне, та щоб вам 
ще й зосталось на всяке добре діло, як написано: «Розсипав, 
дав убогим; праведність його перебуває вічно». Той, хто 
достачає насіння сіячеві, додасть і хліб на поживу, і при-
множить ваше насіння та зростить плоди вашої справед-
ливости, щоб ви у всьому збагатилися всякою щедротою, 
яка через нас складає Богові подяку.

2 до Корінтян 9:611, переклад І. Хоменка

Ось тут починаються справді захопливі речі!
Ми бачимо, що тут вживано те саме слово «благодать» — хіба 

що в цьому фрагменті апостол Павло додає прикметник «усяка», 
щоб допомогти читачеві зрозуміти, що ВСЯ Божа сила стоїть за 
словом «благодать». Апостол явно вказує тут на дарування й от
римання і наголошує: якщо ви даєте щедро, то вам стає доступ
ною вся Божа благодать для отримання щедрого врожаю.

Уся Божа благодать  — це означає, що вся Божа сила, Його 
мудрість, прихильність і проникливість тепер доступні вам, щоб 
зібрати врожай, посіяний із цього зерна. Не знаю, як ви, але я від 
цього в захваті!
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Утім, це не означає, що врожай уродить просто так, сам собою.
Якби якийсь дуже заможний фермер сказав вам, що збираєть

ся позичити вам усе своє хазяйське обладнання вартістю мільйо
ни доларів, щоб ви посадили й пожали — зважаючи, що ви нічого 
не знаєте про те, як хазяйнувати на землі, — то ви б не отримали 
користі з цієї пропозиції.

Бог зробив так, що вся Його сила стала доступною для нас, але 
й нам належить зіграти в цьому свою роль; так само як фермер 
знає, що землеробство — це набагато більше, ніж просто кинути 
насінину в землю.

Наразі я хочу, щоб ви зрозуміли  — уся Божа спроможність 
дана вам не тільки для того, щоб допомогти зібрати врожай після 
посіву, а й для того, щоб ви дізна
лися, коли й куди сіяти. Завдяки 
цьому ви маєте необмежене фі
нансове майбутнє!!!!

Тепер нам треба зробити на
ступний крок і поговорити про одкровення, яке міститься в цьо
му фрагменті, — для чого взагалі треба мати гроші.

А Бог спроможний обсипати вас усякою благодаттю, 
щоб ви у всьому мали завжди те, що вам потрібне, та щоб 
вам ще й зосталось на всяке добре діло…

Ми бачимо, що Бог указав найперше мати все, чого ви потре
буєте. Завважте, що тут ідеться не лише про гроші. Тут сказано: у 
всьому мали завжди!

Я не втомлююсь повторювати: «Ви дбаєте про Божі справи, а 
Він подбає про ваші». Отже, «у всьому мали завжди» для мене 
означає, що ви ніколи не залишитеся в нужді, незалежно від стану 

Ви дбаєте про Божі 
справи, а Він подбає 
про ваші.
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економіки й того, що відбувається навколо вас. Коли Бог каже, 
що ваші потреби буде задоволено, Він не говорить про те, що ви 
якось, та виживете.

…І ти позичатимеш багатьом народам, а сам не пози-
чатимеш ні в кого. І  вчинить тебе Господь головою, а не 
хвостом, і ти будеш тільки верхом, а не будеш долом, коли 
будеш слухатися заповідей Господа, Бога свого...

Повторення Закону 28:1213

Коли Бог говорить про те, що всі ваші потреби буде задоволено, 
Він хоче цим сказати, що ви ходитимете в місці повної фінансової 
свободи, без жодних боргів, виконуватимете своє призначення з 
пристрастю й споживатимете найкращий плід земний. Це також 
означає, що ви маєте хороше здоров’я і досконалий мир.

Після задоволення своїх потреб ви не просто виживатимете, а 
процвітатимете.

…щоб ви у всьому збагатилися всякою щедротою, яка че-
рез нас складає Богові подяку.

Кінцевий результат — мати фінансову спроможність бути ще
дрим, давати й підтримувати людей, а також підтримувати Божі 
завдання на землі.

Божа мета — щоб люди пізнали Його серце й наблизили свої 
серця до Нього.

Як я завжди кажу: «Бог проявляється в людських справах».
Дозвольте мені також за нагоди розібратися з одним помилко

вим припущенням, яке часто доводиться чути.
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Нещодавно ми бесідували з однією дуже заможною людиною, і 
я почув таке: «Мені більше не потрібні гроші; я маю їх удосталь».

Авжеж, я знаю, що він цим хотів сказати, — що й так прекрас
но влаштований у житті й не потребує ще більше грошей. Але річ 
у тому, що їх усетаки потрібно більше, і набагато більше.

Якщо тільки дивитися на те, що гроші здатні принести в наше 
особисте життя, то, гадаю, може настати й такий момент, коли 
прагнення отримати більше грошей справді піде на спад. Проте 
якщо ви розумієте Боже серце, яке прагне досягнути мільйонів, 
що ще не відкрили для себе чудового життя в Царстві й прямують 
до пекла — а воно не вигадане і є насправді, — тоді ви зрозумієте, 
що Богу потрібно більше грошей!!!!

Дозвольте мені повторити це ще раз: БОГУ  ПОТРІБНО 
БІЛЬШЕ ГРОШЕЙ!

Ще треба виконати так багато роботи.

А Бог спроможний обсипати вас усякою благодаттю, 
щоб ви у всьому мали завжди те, що вам потрібне, та щоб 
вам ще й зосталось на всяке добре діло…

У  вас є безліч добрих справ, до яких можна докласти рук. 
І кожна добра справа робиться заради Царя. Насправді, у вас є 
дуже конкретна робота, яку треба виконувати згідно з Послан
ням до ефесян 4:7, 1112 (виділення автора):

А кожному з нас дана благодать у міру дару Христово-
го… І Він, отож, настановив одних за апостолів, одних за 
пророків, а тих за благовісників, а тих за пастирів та 
вчителів, щоб приготувати святих на діло служби…
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Розумієте, більшість людей прагнуть фінансової свободи, бо ж 
утомилися від щурячих перегонів. Люди шукають спокою. Оскіль
ки більшість працює на роботі, яку насправді не любить, то шукає 
звільнення, що його дають гроші. Люди прагнуть звільнитися, щоб 
робити бажане, а не з примусу. Вони хочуть іти туди, куди веде їхня 
пристрасть, і знайти мету, призначену для їхнього життя.

Ось твердження, від якого шаленіють релігійні люди: «Ви буде-
те багаті на всіляку щедрість».

Так, у Писанні сказано саме це. Ви будете багаті!
Авжеж, термін «багатий» є суб’єктивним, і в нашій культурі 

його здебільшого неправильно розуміють. Ми насправді не мо
жемо сказати, що хтось, маючи мільярд доларів, буде щасливі
шим за того, хто має сто тисяч доларів. Ні, бути «багатим» — це 
означає різні речі для різних людей. Однак, звичайно, під цим 
розуміється, що всі наші потреби задоволено, що ми живемо без 
боргів і насолоджуємося найкращим, що є на землі.

Як захочете ви та послухаєтесь, то будете добра землі 
споживати.

Ісая 1:19

Проте бути багатим — це не лише про гроші. Це ще й можли
вість грати з онуками, триматися за руки з дружиною та багато 
всього чудового в цьому житті. У нас із Дрендою п’ятеро чудових 

дітей, і всі вони люблять Бога й так 
чи інак беруть участь у служінні. 
Ми всі живемо недалеко одне від 
одного і, чесно кажучи, любимо 
проводити час разом. Оце я нази
ваю багатством!

Отже, ще раз: Бог 
хоче, щоб ви мали 
вдосталь провізії, 
щоб виконувати Його 
роботу для світу.
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Розумієте, релігійні люди думають, що мати багато грошей — 
це скнарість. Та грошей не може бути забагато, якщо ви задіяні в 
людських справах із Богом. Завжди є нові завдання й нові терито
рії для освоєння.

Отже, ще раз: Бог хоче, щоб ви мали вдосталь провізії, щоб ви
конувати Його роботу для світу.

Бог хоче, щоб ви були щедрими для Нього, допомагали людям 
і фінансували Його доручення. Якщо ви прагнете бути щедрими 
за будьякої нагоди, вам треба мати гроші.

Тобто кожна нагода для цього може статися щодня або й кіль-
ка разів на день. Будьмо чесними: якби ви могли так робити, то 
не жили б, стараючись якось протягнути від місяця до місяця, — 
у вас було би більше грошей, ніж потрібно для оплати рахунків, 
набагато більше! Гадаю, з цим погодиться кожен.

А тепер розгляньмо той момент, де починаються справжні ви
пробування, якщо вже заговорили про щедрість або про даяння 
взагалі.

Даючи своє, вам доводиться розбиратися зі страхом.
Я не сказав, що ви маєте примиритися зі страхом. Я сказав, що 

ви мусите РОЗІБРАТИСЯ зі страхом, коли даєте. Найкращий 
спосіб упоратися зі страхом — це бути в правді!

То в чому ж полягає страх даяння? Якщо просто, то це страх, 
що нам самим бракуватиме, так?

Мені самому потрібні ці гроші, подумаєте ви,  — звичайно, 
вони вам потрібні. Але Богові вони потрібні також. І Бог не зби
рається просити вас, щоб ви дали Йому свої гроші, не обіцяючи 
повернути їх,  — так би мовити, ваш інтерес у проінвестоване. 
Чи це справді так? Гадаю, що Він досить чітко говорить про це у 
Своєму Слові:
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Давайте і дадуть вам; мірою доброю, натоптаною, 
струснутою й переповненою вам у подолок дадуть...

Луки 6:38

Бог витрачає більше часу на те, щоби пояснити вам користь 
від підтримки Його Царства, ніж на те, щоб навчити, що треба 
робити. Він просто каже одне слово: «Давайте», — але вико
ристовує чотирнадцять слів, щоб пояснити вигоду цього. Гадаю, я 
підписав би будьякий контракт, що так складено!

Знайте: Бог зацікавлений у тому, щоб у вас усе було добре. По
думайте про це: звідки Бог візьме гроші, що потрібні Йому для 
фінансування Його планів?

Звичайно ж, ці гроші мають надійти від вас, від мене та інших 
віруючих. Люди сатани не збираються фінансувати Божі завдання.

Найсумніше те, що більшість віруючих скажуть: ні, неправиль
но вірити в те, що Бог поверне їм усе, що вони пожертвували. 
Вони вважають, що віддавати Богові й очікувати чогось у відпо
відь — це жадібність, яка нівелює чистий акт поклоніння Богу.

Чи вважаєте ви, що фермер помиляється у своїй упевненості, 
що віддане ним принесе прибуток йому і його родині? Він просто 
використовує закони, які дав йому Бог.

Бог задоволений, коли бачить, як ми процвітаємо. Він дав нам 
закон сівби й жнив для нашого блага. Від початку часів диявол 
брехав церкві про даяння й гроші. Деякі конфесії пишаються 
своїми обітницями бідності, не усвідомлюючи, що так впадають 
прямо в сатанинську брехню. Ісус у Своєму служінні багато разів 
стикався з таким підходом. Одну з найвідоміших Своїх притч Він 
розповів саме про це — про милосердного самарянина.
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І підвівсь ось законник один, і сказав, Його випробовуючи: 
Учителю, що робити мені, щоб вічне життя осягнути?

Він же йому відказав: Що в Законі написано, як ти чи-
таєш?

А той відповів і сказав: Люби Господа Бога свого всім сер-
цем своїм, і всією душею своєю, і всією силою своєю, і всім сво-
їм розумом, і свого ближнього, як самого себе.

Він же йому відказав: Правильно ти відповів. Роби це, і 
будеш жити.

А той бажав сам себе виправдати, та й сказав до Ісуса: 
А хто то мій ближній?

А Ісус відповів і промовив: Один чоловік ішов з Єрусалиму 
до Єрихону, і попався розбійникам, що обдерли його, і завда-
ли йому рани, та й утекли, покинувши ледве живого його. 
Проходив випадком тією дорогою священик один, побачив 
його, і проминув. Так само й Левит надійшов на те місце, 
поглянув, і теж проминув.

Проходив же там якийсь самарянин, та й натрапив 
на нього, і, побачивши, змилосердився. І  він підійшов, і 
обв’язав йому рани, наливши оливи й вина. Потому його 
посадив на худобину власну, і приставив його до гостиниці, 
та й клопотався про нього. А другого дня, від’їжджавши, 
вийняв він два динарії, та й дав їх господареві й проказав: 
Заопікуйся ним, а як більше що витратиш, заплачу тобі, 
як вернуся.

Котрий же з цих трьох на думку твою був ближній то-
му, хто попався розбійникам? 

А він відказав: Той, хто вчинив йому милість. 
Ісус же сказав йому: Іди, і роби так і ти!

Луки 10:2537
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Гадаю, що всі ми чули цю історію і урок з неї: що б зробив Бог, 
якби Він ішов шляхом і побачив того хлопця? Ми знаємо, що Гос
подь не залишив би цього побитого чоловіка помирати на дорозі.

Урок, який більшість класів недільної школи виводить з цієї іс
торії, полягає в тому, що треба бути добрим сусідом. Дбати про 
людей. Піклування про людей — це серце Бога, і від себе можу 
сказати, що я на сто відсотків згоден із цією оцінкою. Однак куди 
більше з цієї історії часто залишається поза увагою.

Щоби посправжньому зрозуміти Ісусів докір тому вчителю за
кону, треба знати соціальну обстановку того часу. Юдеї зневажали 
самарян і вважали їх нечистими й недуховними. Отже, юдеї вважа
ли себе набагато святішими за самарян і більш праведними в Бо
жих очах, що навіть не спілкувалися з ними. Тож історія, розказана 
Ісусом, — це, по суті, ляпас цьому вчителеві закону, докір за його 
показне святенництво. Гадаю, що цей момент ми всі зрозуміли.

Однак та частина, яку я ніколи не чув, — і я хочу сказати саме 
це, що ніколи не чув цього в жодному класі недільної школи, — 
це та частина історії, де йдеться про дві срібні монети. Навіщо 
Ісус згадав про дві срібні монети, якщо Він уже говорив про те, 
що серце цього вчителя несправедливе до самарян? З’ясуймо це.

…Потому його посадив на худобину власну, і приставив 
його до гостиниці, та й клопотався про нього. А  друго-
го дня, від‘їжджавши, вийняв він два динарії, та й дав їх  
господареві й проказав: Заопікуйся ним, а як більше що ви-
тратиш, заплачу тобі, як вернуся.

Луки 10:3435

З цієї історії, якої навчає Ісус, ми також бачимо приклад того, 
що Ісус збирався зробити заради нас. Ми можемо бачити, що 
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людство побив і понівечив сатаназлодій. Ми розуміємо, що олія 
та вино пророчо представляють Святого Духа й завіт крові, що 
його Ісус дасть усім, хто прийде до Нього. І ми бачимо в цій іс
торії, що самарянин, доклавши до ран оливи й вина, зробив на
ступний крок і переніс пораненого чоловіка до заїжджого двору, 
щоб зцілити його. Самарянин знає, що чоловікові потрібен час 
на зцілення, тому відвіз його в безпечне місце для одужання — і 
все це за свій кошт.

Я вважаю, що заїжджий двір уособлює місцеву церкву. Саме 
сюди Ісус приводить людей, яких було побито і які вмирають на 
життєвому шляху. Вони народилися знову, очистилися від гріха 
через завіт крові, їх оживив Святий Дух, але вони досі позначені 
слідом і болем від системи земного прокляття. Їм потрібен час, 
щоб зцілитися й навчитися абсолютно нового способу життя. 
Ісус вводить їх у місцеву церкву й під догляд господаря «гостини
ці», тобто місцевого пастора, щоб опікуватися їхнім зціленням і 
зростанням у вірі.

Проте, на жаль, у церкві ми зустрічаємо той самий підхід, 
який бачимо в учителя закону. На цьому заїжджому дворі не 
дуже хочуть допомагати людям у скруті — подібно до тих, хто 
пройшов повз зраненого, вважаючи його біду чужою. Навіщо 
їм утручатися? Що вони з цього матимуть, окрім витраченого 
часу й грошей?

Саме через таке ставлення пастори багато часу благають людей 
допомогти облаштувати дитячу кімнату або провести малу групу. 
Та люди посилаються на заклопотаність своїми справами й не хо
чуть брати на себе таких зобов’язань. Релігія не пропонує жодних 
стимулів — лише зобов’язання й закон. Релігія намагається зму
сити людей допомагати, накидаючи почуття провини, кажучи їм: 
«Ви зобов’язані перед Богом опікуватися тим чи тим. Зрештою, 
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подивіться, що Бог зробив для вас». Погоджуюся, що наше серце 
завжди має буте відкритим і вдячним до Бога, з бажанням і го
товністю допомагати іншим — однак Бог не керується системою 
«ти мені завинив». Він каже: «Я залишаю тобі дві монети на по
криття витрат, а після повернення виплачу ВСЕ, хоч би скільки 
ти витратив заради Мене».

Знову ж таки, релігійне мислення сприймає це твердження 
так, що Ісус винагородить нас за роботу, яку ми виконали тут, 
на землі, задля Його Царства, — але це станеться тоді, коли ми 
опинимося на небесах. Ні. Розповідаючи історію про доброго 
самарянина, Ісус указує саме на час, коли торговецьсамарянин 
проїжджатиме через місто на зворотному шляху додому. Ісус 
говорить про грошову допомогу власникові заїжджого двору 
в реальному часі. Та люди відразу ж скажуть: «Це чудово, що 
Бог оплатить витрати заїжджого двору на піклування про по
раненого, але я маю також реальні витрати у своєму домі. Я не 
можу приділити на щось подібне ні часу, ні грошей». Таке мис
лення — що вам завжди буде відшкодовано будьякі витрати за 
вашу участь у Божій справі — аж ніяк не мотивує багатьох. Так, 
звичайно, воно теж у чомусь допомагає, але повністю не роз
криває історію Божої любові до тих, хто долучається до Його 
справи.

Так, я знаю, що ви скажете: «Ми всі маємо допомагати, поки 
перебуваємо на цьому земному заїжджому дворі, просто з любо
ві до Бога». Авжеж, ви можете робити це через вашу відданість 
своєму пастору, з любові та обов’язку перед Богом — інколи й це 
потрібно... Проте Бог хоче, щоб ваша праця в заїжджому дворі 
разом із Ним була радісною і захопливою.

У цьому суть — ми працюємо не ЗАРАДИ Бога, а РАЗОМ із 
Богом. Та й ось що Сам Бог говорить через апостола Павла:
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Хто коштом своїм коли служить у війську? Або хто ви-
ноградника садить, і не їсть з його плоду? Або хто отару 
пасе, і не їсть молока від отари? Чи я тільки полюдському 
це говорю? Хіба ж і Закон не говорить цього? Бо в Законі 
Мойсеєвім писано: Не в’яжи рота волові, що молотить. 
Хіба за волів Бог турбується? Чи говорить Він зовсім для 
нас? Для нас, бо написано, що з надією мусить орати орач, 
а молотник молотити з надією мати частку в своїм  
сподіванні.

1 до коринтян 9:710

Бог не хоче, щоб ви служили Йому зі страху або просто з 
обов’язку.

Зверніть увагу на те, що Він каже: «…з надією мусить орати 
орач, а молотник молотити з надією мати частку в своїм споді-
ванні». Бог піклується не лише про врожай, який є результатом 
вашої місії на цій землі, що Він вам доручив. Бог піклується й про 
тих, хто трудиться поруч із Ним, і хоче, щоб вони розділили з 
Ним радість жнив так само, як і Він.

Образ господаря заїжджого двору Ісус обрав для цієї історії че
рез дуже важливу причину. Ми розуміємо, що цей чоловік дбає 
про свою справу. У щоденну ціну перебування у своєму закладі 
трактирник закладає також витрати й оплату праці тих, хто тру
диться разом із ним на цьому заїжджому дворі. Однак до всіх 
витрат, потрібних для утримання свого закладу, він додає ще й 
прибуток. Усе правильно — прибуток.

Щоразу, беручи з гостя плату за нічліг, він отримує прибуток. 
Через це трактирник зовсім інакше сприймає цього пораненого, 
якого принесли до його дверей. Йому не коштуватиме й копійки 
догляд за пораненим, оскільки подорожниксамарянин пообіцяв 
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сплатити ці витрати. Проте господар заїжджого двору знає один 
факт, який дає йому змогу допомогти цьому чоловікові без не
вдоволення й нарікань. Насправді можна сказати, що він просто 
в захваті від можливості, яка йому випала.

Розумієте, господареві не треба пояснювати, що за кожну ніч, 
поки той поранений чоловік залишатиметься в нього, буде при
буток, а з огляду на передоплату, яку йому запропонував ман
дрівний торговець із Самарії, і обіцянку сплатити решту, то він 
просто в екстазі від такої пропозиції. Можу уявити собі розмову 
трактирника з мандрівним купцем, коли той вирушав у подаль
шу подорож: «Чоловіче, якщо знайдеш іще когось, хто потра

пив у халепу на битому шляху, 
обов’язково вези їх сюди. Візьму 
всіх, кого приведеш, а якщо не ли
шиться місць, то я добудую ще!».

Як бачите, ця історія набагато 
більше, ніж просто знайома нам 
оповідка про те, як би вчинив 
Ісус. Він намагається виправити 
релігійне мислення законника і 
стосовно Бога, і щодо вчинку са
марянина. Він також хоче дати 

зрозуміти законникові, що той утрачає чудову можливість, яку 
одразу ж збагнув самарянин, — прибуток!

Мені завжди сумно чути, як хтось каже, що Бог робить погані 
речі хорошим людям, або коли бачу, які люди служать Богу через 
релігійний обов’язок, замість того щоб жити захопливим жит
тям, яке їм цілком доступне. Це також частина сатанинського 
плану, спроба приховати Божу доброту від Божого народу, щоб 
той не хотів служити Богу всім серцем.

Вони, на жаль, не 
знають серця Бога, 
що Він готовий 
заплатити будь-яку 
ціну, щоб навернути 
людей до Себе,  
і завжди дає нам 
більше, ніж ми 
вклали. Завжди.
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Для більшості людей церква — це просто ще одна позначка в 
календарі, замість того щоб зрозуміти, що вони і є церква, той 
заїжджий двір, куди Бог направляє людей поновити втрачену 
цілісність. Вони, на жаль, не знають серця Бога, що Він готовий 
заплатити будьяку ціну, щоб навернути людей до Себе, і завжди 
дає нам більше, ніж ми вклали. Завжди.

Пригадую, як багато років тому ми сиділи з братом Дренди та 
обговорювали саме цей момент — що Бог добрий, винагороджує 
нас і дав нам Царство, яке задовольняє всі наші потреби. Таке ро
зуміння Царства було новим для Джонні та його дружини Кенді, 
оскільки вони походили з традиційної церкви, де істинного на
вчали мало.

Джонні й Кенді на той час працювали шкільними вчителями 
в Джорджії, й, окрім викладання, Джонні працював неповний 
робочий день у моїй фінансовій компанії Forward Financial 
Group. Усе здавалося так, що Джонні був природженим біз
несменом. За перший рік роботи на неповний робочий день у 
нашій компанії він заробив більше, ніж за рік у школі, тож ви
рішив покинути викладання й повністю присвятити себе фінан
совому бізнесу.

Спочатку справи в Джонні йшли дуже добре. Але пізніше того 
ж року я побачив, що його активність почала спадати, і зрозумів, 
що хлопець не зможе довго працювати в такому темпі.

Ми з Дрендою запланували поїздку до Джорджії на Різдво, і я 
був рішуче налаштований зупинитися там і провести деякий час 
із Джонні, щоб зрозуміти, чи зможу встановити причини того, 
що він не тягне в бізнесі настільки, як потрібно для роботи на 
повний день. Перш ніж я сам устиг зателефонувати Джонні, той 
набрав мене й запитав, чи можу я відвідати їх, щоб обговорити 
бізнес. Само собою, я вже був готовий зробити це.
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Перше, що впало мені в очі, — Джонні й Кенді були неабияк 
налякані. Вони вже мали рахунків на суму 5000 доларів за поточ
ний місяць і не мали грошей, щоб заплатити ще 5000 наступного 
місяця. Коли ми з Джонні сіли поговорити, його першими сло
вами були: «Усе це просто не працює». Я  знав, що розуміння 
Царства для Джонні й Кенді було новим, тож відчував, що маю 
навчити їх, як упоратися з цим духовним станом. Я  ж бо знав, що 
Царство працює завжди! Я провів із ними приблизно дві години, 
розповідаючи про закони та як вивільнити віру. Розмовляючи, я 
відчував, як їхній страх зникає, а віра починає зростати. Я знав, 
що Джонні готовий до наступного кроку.

—  Джонні, — сказав я, — тобі треба посіяти фінансове зерно з 
Богом і повірити Йому щодо грошей, які тобі потрібні.

Джонні й Кенді погодилися, але не мали грошей. Так стало
ся, що я приніс із собою з домашнього офісу чек на 160 дола
рів для Джонні. Я  знав, що вони могли б потратити ці гроші 
на себе, але заохотив їх зробити на них посів, бо ж ми обидва 
знали, що 160  доларів самі собою ніяк не зарадять рахункам 
на 5000  доларів, які вже треба було сплатити, до того ж тим 
5000 виплати, яка теж була на підході. Джонні й Кенді погоди
лися й на це.

Коли ми збиралися разом помолитися й вивільнити нашу 
віру, я запитав Джонні: «Скажи, що ти збираєшся отримати 
вірою, роблячи посів на ці гроші?». Щойно ці слова злетіли з 
моїх вуст, Святий Дух зупинив мене й сказав, щоб я не давав 
Джонні відповідати, і я знав чому. Джонні, очевидно, сказав би, 
що вірить на 5000  доларів, тому що саме стільки йому термі
ново треба було отримати. Натомість Святий Дух сказав мені: 
«Спитай, чи буде йому достатньо дванадцяти тисяч доларів за 
тридцять днів».



ВІДПОВІДЬ: БЛАГОДАТЬ

53

Я так і зробив — не дав Джонні відповісти й поцікавився, чи 
буде достатньо 12 тисяч за тридцять днів. Я бачив, як широко 
Джонні розплющив очі, коли я назвав суму, яку за спонуканням 
Господа запитав у нього, адже знав, що Джонні ніколи в житті 
не заробляв 12 тисяч за тридцять днів. Якусь хвилину він мовч
ки сидів, а потім сказав, що так, зі мною він може в це повірити. 
Я поставив Кенді те саме запитання, і вона теж відповіла стверд
но. Ми взялися за руки, поклали їх на цей чек і вивільнили нашу 
віру на 12 тисяч за тридцять днів.

Через три тижні мені зателефонував Джонні. Ви б чули, який 
він був схвильований! За останні три тижні він зробив достатньо 
проєктів, щоб йому виплатили навіть не 12 тисяч доларів, а всі 17. 
За словами Джонні, тепер він остаточно увірував.

На жаль, через два місяці сталося так, що одного дощового ве
чора Джонні не впорався з керуванням машини, повертаючись 
додому після зустрічі. Автівку було вщент розбито, але Джонні 
вижив після аварії, яка сама собою була Божим промислом. Од
нак через аварію Джонні не міг працювати, поки одужував. За 
цей час його будинок забрали під заставу й виставили на приму
совий продаж. Джонні потребував 10 тисяч доларів, щоб зняти 
будинок із продажу.

Однак за цей час Джонні й Кенді вирішили, що мають переїха
ти в Огайо, щоби бути ближче до вчення Царства, яке змінило 
їхні життя. Тому вони самі виставили свій будинок на продаж, 
знаючи, що залишився тільки місяць до того, як шериф відпра
вить його на аукціон.

Ця дата ставала дедалі ближчою, а реальних покупців так і не 
з’являлося, аж от за кілька днів до продажу прийшов один чоло
вік і запропонував купити будинок. Але він мав прохання. Чоло
вік запитав,  чи зможе  Джонні тридцять днів не продавати бу
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динок, якщо він дасть відразу 10 тисяч доларів, а решту — коли 
закінчить якусь бізнесову справу, з якої збирався профінансувати 
цю покупку.

Джонні був просто вражений почутим. Він знав, що зняти бу
динок із продажу шерифа можливо лише за умови, що покупець 
заплатить готівкою, оскільки до продажу залишилося всього 
кілька днів. І ось цей чоловік збирався виписати Джонні чек на 
10 тисяч  прямо на місці, а потім закрити угоду. Це була саме та 
сума, що потрібна Джонні. Він не сумнівався — це все від Бога. 
Тож узяв чек на 10 тисяч і заплатив заборгованість за будинок. 
До речі: 10 тисяч доларів — це сума як додаток ціни за будинок.

Отже, Джонні й Кенді переїхали в Огайо, оселившись в орен
дованому будинку. Вони приєдналися до церкви Faith Life 
Church, і Джонні з новими силами поринув у фінансовий бізнес. 
Але тепер виникла нова проблема. Вони мали лише одну автівку, 
а Джонні дуже потребував її, щоб їздити на численні зустрічі з 
клієнтами протягом тижня. Утім, тепер вони знали, що робити. 
Посіяли фінансове зерно на нову машину й вірили, що отримали 
її, як помолилися, відповідно до Євангелії від Марка 11:24.

Далі сталося щось незвичайне. Якось Джонні зателефонував 
друг дитинства… 

— Джонні, я повернув тобі гроші за велосипед, який узяв ще в 
шостому класі? — запитав він.

— Ні, — відповів Джонні.
На що його друг сказав:
— Хочу тепер розплатитися з тобою. Я куплю тобі BMW.
У  дитинстві двоє хлопців постійно балакали про машини, і 

друг знав, що Джонні завжди хотів BMW. Друг дотримав сво
го слова, переказавши Джонні гроші, щоб той купив собі BMW. 
Одначе коли Джонні отримав гроші, то зрозумів, що BMW — це 
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не та машина, яка йому дійсно потрібна, адже сім’я зростає. Тож 
подружжя вирішило купити для Кенді позашляховик сімейного 
типу й меншу машину для Джонні, щоб їздити на ділові зустрі
чі, оскільки маленька машина Кенді, на якій вони допоки їздили, 
була старою й несправною. Так і зробили.

Пам’ятаю той вечір, коли Джонні зателефонував мені: він си
дів у цьому новому позашляховику на під’їзній доріжці до дому, 
поруч був інший новий автомобіль. Джонні зі сльозами на очах 
розповідав, що нетямиться від захвату, адже вперше в житті має 
дві виплачені машини.

Джонні став оновленою людиною. Він знав, що Бог може зро
бити все.

Одного дня він прийшов у мій офіс і сказав, що йому набридло 
винаймати житло й вони з Кенді хочуть ферму із землею, тому 
підшукують щось таке. Я знав, що кредитна історія Джонні була 
не найкращою через аварію, і заохочував орендувати житло ще 
трохи й накопичити гроші, щоб із часом покращити кредитну іс
торію. Але Джонні, мабуть, не звертав уваги на мої слова.

Він далі розповідав мені, як набачив ферму далі вулицею від 
мене, виставлену на продаж, і збирається її купити. Звичайно, я 
знав, оскільки на той час був власником іпотечної компанії, що 
Джонні ніяк не зможе претендувати на цю ферму. Я також відав, 
що він не має першого внеску для такої покупки.

І як же я був вражений, коли за тиждень Джонні повернувся 
до мого офісу й з усмішкою до вух сказав, що ферма тепер його. 
Коли він це сказав, я зрозумів, що дуже хочу почути цю нереаль
ну історію. Само собою, вони з Кенді посіяли фінансове зерно в 
Божу справу, адже були навчені вірити в те, що отримують, коли 
моляться. А   далі Джонні з усіма подробицями переказав мені 
все, що сталося.
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Він пішов до свого банку, щоби поговорити про покупку. Ме
неджер дістав кредитний звіт, сів із Джонні й сказав: 

— Джонні, ти мав рацію щодо свого кредиту. Кредитна історія 
не дотягує до можливості щось купувати. — Однак потім мене
джер сказав дещо справді дивне. Він відсунув кредитну справу 
вбік і додав: — Але ти мені подобаєшся. Тож я подивлюся, що 
тут можна зробити.

Якщо коротко, банк профінансував 100% покупки, додав 
Джонні чотири місяці до закінчення терміну оренди, щоби пе
реїхати, заправив балон із пропаном, сплатив податки на нерухо
мість і дав Джонні чек на 5000 доларів при закритті кредиту, щоб 
забетонувати тріщину на ґанку біля передніх дверей.

Я сидів, приголомшений, а Джонні все говорив і говорив про 
Царство. 

— Отакої! — це єдине, що я міг сказати.
Через місяць Джонні повідомив, що зробив посів на трактор 

Ford. Сказав, що вирішив обзавестися трактором на своїй новій 
фермі, і зробив цілком конкретний посів на синій дизельний 
трактор Ford. Знову ж таки, оскільки Джонні працював на мене 
й розумівся на цінах на трактори, я знав, що в нього ще не було 
таких грошей.

Та не сумнівайтеся: уже через кілька тижнів, якось глянувши 
на дорогу, я побачив Джонні, який їхав на синьому дизельно
му тракторі Ford до свого будинку. Коли я поцікавився, де і як 
саме Джонні взяв трактор, той відповів, що якась жінка просто 
підійшла до нього в церкві й запитала, чи не знає він когось, кому 
може знадобитися трактор. Вони розпродували батьківську фер
му, і там був трактор, якого ніяк не могли позбутися. Джонні від
повів цій жінці, що зацікавлений сам.
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На що та сказала, щоб Джонні не турбувався про оплату — за
платить, коли зможе; вона не поспішала. Отак Джонні й отримав 
свій трактор.

Його успіхи тривали. Наступного місяця Джонні заробив 
72 тисячі доларів лише за місяць. Якби ви запитали Джонні, як 
це сталося, він би відповів, що завдяки щедрості в пожертвах на 
Божі справи й розумінню законів Царства.

Оце так історія! Я все ще пам’ятаю, як того вечора ми сиділи 
з Джонні й Кенді в їхньому будинку в Джорджії та розповідали 
їм про Царство. Вони ще були пригнічені тоді, що заборгували 
5000 доларів, а скоро Різдво, і потім знову рахунки на 5000 до
ларів; де взяти гроші — незрозуміло. Гадаю, вам теж буде цікаво 
почути, що я сказав їм того вечора.

Я знав, що просто зобов’язаний допомогти Джонні й Кенді по
бачити Бога крізь туман обставин, які склалися в їхньому житті. 
Почав з того, що показав це місце з Другого послання до коринтян 
9:1011, де йшлося про те, що ми говорили:

А Той, Хто насіння дає сіячеві та хліб на поживу, нехай 
дасть і примножить ваше насіння, і нехай Він зростить 
плоди праведности вашої, щоб усім ви збагачувались на всі-
ляку щирість, яка через нас чинить Богові дяку. 

Я звернув увагу на сказане апостолом Павлом — Бог не лише 
збирається дати насіння, яке ви посієте, а й забезпечить хліб для 
ваших потреб. Під хлібом мається на увазі все, що потрібно в 
житті. Із цього всього Він збільшить вашу спроможність давати 
ще більше. Це означає, що у вас тільки прибуватиме.

Знову ж таки, яким може бути страх у даянні? Що бракувати
ме на власні потреби.
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Та зверніть увагу на те, що говорить Бог. Він дає насіння сіячеві 
й хліб для їжі. Отже, постає одне дуже важливе запитання, яке я 
й озвучив Джонні.

Те, що ти маєш у своїх руках, — це зерно чи їжа? У цьому 
й полягає твій вибір.

Батько моєї мами, мій дідусь, був фермером усе своє життя. 
Згадую, як ще малим хлоп’ям грався в насіннєвому фургоні. Ви, 
може, і гадки не маєте, що воно таке, той насіннєвий фургон. 
Можливо, він навіть і зветься якось інакше, але для нас, що зро
стали в дідовому домі, він був саме цим. Бачте, щороку під час 
збору врожаю дідусь завжди припасав достатньо насіння на на
ступну сівбу. Його вистачало, щоб наповнити візок, який стояв 
у сараї. Цей віз із насінням дідусь зберігав, щоби посіяти навесні 
наступного року.

Протягом зимових місяців дідусь дивився на цей великий віз, 
повний соєвих бобів, і знав, що має вибір: продати сою для негай
ної потреби або зберегти для весняної посадки. Він знав, що тоді 
це насіння дасть ще більший урожай. Він мав вибір, але достоту 
розумів закони, які регулюють час сівби й урожай, адже від них 
залежало все його життя.

Джонні й Кенді довелося ухвалити таке саме рішення, коли 
вони тримали в руках чек на 160 доларів. Вони, звичайно, мог
ли б використати цей чек, щоб оплатити нагальні потреби. Та 
замість цього, як вони вже знали, щедрість стосовно Бога дасть 
їм більший урожай у довгостроковій перспективі. І  вони не  
помилилися.

Дехто щедро дає, та ще додається йому, а дехто ховає 
над міру, та тільки бідніє.

Приповісті 11:24
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Є ще одна притча, на яку я хотів би звернути увагу перед тим, 
як ми завершимо цей розділ, — з Євангелії від Матвія 25:1430. 
Це притча про таланти. Знову ж таки, у ній ідеться про чоловіка, 
який вирушає в подорож:

…один чоловік, як відходив, покликав своїх рабів і передав 
їм добро своє. І  одному він дав п’ять талантів, а другому 
два, а тому один, кожному за спроможністю його. І відійшов. 
А той, що взяв п’ять талантів, негайно пішов і орудував 
ними, і набув він п’ять інших талантів. Так само ж і той, 
що взяв два і він ще два інших набув. А той, що одного взяв, 
пішов та й закопав його в землю, і сховав срібло пана свого.

По довгому ж часі вернувся пан тих рабів, та й від них 
зажадав обрахунку. І прийшов той, що взяв п’ять талан-
тів, приніс іще п’ять талантів і сказав: Пане мій, п’ять 
талантів мені передав ти, ось я здобув інші п’ять та-
лантів. Сказав же йому його пан: Гаразд, рабе добрий і вір-
ний! Ти в малому був вірний, над великим поставлю тебе, 
увійди до радощів пана свого! Підійшов же й той, що взяв 
два таланти, і сказав: Два таланти мені передав ти, ось 
іще два таланти здобув я. Сказав йому пан його: Гаразд, 
рабе добрий і вірний! Ти в малому був вірний, над великим 
поставлю тебе, увійди до радощів пана свого!

Підійшов же і той, що одного таланта взяв, і сказав: 
Я знав тебе, пане, що тверда ти людина, ти жнеш, де не 
сіяв, і збираєш, де не розсипав. І я побоявся, пішов і талан-
та твого сховав у землю. Ото маєш своє...

І відповів його пан і сказав йому: Рабе лукавий і лінивий! 
Ти знав, що я жну, де не сіяв, і збираю, де не розсипав? Тож тобі 
було треба віддати гроші мої грошомінам, і, вернувшись, я 
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взяв би з прибутком своє. Візьміть же від нього таланта, і 
віддайте тому, що десять талантів він має. Бо кожному, 
хто має, дасться йому та й додасться, хто ж не має, забе-
реться від нього й те, що він має. А раба непотрібного вкинь-
те до зовнішньої темряви, буде плач там і скрегіт зубів!

Знайома історія, авжеж. Господар їде з міста й залишає трьох 
слуг за старших. Одному дає п’ять мішків срібла, другому — два 
мішки срібла, а третьому — один мішок срібла.

Перші двоє негайно беруться до роботи й подвоюють отрима
не срібло. Господар аплодує їм за їхню роботу. Але я хочу поди
витися на третього слугу. Йому дали один мішок срібла, однак 
він нічого з ним не зробив. Насправді він просто закопав його, 
поки не повернувся його господар.

Підійшов же і той, що одного таланта взяв, і сказав: 
Я знав тебе, пане, що тверда ти людина, ти жнеш, де не 
сіяв, і збираєш, де не розсипав. І я побоявся, пішов і талан-
та твого сховав у землю. Ото маєш своє…

Уважно придивіться до першого речення: «…Я  знав тебе, 
пане, що тверда ти людина, ти жнеш, де не сіяв, і збираєш, де 
не розсипав».

Що він цим хоче сказати? Поясню вам, що саме він цим хоче 
сказати. Він каже: «Яке мені діло до всього цього? Якщо ти зби
раєш там, де не сіяв, то хто тоді заплатив за зерно, хто його розсі
яв і виконав усю роботу, щоб виростити його?».

Тепер ми розуміємо, що господар дав цьому служникові гроші, 
щоб той купив зерно, проте ставлення слуги було таким, що йому 
не було діла до хазяйського доручення; воно здавалося йому не 



ВІДПОВІДЬ: БЛАГОДАТЬ

61

вартим витраченого часу. Особисто він не бачив у цьому нічого 
для себе. Увесь прибуток у результаті його праці піде господареві. 
Сприймаючи свого господаря як суворого наглядача, слуга фак
тично відмовляється від доручення. Він намагається приховати, 
що насправді не дбав про хазяйські справи, переконуючи того, що 
сховав гроші лише через боязнь їх утратити. Саме тому він сховав 
срібло, щоб захистити його. Та господар розкусив цей блеф: якби 
слуга справді дбав про хазяйське добро, то принаймні поклав би 
гроші на депозит у банк, і там вони приносили б відсотки.

Ні, слуга не боявся втратити срібло  — він боявся того, чого 
йому коштуватиме залучення до цієї справи. Він мав спотворе
ний і нечестивий образ свого господаря; спотворений, бо на
справді все було навпаки. Господар не був жорстким повелите
лем, який лише й знає, що витискати всі соки з тих, хто працює на 
нього. Двох інших слуг, які успішно попрацювали з грошима, він 
підвищив і запросив відпочити у своєму маєтку. А  цей служник 
через своє хибне уявлення про господаря вирішив утриматися. 
Саме цього вчить релігія: Бог — суворий господар, і трудитися 
для Нього невигідно; краще взагалі від роботи утриматися!

Такий образ Бога повністю викривлений і неправдивий. Нази
вати Бога несправедливим — неправильно й недостойно. Бог — 
повна протилежність цьому релігійному образу. Бог добрий і 
щедрий на винагороду.

Хочу наголосити на дуже важливому моменті, до якого підво
дить нас ця історія. Зверніть увагу, що господар робить зі сріб
лом, яке відбирає в лукавого слуги:

Візьміть же від нього таланта, і віддайте тому, що 
десять талантів він має. Бо кожному, хто має, дасться 
йому та й додасться, хто ж не має, забереться від нього й 
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те, що він має. А раба непотрібного вкиньте до зовнішньої 
темряви, буде плач там і скрегіт зубів!

Чи правильно я це прочитав? Господар забрав кошіль зі сріб
лом у негідного слуги й віддав тому, хто мав десять талантів, а не 
тому, хто мав чотири? Я не впевнений, що це можна назвати по
літкоректним учинком, але саме це він і зробив. ТОЖ БУДЬТЕ 
ДУЖЕ УВАЖНІ!!!!

Бог дає Свої великі ідеї та доручення тим Своїм дітям, які дба
ють про Його прибуток і довели свою вірність і відданість спочат
ку в малих справах.

Бог не дурний. Він укладе Свої гроші туди, де вони принесуть 
найбільший прибуток.

Прошу, подумайте над тим, що я щойно сказав: Бог укладає 
Свої гроші туди, де вони принесуть найбільший прибуток!

Авжеж, само собою, Бог не береться за грошові справи, але 
Він опікується справами людськими. 
І якщо ми вірні й старанно працюємо 
з Ним, то й Він подбає про наше підви
щення та обдарує нас Своїми благами.

Так, у Бога є улюбленці, тобто ті, 
кому Він довіряє різні завдання. Ті, 
хто довів свою вірність, заслуговують 
на Божу довіру, щоб виконувати біль

ші доручення для Нього й мати більшу винагороду.
Зверніть увагу на ставлення до господарського завдання тих 

двох слуг, які досягли успіху, — вони одразу пішли й уклали ці 
гроші в діло! Чому одразу? Тому що знали — це можливість ви-
годи, а не тягар рабства.

Бог дає Свої 
великі ідеї та 
доручення тим 
Своїм дітям, які 
дбають про Його  
прибуток...
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Так багато Божих людей вважають служіння Богу якоюсь ка
торгою, важким обов’язком, який треба виконувати, але зовсім 
не можливістю, якою воно є насправді.

Коли ми з Дрендою будували кампус Now Center, треба було 
ухвалити рішення. Наша церква налічувала лише приблизно три
ста осіб, коли ми вирішили, що настав час побудувати постійний і 
більший будинок для нашої спільноти віруючих, що розросталася.

Ми вирішили зібрати якомога більше грошей на проєкт вартістю 
6 мільйонів доларів. На той час це була величезна сума. План поля
гав у тому, щоби побудувати базову інфраструктуру за 4,2 мільйона 
доларів, а потім додати залишок 2 мільйони на обладнання й про
довжувати будівництво, коли надходитимуть гроші.

Це був не перший наш досвід щедрих пожертв на Божі справи, 
але будівництво центру стало найбільшим проєктом, у якому ми 
брали участь до цього моменту.

Одначе, як і ті служники з євангельської історії, які знали про 
Божу доброту, ми відразу ж захотіли взяти участь у зборі грошей 
і прагнули давати на такому рівні, який потребував би віри й по
слуху в тому, що ми сприймали як спонукання від Бога.

Того дня, коли вся громада оголосила суму, яку вирішила по
жертвувати на проєкт, ми з Дрендою сказали, що даємо 200 ти
сяч доларів. На той час у нас не було цих грошей, але ми мали фі
нансове зерно приблизно на 20 тисяч і збиралися зробити посів 
на решту суми.

Ми знали, що Бог, як Він це робив і в минулому, знову покаже 
нам, де і як пожати цю суму грошей, щоб ще залишилося чимало 
й для нас самих.

Посіявши те, що мали, ми почали молитися в Духові, чекаючи 
на вказівки й настанови щодо того, де і як зібрати решту грошей. 
Щоб детальніше показати, як саме Бог доставив ці гроші, аби ви 
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зрозуміли, маю сказати, що останні тридцять дев’ять років ми во
лодіємо фінансовою компанією. Ця компанія працює з різними 
постачальниками й професіоналами, про що вже згадували ра
ніше. Більшість великих постачальників, з якими ми працюємо, 
проводять щорічні з’їзди й зустрічі для своїх клієнтів.

Того року один із постачальників запросив нас із Дрендою 
приїхати в Лондон на зібрання. Ми зупинилися в дуже гарному 
готелі в центрі міста, і все було дуже симпатично, як кажуть у Ве
ликій Британії.

Такот, компаніяорганізатор запланувала свій захід на іншому 
кінці Лондона, і віцепрезидентка запросила нас із Дрендою по
їхати разом із нею на таксі, на що ми з радістю погодилися. Під 
час поїздки віцепрезидентка подякувала нам за всі бізнеспроєк
ти, що ми їм надіслали, а потім почала розповідати про нову бо
нусну програму, яку вони запускали того року.

Поки ми їхали, вона пояснювала, як працює ця програма, зо
крема й структуру бонусів, які вони збираються виплачувати 
партнерам, що рекомендують їхній продукт. Я  слухав із неаби
яким хвилюванням і цікавістю, оскільки знав, що ми виконали 
достатньо роботи для цієї компанії, щоб отримати право на бо
нус, про який розповідала віцепрезидентка.

Та потім, коли я попросив уточнити деталі, вона категорич
но заявила, що наша компанія не може претендувати на бонусну 
програму на основі наших відносин з її компанією.

Я  не міг у це повірити. Навіщо вона тоді все деталізувала й 
нахвалювала мені цей чудовий план, щоби просто забрати його в 
мене в останню хвилину? Я також не розумів, чому це мої відно
сини з її компанією побудовано таким чином, що я не міг претен
дувати на бонус.
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Незважаючи на те що я ставив додаткові запитання, вона не 
дала мені чіткої відповіді. Єдине, що я зрозумів з її слів напев
но,  — ми не зможемо претендувати на бонус; вона чітко дала 
мені це зрозуміти.

Минув рік, і наші показники були хорошими, тому на думку 
мені спало зателефонувати цій ві
цепрезидентці й знову запитати 
про бонус. Однак цього разу я не 
зміг із нею зв’язатися, тому зали
шив повідомлення помічниці з 
моїм запитанням.

Наступного дня перетелефону
вала помічниця й суворо повідо
мила, що віцепрезидентка вже говорила мені рік тому, що я не 
відповідаю вимогам, і вона нічого не може з цим удіяти.

Гаразд, подумав я, принаймні я спробував. 
Отож, молячись про те, де знайти 180 тисяч доларів, я почув, 

як Святий Дух сказав мені зателефонувати всетаки до віцепрези
дентки й знову попросити про премію. Скажу вам, що я не був у 
захваті від такої перспективи, коли почув це. Після стількох звер
нень протягом останніх двох років я вже знав, що в неї на умі. 
Вона дала мені це дуже чітко зрозуміти. Тож вирішив надіслати 
листа — так би мовити, прозондувати ситуацію.

Приблизно через сім днів я отримав відповідь і з радістю дові
дався з нього, що віцепрезидентка все ще раз обдумала й вирішила 
дати моїй компанії бонус. І, диво, цей бонус становив 200 тисяч 
доларів! А тепер найцікавіше: ця зміна в контракті залишається 
чинною вже ЧОТИРНАДЦЯТЬ РОКІВ, і відтоді ми отримуємо 
бонус у розмірі 200 тисяч доларів щороку.

Як бачИте, Бог 
винагороджує! 
І справді є вигода 
в тому, щоби бути 
щедрим для Божих 
завдань.
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Як бачите, Бог винагороджує! І справді є вигода в тому, щоби 
бути щедрим для Божих завдань.

Скільки ж коштувало нам із Дрендою зробити посів на ті 
200 тисяч доларів? 

Минуло приблизно п’ять років, і ми вирішили, що настав час 
церкві зібрати більше грошей, щоб завершити певні справи в са
мій церкві й купити деяке обладнання. Знову ж таки, нам із Дрен
дою треба було вирішити, скільки хочемо вкласти в ці проєкти, 
тож зупинилися на сумі 500 тисяч.

Авжеж, це була велика сума. Проте ми відчули, що можемо 
повірити Богові на неї, бо вже побачили, як Він учинив із 200 ти
сячами доларів. Знову ж таки, ми зробили посів тим, чим змог
ли, — здається, це було 50 тисяч  — з вірою, що Святий Дух по
каже нам, де і як зібрати решту 450 тисяч.

Гадаю, минуло орієнтовно шість тижнів, і я отримав повідом
лення, що в нашій компанії відбудуться деякі контрактні зміни 
щодо майбутніх виплат. Підрахувавши зміни, що відбулися, 
ми виявили, що протягом наступних трьох років зароблятиме
мо приблизно на 630 тисяч доларів більше, ніж раніше. Круто, 
правда? Але знаєте що? Ці зміни в контракті залишаються чинни
ми вже одинадцять років, і ми все ще отримуємо цю підвищену 
контрактну ставку щороку.

Знову ж таки, скільки коштував нам із Дрендою той посів і 
щед рість на Божі проєкти?

Тож пам’ятайте, що Бог  — це Бог прибутку. Він добрий і  
винагороджує.
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Розділ 3

Ч и  д о т я г у є т е  в и ?
Гадаю, ви всі чули різдвяну історію про трьох царів, які при

несли Ісусу золото, ладан і смирну. Та чи замислювалися ви ко
линебудь над тим, скільки коштували ці речі? І навіть глибше за
питання: «А чому вони взагалі принесли все це Ісусові?».

Провівши невелике дослідження, я з’ясував, що в ті часи було 
заведено вшановувати царевичаспадкоємця такими подарунка
ми, оскільки вбачали в ньому майбутнього царя.

За справедливою оцінкою, ці подарунки, імовірно, коштували 
від ста до кількох сотень тисяч доларів.

Мудреці, мабуть, вивчали Писання й пророцтва про прийдеш
нього Месію і зробили висновок, коли побачили зірку, що Він 
уже тут. Після чого подолали велику відстань, щоби принести 
Йому дари.

Уявлення про те, що їхня зустріч з Ісусом відбулася в яслах, 
не відповідає дійсності, хоча в наших різдвяних п’єсах це подано 
саме так. Ми знаємо це, бо євангеліст Матвій говорить ось що:

І, ввійшовши до дому, знайшли там Дитятко з Марі-
єю, Його матір’ю. І вони впали ницьма, і вклонились Йо-
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му. І, відчинивши скарбниці свої, піднесли Йому свої дари: 
золото, ладан та смирну.

Матвія 2:11, виділення автора

Вони зустрілися з Ісусом у Його домі, а не в яслах. Цей фраг
мент Писання вказує на те, що Він уже був дитиною, а не немов
лям. Отже, мудрецям знадобився певний час, щоб дістатися до 
місця.

Ніхто достеменно не знає, скільки було мудреців. У Біблії не 
сказано, скільки їх було, проте точно записано, що саме вони 
принесли. У  той час ладан і смирну цінували більше за золото, 
тому принесені дари були надзвичайно коштовними. 

Чому я згадав про саме цей момент? Що ж, дозвольте мені запи
тати вас: «Як ви гадаєте, чому мудреці принесли саме ці дари?».

Я  можу сказати вам чому: Йосип потребував провізії для 
своєї місії.

Пам’ятайте...
Бог завжди фінансує Свої доручення — завжди!
У церкві Faith Life Church було людно понад край. Вона була 

переповненою на вихідних, переповненою протягом тижня, 
коли ми навчали понад двісті дітей, переповненою малими гру
пами й персоналом. Ми потребували більшого місця. Почав
ши обговорювати, чи варто нам відкривати другий кампус або 
розширювати теперішню будівлю, ми вирішили зробити й те, й 
інше одночасно.

Зібрали команду, щоби почати шукати місце для кампусу, і на
правили людей до того району міста, який нам здавався найбільш 
перспективним.

Тоді ж ми розпочали проєктувати будівлю, планувати інже
нерні розробки тощо задля майбутнього розширення. Для цьо
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го залучили архітектора й будівельника, які також мали досвід 
підрядних робіт,  — вони також увійшли до нашої консульта
тивної ради.

З’ясувалося, що певні, і досить серйозні, проблеми стоять на 
заваді нашому розширенню. Найбільшою з них було те, що до на
шої теперішньої будівлі не було підведено каналізацію та водогін. 
На той час ми використовували воду зі свердловини й автономну 
систему відходів як каналізацію.

Міська адміністрація вже повідомила, що ми не можемо бу
дувати нові або розширювати наявні приміщення на нашій то
дішній території на майже 15  гектарів, якщо не буде підведено 
міської води й каналізації, бо ми вже вичерпали всі можливості 
локальної системи. Ми знали, що це справді так, але ж навколо 
так багато зводили нових будівель, що я був упевнений: будівель
ні компанії підведуть до них водопровід і каналізацію достатньо 
близько, щоб і ми могли підключитися.

Одначе виявилося, що якраз на нашій вулиці ні водопровід, ані 
каналізацію не прокладатимуть, тож варіант доєднатися до цих 
послуг відпадав. Їх просто не було.

Ми почали отримувати пропозиції провести водопровід і ка
налізацію до нашої будівлі, але щоб ми заплатили за роботи з пер
спективою повернення більшої частини витрат, оскільки один із 
нових забудовників у кварталі обіцяв платити нам за підключен
ня до наших мереж. Навіть не стану вам казати, скільки з нас за
просили за ці роботи.

Тож ми знову звернулися до міста з проханням переглянути 
їхні плани й графік упровадження цих послуг. Сподівання було 
на те, що вони розглянуть можливість перенесення дат на ближ
чий термін, оскільки район розростається, і з часом водопровід 
із каналізацією однаково стануть потрібні. Проте справа так і не 



70

ВАША ФІНАНСОВА РЕВОЛЮЦІЯ: СИЛА ЩЕДРОСТІ

зрушила з місця. Ми запитували, скільки часу знадобиться, щоби 
послуги стали доступними? І  нам відповідали, що не в найближ
чому майбутньому.

Ми знали, що не можемо чекати роками, поки в нашому ра
йоні з’являться водопровід і каналізація, тому вирішили призу

пинити розширення, натомість 
почавши шукати місце для нового 
кампусу. Це й стало першочер
говим завданням. (Минуло вже 
чотири роки від того зібрання до 
моменту написання цього розді

лу, а місто ще й словом не прохопилося про те, коли ж каналіза
ція стане доступною.)

Пів року наша команда безуспішно шукала ідеальне місце для 
кампусу. Здавалося, що не було жодної будівлі, яка була б до
ступна для оренди чи купівлі й відповідала нашим вимогам. Ми 
навіть розглядали можливість оренди виставкового комплексу, 
розташованого в цьому ж районі, лише на вихідні, але й за таких 
умов оренда коштувала б нам 30 тисяч доларів на місяць. Окрім 
цієї суми, нам довелося б монтувати й розбирати сцену щотиж
ня. Я  дуже не хотів ставити наших людей у такі умови. Прагнув 
постійного місця, яке було б цілком у нашому розпорядженні й 
під нашим контролем. У нас просто не лежала душа до цього ва
ріанту з виставковим центром.

Після цього ми розглядали можливість оренди приміщення 
в колишньому торговому центрі. Але воно було таке занедбане, 
що, зваживши на всі ремонтні роботи й зміни, які знадобилися б, 
щоби довести його до ладу, дійшли висновку — це теж не варіант.

Головною вимогою під час пошуку будівлі була пристосова
ність для дитячого навчання протягом тижня. У нашій церкві є 

Бог завжди 
профінансує Свої 
доручення — 
завжди!
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сотні сімей, які навчаються вдома, також ми надаємо приміщен
ня для навчальних курсів, які проводять щотижневі заняття. Ми 
багато разів говорили про те, що хотіли б колись мати школу, ди
тячий садок, групу подовженого дня й багато інших програм для 
служіння нашим місцевим громадам. Тож бажано було знайти 
саме таке місце, яке дало б нам змогу це зробити. Ми посіяли на 
те, щоб отримати таку будівлю, і проголосили, що знайдемо іде
альне приміщення для наших потреб, та воно ніяк не траплялося.

А тим часом у нас із Дрендою була запланована зустріч у місті 
ФортВорт, штат Техас, на підтримку нової телемережі Victory 
Television Network. І саме коли я сидів там на знімальному май
данчику, Господь проговорив до мене. Він сказав: «Я хочу, щоб 
ти зробив посів на сто тисяч доларів у цю мережу. Повертайся 
додому до своєї церкви, випиши чек і тримай його на кожному бого-
служінні, проголошуючи над цим фінансовим зерном, що ти знай-
деш ідеальну будівлю. Також протистійте сатані й скажіть 
йому, щоб він перестав утручатися в Мою роботу. Зробивши по-
сів, проголосіть справу виконаною».

Так ми і вчинили. Повернулися додому, і я зателефонував 
своєму скарбникові й сказав виписати чек на 100 тисяч доларів 
для Victory Television Network. Потім я брав цей чек на кожне 
служіння, і разом зі мною вся церква, коли ми сіяли це фінансо
ве зерно, дійшла згоди щодо ідеальної будівлі. Ми протистояли 
сатані та наказали йому припинити втручатися й затримувати 
нашу провізію.

Наступного дня, а саме в понеділок вранці, зателефонувала 
наша дочка: поки ми були на зустрічі в Техасі, сказала вона, агент 
із нерухомості зателефонував до церкви й запропонував показати 
один об’єкт, який міг би нас зацікавити. Його не здавали в орен
ду, а виставляли на продаж за 7,9 мільйона доларів, що виходило 
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за межі нашого бюджету. Утім, це приміщення коштувало набага
то більше, оскільки це було заставне майно, що належало банку. 
За словами доньки, це був би ідеальний кампус для нас. Звичайно 
ж, вона розуміла, що фінансово це неможливо для нас, і все ж 
цікавилася, чи не хочемо ми його побачити. І ми з Дрендою від
повіли: авжеж, так.

Отже, у вівторок уранці ми поїхали подивитися на цю неру
хомість. На ділянці завбільшки майже 3 гектари розташовувався 
кампус елітної приватної середньої школи. Це була триповерхо
ва будівля школи та ще дві великі, а також будинок на території. 
Крім того, кампус мав бігову доріжку, чотири тенісні корти, тре
нажерні зали, мистецький корпус із фотолабораторією, дві печі 
для гончарства, кімнату, повну швейного обладнання та худож
нього приладдя, десятки музичних інструментів у музичній кім
наті й багато іншого. Усі приміщення було повністю мебльовано 
й забезпечено потрібними матеріалами.

Словом, будівля була просто ідеальною — ми дедалі більше пе
реконувалися в цьому, оглядаючи приміщення. Водночас ми зна
ли, що не можемо залізти в борги. У нашому будівельному фонді 
було заощаджено приблизно 3 мільйони доларів, але навіть із цим 
така купівля залишала нас у боргу на суму майже 5 мільйонів.

Того вечора ми мали запланований обід з одним із наших парт
нерів зі служіння. Планували й переносили цю зустріч, мабуть, 
чотири рази за осінь, оскільки обидва були дуже заклопотані, але 
цього вечора таки побачилися.

За розмовою партнер почав розпитувати про будівельний про
єкт, і я розповів про всі затримки, з якими зіткнувся. Він поди
вився на мене й сказав: 

— Знаєш, мені теж не лежить душа щось перебудовувати. Гадаю, 
тобі й справді варто подумати про відкриття нового кампусу.
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Я відповів, що ми з Дрендою теж так вважаємо й насправді вже 
пів року безуспішно шукаємо підхожу будівлю. Однак додав, що 
щойно оглядали ідеальне місце для кампусу, але воно не здавало
ся в оренду й було поза нашим ціновим діапазоном.

Чоловік той поставив кілька запитань, а потім подивився на 
Дренду й запитав: 

— А що, якби воно дісталося вам безкоштовно?
Дренда не відповіла, бо подумала, що він жартує. Тоді він  

повторив: 
— Чуєш, Дрендо, якби це було безкоштовно?
— Що ти маєш на увазі? — запитала вона.
— А те, що я випишу чек! — відповів він. 
Ми з Дрендою приголомшено дивилися на нього.
Коротше кажучи, він справді оплатив усю суму. Потім нам до

велося дещо витратити на ремонт і переобладнання будівлі, щоб 
та відповідала нашій меті. У результаті отримали ідеальний кам
пус. До того ж повністю сплачений!

Я  не міг би спланувати більш досконалий кампус для наших 
потреб. Усе в ньому просто досконале. За оцінюванням для на
шої страхової компанії кампус коштував 11  мільйонів доларів, 
включно з приміщеннями.

Лишень подумайте: тепер у нас є кампус вартістю 11 мільйонів 
і площею 30 тисяч квадратних метрів, повністю сплачений! Хіба 
ви не в захваті від таких історій?

Як я вже казав, Бог завжди фінансує Свої доручення. Це Його 
служіння, а не наше. Ми просто працюємо плічопліч з Ним у 
сімейному бізнесі. 

Дозвольте розповісти, що сталося з чоловіком і дружиною, 
які профінансували для нас будівлю. Поперше, завдяки списан
ню коштів, яке вони змогли провести у своїй фірмі завдяки цій 
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пожертві, їхній податковий рахунок зменшився на більшу суму, 
ніж вони заплатили за будівлю. Яким чином? Завдяки тому, що 

будівля перейшла на їхній баланс 
на два роки, будучи оформленою 
спочатку на них. Потім вони по
жертвували будівлю нашому слу

жінню за поточною оціночною вартістю.
Це стратегія, яку треба знати, якщо ви пастор і потребуєте 

приміщення. Отже, будівля стала безкоштовною для нас завдяки 
муд рому податковому плануванню нашого партнера. Але навіть 
це не було найбільшим дивом цієї історії.

Цей партнер намагався купити в місті інший бізнес, який 
було виставлено на продаж у той час, коли ми придивлялися 
до майбутнього кампусу. Незважаючи на те що партнер про
понував готівку, його пропозицію ще мали схвалити власники 
франшизи, яку він хотів придбати. На жаль, у відповідь вони 
сказали, що запропонували її комусь іншому. Партнер наш 
був дуже розчарований їхнім рішенням. Однак сказав мені, що 
просто не міг відпустити цю справу; він відчував у своєму дусі, 
що це ще не кінець.

Тож коли він зробив цей фінансовий посів на наш кампус, то 
вірив у те, як потім сам розповідав мені, що власники франшизи 
змінять свою думку. Авжеж, він був у найсильнішому фінансо
вому становищі, якщо порівнювати з іншими пропозиціями, і до 
того ж платив готівкою.

І, само собою, після того як було куплено нерухомість для на
шого служіння, йому зателефонували власники франшизи й ска
зали, що попередня угода зірвалася й тепер він може її придбати, 
якщо хоче. На що той відповів, що так, звичайно, він усе ще бажає 
купити її.

Царство діє  
щоразу!
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А за кілька тижнів до того, як мав закрити угоду з новим 
бізнесовим об’єктом нерухомості, партнер отримав неспо
дівану угоду, яка принесла йому всі гроші, що потрібні були 
для оплати бізнесу готівкою. Йому навіть не довелося торка
тися своєї готівки, яку він раніше відклав на цю купівлю. Як 
він сам казав мені, це було схоже на отримання безкоштовного  
бізнесу.

До речі, після того як чоловік придбав цей бізнес, його оціни
ли більш ніж удвічі дорожче, ніж було заплачено. Наш партнер, 
зателефонувавши мені того дня, коли закривав угоду, був дуже 
схвильований.

Царство Боже діє щоразу!
Цей чоловік був щедрим на Божі доручення й виявив послух, 

щоб успішно завершити їх і побачити, що Бог зробив для нас 
обох. Ми посіяли на нову телевізійну станцію, ще одне Боже до
ручення, і подивіться, що з цього вийшло для нас.

Бути щедрим до Бога й Божого народу — це відчинити двері, 
про існування яких ви навіть не підозрювали.

Люди постійно запитують мене: «Гері, якби ти міг дати мені 
одну найбільш суттєву пораду щодо фінансів Царства, що б 
це було?».

Авжеж, є багато речей, про які я хотів би вам розповісти. Але 
наступна порада просто безцінна. Тож не забудьте занотувати 
цей принцип Царства.

Навіть якщо ви більше нічого не винесете із цієї книж-
ки — засвойте ось це!

Я  хочу разом із вами повернутися до Євангелії від Луки 4, 
щоби почати розкривати цей могутній закон Царства. Знаю, що 
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наступний текст буде трохи довшим, ніж я зазвичай цитую, але, 
прочитавши його весь, ви чітко збагнете, що відбувалося в той мо
мент і чому Ісус відповів саме так.

І прибув Він до Назарету, де був вихований. І звичаєм 
Своїм Він прийшов дня суботнього до синагоги, і встав, 
щоб читати. І подали Йому книгу пророка Ісаї. Розгор-
нувши ж Він книгу, знайшов місце, де було так написано:

На Мені Дух Господній, бо Мене Він помазав, щоб 
Добру Новину звіщати вбогим. Послав Він Мене про-
повідувати полоненим визволення, а незрячим про-
зріння, відпустити на волю помучених, щоб пропові-
дувати рік Господнього змилування.

І, книгу згорнувши, віддав службі й сів. А очі всіх у синагозі 
звернулись на Нього. І почав Він до них говорити: Сьогодні 
збулося Писання, яке ви почули! І всі Йому стверджували 
й дивувались словам благодаті, що линули з уст Його. І ка-
зали вони: Чи ж то Він не син Йосипів? Він же промовив 
до них: Ви Мені конче скажете приказку: Лікарю, уздоров 
самого себе! Учини те й тут, у вітчизні Своїй, що сталося 
чули ми у Капернаумі.

І сказав Він: Поправді кажу вам: Жаден пророк не буває 
приємний у вітчизні своїй. Та правдиво кажу вам: Багато 
вдовиць перебувало за днів Іллі серед Ізраїля, коли на три 
роки й шість місяців небо було зачинилося, так що голод 
великий настав був по всій тій землі, а Ілля не до жадної 
з них не був посланий, тільки в Сарепту Сидонську до ов-
довілої жінки.

Луки 4:1626, виділення автора
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Подія, про яку йдеться в цьому тексті, відбувається вже після 
того, як Ісус пережив випробування в пустелі, а потім повернувся 
до Свого рідного міста, де ми стаємо свідками того, що відбулося 
далі, як про те написано в Євангелії.

Оскільки Ісус виріс у Назареті, тамтешні жителі добре знали 
Його та Його родину, і ми можемо припустити, що Він багато 
разів читав Святе Письмо в місцевій синагозі. Тепер ви маєте 
дещо дізнатися про текст, який Ісус вибрав читати. Ісус читав 
із Книги пророка Ісаї 61:12 (переклад І. Хоменка), аж поки не 
дочитав до слів: «…проголосити рік Господнього благоволін-
ня…» — після чого зупинився.

Отож цікаво те, що місце в пророцтві, на якому Він зупинив
ся,  — це середина речення; тож ми знаємо, що Він зупинився 
саме на цьому місці не просто так.

Рік Господнього благовоління був роком Ювілею  — віднов
лення Царства Божого на землі. Це була тінь того, що мав відно
вити Месія після Свого приходу. Отже, коли Ісус зупинився на 
цій фразі, а потім сказав: «Сьогодні збулося Писання, яке ви 
почули», — Він цим проголошував, що Він — Месія!

Потому Він пророкував, що скажуть Йому в майбутньому, а 
саме: «Ми не віримо Тобі; доведи нам»,  — бо вони дійсно не 
вірили Йому.

Він же промовив до них: Ви Мені конче скажете приказ-
ку: Лікарю, уздоров самого себе! Учини те й тут, у вітчиз-
ні Своїй, що сталося чули ми у Капернаумі.

Капернаум був тим місцем, де Ісус створив осередок Свого 
служіння й де відбулася більшість Його чудес. Він пророкував, 
що вони почують про великі чудеса, які відбуватимуться в Капер
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наумі, і коли почують про це, то скажуть: приходь сюди і зроби 
те саме тут, у Назареті, щоб ми повірили Тобі. Фактично Він ви
крив їхні жорстокосердість і невір’я. Ісус знав, що вони не вірять 
Йому. Він знав, що вони не вірять Йому й ніколи не повірять. 
Нам це відомо, бо Ісус озвучив, що саме вони Йому скажуть: 
«Лікарю, уздоров самого себе!» — маючи на увазі те, що буде ска
зано, коли Його розпинатимуть.

А хто побіч проходив, Його лихословили та головами 
своїми хитали, і казали: Ти, що храма руйнуєш та за три 
дні будуєш, спаси Самого Себе! Коли Ти Божий Син, то зі-
йди з хреста! Так само ж і первосвященики з книжниками 
та старшими, насміхаючися, говорили: Він інших спасав, 
а Самого Себе не може спасти! Коли Цар Він Ізраїлів, не-
хай зійде тепер із хреста, і ми повіримо Йому!

Матвія 27:3942

Від початку й до кінця Свого служіння Він говорив, що, попри 
все почуте від Нього, вони не сприймуть Його послання. Потому 
Він зробив Своє послання до них більш зрозумілим, розповівши 
історію про Іллю та вдову: Бог мав послати Іллю за межі Ізраїлю, 
бо ізраїльський народ мав таке жорстоке серце й не міг увірува
ти. І ці Його слова настільки розлютили законників, що ті виве
ли Ісуса з міста, щоб убити, але в Біблії сказано, що Він пройшов 
крізь натовп, віддалився.

Зараз я хочу, щоб ви записали одне слово й поклали записане 
там, де зможете його запам’ятати, тому що це — ключ до вашо
го фінансового майбутнього. Запишіть слово «ПОСЛАНИЙ». 
Саме так, слово «ПОСЛАНИЙ». Це дуже важливо!
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ПОСЛАНИЙ

Я хочу відкрити Біблію на Першій книзі царів 17:716, де ми 
знайдемо таємницю, настільки потужну, що вона абсолютно змі
нить ваше життя:

І сталося на кінці днів, і висох потік, бо в краю не було 
дощу. І було Господнє слово до нього, говорячи: Устань, іди 
до Сарепти сидонської, й осядеш там. Ось наказав Я там 
одній вдові, щоб годувала тебе. І він устав та й пішов до 
Сарепти.

І прибув він до входу міста, аж ось там збирає дрова од-
на вдова. І він кликнув до неї й сказав: Візьми мені трохи 
води до посудини, й я нап’юся. І пішла вона взяти. А він 
кликнув до неї й сказав: Візьми мені й шматок хліба в 
свою руку!

А та відказала: Як живий Господь, Бог твій, не маю я 
калача, а тільки повну пригорщу борошна в дзбанку та 
трохи олії в горняті. А оце я назбираю дві полінці дров, і 
піду, і приготовлю це собі та синові своєму. І з’їмо ми, та 
й помремо…

І  сказав до неї Ілля: Не бійся! Піди, зроби за своїм сло-
вом. Тільки спочатку зроби мені з того малого калача, і 
винесеш мені, а для себе та для сина свого зробиш потім. 
Бо так сказав Господь, Бог Ізраїлів: Дзбанок муки не скін-
читься, і не забракне в горняті олії аж до дня, як Господь 
дасть дощу на поверхню землі.

І пішла вона, і зробила за словом Іллі, і їла вона й він та 
її дім довгі дні, дзбанок муки не скінчився, і не забракло в 
горняті олії, за словом Господа, що говорив через Іллю.
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Але для початку погляньмо, на якому тлі відбувалася ця подія. 
Настала сильна посуха, через що пересох струмок, біля якого 
зупинився Ілля. Тепер йому доведеться перебиратися на нове 
місце, щоб знайти їжу й воду. Бог промовив до нього й наказав: 
«Устань, іди до Сарепти сидонської, й осядеш там. Ось 
наказав Я там одній вдові, щоб годувала тебе». Треба за
значити, що Сарепта — це ханаанське місто, яке на той час не вхо
дило до складу Ізраїльської держави.

Наближаючись до міста, Ілля побачив удову, яка збирала сухе 
гілля, і гукнув до неї, щоб та дала йому напитися: «…І  пішла 
вона взяти. А він кликнув до неї й сказав: Візьми мені й 
шматок хліба в свою руку!». Але жінка відповіла, що в неї, по 
суті, не залишилося ніякої їжі, оскільки тієї, що є, вистачить лише 
на один раз поїсти її синові й для неї самої.

Утім, пророк зробив дещо вкрай дивне — таке, що може зда
тися вам просто немислимим, зважаючи на обставини. Пророк 
Ілля сказав жінці, щоб та пішла додому, спекла хліб і принесла 
йому буханець, перш ніж спече буханця для своєї сім’ї. Розумію
чи, як вона може сприйняти ці слова, він упередив настанову та
кими словами: «Не бійся». А далі оголосив:

Бо так сказав Господь, Бог Ізраїлів: Дзбанок муки не 
скінчиться, і не забракне в горняті олії аж до дня, як Гос-
подь дасть дощу на поверхню землі.

Отакої! І що ж зробила ця жінка? Чи повірила вона Іллі й від
дала йому останній наїдок свого сина?

І пішла вона, і зробила за словом Іллі, і їла вона й він та 
її дім довгі дні, дзбанок муки не скінчився, і не забракло в 
горняті олії, за словом Господа, що говорив через Іллю.
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Вона дійсно повірила йому, і зверніть особливу увагу на ре
зультат — щодня була їжа для Іллі, для жінки та її родини. Доз
вольте мені змінити одне слово й сказати це знову: «Щодня була 
їжа для Божої справи, і їжа для жінки та її сім’ї».

У  попередньому розділі ми говорили про страх робити по
жертви через те, що буцімто вам самим бракуватиме на потреби, 
якщо ще й віддаватимете на Божі справи. Та, як самі бачите й ба
читимете завжди, цього не станеться!

Тож дозвольте мені запитати вас: «Чи коштувало це щось удо
ві, коли вона віддала останній харч?». Ні, не коштувало. Це вря
тувало їй життя.

Тепер, перш ніж перейти до нашої розмови про слово «ПО
СЛАНИЙ», я хочу поставити ще одне запитання. Чому пророк 
так наполягав, щоб вона спочатку приготувала коржа для нього? 
Не разом зі своїм, а окремо — і навіть попросив, щоб спершу при
несла йому, а потім уже починала пекти собі. (Пам’ятайте, що ви 
хочете бути духовним ученим і ставити запитання.)

Усі ці історії демонструють вам критично важливе для вас ро
зуміння закону Царства та його дії. Невже Ілля аж так зголоднів, 
що не захотів чекати, поки жінка наготує їжі для всіх одразу? Ні, 
була дуже важлива причина, чому він так учинив. Пророк знав, 
що коли вдова дасть йому перший корж до того, як приготує свій, 
цим вчинком вона підпорядкує все своє борошно й олію закон
ному повновладдю Божого Царства та Його справи. Дозвольте 
мені повторити це ще раз.

Коли вдова дала пророкові (Божій справі) перший корж, її 
олія й борошно змінили царства. Тепер вони перейшли під пов
новладдя Царства Божого. Тільки тоді Бог міг законно зробити 
так, щоби борошно й олія примножилися.
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Ви побачите, як цей самий принцип діятиме згодом у служінні 
Ісуса, коли Він нагодує п’ять тисяч людей п’ятьма хлібами й дво
ма рибами.

Якщо ви пам’ятаєте цю історію, то Ісус сказав учням піти й по
дивитися, що в них є. Ті повернулися зі словами, що є лише п’ять 
хлібів і дві риби. Ісус наказав Своїм учням принести хліб і рибу 
до Нього. І, як читаємо в Біблії, Він узяв їх і благословив, а потім 
повернув учням. Ісус, як ми знаємо, не вдавався до жодних релі
гійних ритуалів, то чому Він учинив саме так?

Бо так треба було, інакше хліб і риба не могли би помножити
ся. Бачте, на той момент п’ять хлібів і дві риби перебували, ціл
ком законно, під владою людей. Бог не міг нічого зробити з цими 
рибами й хлібом на законних підставах. Але коли їх добровіль
но принесли Ісусу й Він благословив їх, ті перейшли під закон
не повновладдя Царства Божого. Тільки тоді хліб і риба могли  
примножитися.

Той самий принцип у дії ми бачимо в п’ятому розділі Євангелії 
від Луки, де Петро, Яків та Іван рибалили всю ніч, але нічого не 
зловили. Ісус позичив у Петра човен, відплив трохи від берега й 
проповідував натовпу, після чого сказав Петру закинути сіті на 
глибині й наловити риби.

Як ви пам’ятаєте, вони виловили два човни риби настільки пов
ні, що ті почали тонути. Коли Ісус позичив у Петра човен, щоби 
проповідувати того дня, Він насправді позичив у нього весь його 
рибальський бізнес. Тількино човен перейшов у розпоряджен
ня Ісуса, увесь цей бізнес перемістився під законне повновладдя 
Царства Божого. З’явилася законна підстава для небес послати 
Ісусові слово знання про те, де перебуває риба, а отже, і величез
ний улов. (Як я завжди кажу, будьхто може зловити рибу, якщо 
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Ісус скаже, де вона водиться і як її зловити. Це той самий прин
цип, який використовуватимете й ви, даючи на Божі справи.)

Повертаючись до нашої історії з пророком Іллею та вдовою, 
по суті, вона стала партнером Іллі в його місії й таким чином от
римала таку саму нагороду, як і пророк. У  такий спосіб з’явилася 
провізія для Іллі, удови ТА її сім’ї. Бачите, як це працює?

Про цей принцип я розповім у цій книжці згодом, а 
от зараз хочу перейти до головного слова в цій історії  —  
«ПО СЛАНИЙ».

Пройдімося ще раз по тому, що ми засвоїли. Бог доручив Іллі 
виконати певне завдання. Ілля потребував провізії, щоб вико
нати це завдання. Ми знаємо, що Ілля був пророком, тому він 
ніс Слово Господнє всюди, куди Бог його направляв. Проте Бог 
потребував матеріальної підтримки Свого завдання, а це завжди 
пов’язано з людьми.

У  цьому випадку Бог не міг знайти такої вдови в Ізраїлі, яка 
б мала віру, щоби послухатися Його. Бог знав, що Він хоче зро
бити, але Йому треба було, аби хтось уклав угоду з небесами й у 
Нього з’явилися законні підстави надати ту провізію, якої потре
бував пророк Ілля.

Пам’ятаєте — їжі не було ніде. Люди вмирали повсюдно. Не 
йшлося про те, щоби просто знайти якийсь харч або піти на ри
нок, бо їсти не було взагалі нічого. Провізія для Іллі мала надійти 
через Духа Божого.

Оскільки в Ізраїлі не було нікого, хто мав би віру, щоби по
слухатися Його, Богу довелося вийти за межі Ізраїлю до іншого 
народу, де Він знайшов удову, яка мала серце віри. І, як ми вже 
говорили раніше, Іллю було послано саме до цієї вдови, тому що 
Бог знав: вона повірить Йому.
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Поставивши Бога на перше місце й послухавшись Його сло
ва, вона виконала Боже доручення — Ілля опікувався нею та її 
сім’єю протягом усього голоду.

Отже, суть цієї історії...
Коли в Бога є справи, які треба виконати, Він оглядає всю зем

лю, щоб знайти того, кому Він може довірити їх, — того, хто про
явить послух Йому й реалізує Його плани. Богу також потрібні 
люди, які фінансуватимуть Його плани. 

Отже, дозвольте мені бути гранично чітким у цьому: якщо 
ви хочете мати великі ідеї, якщо ви прагнете, щоби Бог «заван
тажував» вам чудові бізнесконцепції, ви маєте відповідати Бо
жим вимогам! Бог знає ваше серце, і Він шукає по всій землі тих, 
кому може довірити виконати Свої доручення. Бог шукає і тих, 
кому Він може довірити фінансувати ці доручення. Потім Він 
пошле цій людині план, як зібрати потрібні гроші. Тепер бачи
те, у чому суть?

Згадайте, що Слово Господнє було ПОСЛАНО цій удові й 
урятувало їй життя!

Пам’ятаю, як Слово Господнє прийшло до мене, щоб я зробив 
цей крок і почав власний бізнес із новими пріоритетами, компе
тенцією й дорученнями. Я так і зробив, і це врятувало моє життя.

Бог шукає тих, хто має серце послуху для фінансування Його 
завдань!

Розгляньмо ті принципи, які ми бачимо в цій історії:
1. У Бога є завдання в земному царстві, які Він хоче виконати.
2. Кожне завдання потребує людей.
3. Кожне завдання потребує фінансування.
4. Бог оглядає землю, щоб знайти тих людей, які виконувати

муть Його доручення.
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5. Бог оглядає землю, шукаючи тих, хто фінансуватиме Його 
завдання.

6. Коли ми фінансуємо Божі завдання, то цим надаємо небе
сам законну правомочність не лише використовувати нас 
для фінансування Божих завдань, а й фінансувати наше 
життя.

Бути щедрим — це не коштуватиме вам нічого! Я завжди кажу 
своїй церкві — щоразу відповідайте «так».
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Розділ 4

Ч и ї  ц е  г р о ш і
Чи усвідомлювали ви колинебудь, що певна частка грошей, які 

ви маєте нині, вам не належить?
Знаю, це звучить божевільно, але чи усвідомлювали ви ко

линебудь, що Бог міг укласти ці гроші у ваші руки задля когось 
іншого?

Знаю, знаю: ви, напевно, ніколи не дивилися на життя з цієї 
перспективи. А варто, бо це — ще один ключ, щоб до вас прибу
вало в житті.

Подумайте, про що я щойно сказав. Ми вже говорили про фі
нансування Божих доручень, так? І ми говорили, що Бог шукає по 
всій землі людей, які мають серця для Царства й матеріально за
безпечуватимуть Його справи на землі. Ми знаємо, що гроші — у 
руках людей, і якщо Бог збирається фінансувати Свої доручення, 
Він має вкласти гроші в руки людей, які готові відпустити їх і бути 
щедрими до Нього і Його народу.

Отже, що є у ваших руках? Дивлячись на те, що у вас є, чи ро
зумієте ви, що Бог міг укласти це у ваші руки для когось іншого? 
Або, можливо, Він приніс вам ці гроші для того, щоби підтрима
ти проєкт, який Він хоче реалізувати?
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Звичайно ж, якщо за законом саме вам належить усе те, що 
маєте, то саме ви вирішуєте, що хочете з цим робити. Але якщо 
Бог збирається вкласти гроші в руки людей, я хочу бути в Його 
затвердженому списку. А як щодо вас?

А Той, Хто насіння дає сіячеві та хліб на поживу, нехай 
дасть і примножить ваше насіння, і нехай Він зростить 
плоди праведности вашої, щоб усім ви збагачувались на всі-
ляку щирість, яка через нас чинить Богові дяку. 

2 до коріинтян 9:1011, виділення автора

Ми вже розглядали цей текст, але тут є дещо, що ви могли про
пустити. У десятому вірші говориться, що Бог дає насіння сіячеві 
й хліб на поживу.

Подумайте, що це означає — Бог дає насіння сіячеві й хліб на 
поживу. Хліб на поживу — це все, чого ви потребуєте у своєму 
домі, щоби мати багате життя, яке Бог приготував для вас. А от 
сіячеві Він дає зерно для посіву.

Ви колинебудь закладали сад чи висівали насіння трави на 
галявині перед своїм домом? Ви починаєте розсівати насіння по 
землі, і коли сієте, то постійно тягнетеся за наступною жменею 
насіння, посіявши те, що мить тому було у вашій руці. Це ніби 
бути в потоці: коли ви відпускаєте насіння, яке тримаєте в руці, 
ваша рука наповнюється новим насінням, що ви відразу висіває
те. Фраза «насіння дає сіячеві» вказує на те саме — Бог дає зерно 
тому, хто сіє.

БОГ ДАЄ ЗЕРНО ТОМУ, ХТО СІЄ!

Апостол Павло каже, що Бог також дає нам хліб, якого ми, 
звісно, потребуємо, одначе акцент у цьому фрагменті робиться 
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на посіві та його впливі на наше життя, а також на життя тих, до 
кого ми були щедрими. Як ми вже говорили, це навертає людські 
серця до Бога.

Гадаю, ми можемо погодитися, що Бог хоче посіяти якомо
га більше зерна, щоби потім зібрати величезний урожай. Отже, 
якби ви були Богом, то кому б дали насіння? Тому, хто лінуєть
ся й ніколи не сіє, чи тому, хто сіє повсякчас? Певно, відповідь 
очевидна.

Будучи вірними в тому, що вже маємо, ми чуємо від Бога, що 
Він збільшить наші засіки, щоб ми могли сіяти більше зерна й по
тужніше впливати тут, на землі, задля Його Царства.

Ви помітили, як Павло каже, що, сіючи й збираючи врожай, 
ваш запас зерна збільшуватиметься, що дасть змогу вам бути щед
рими за кожної нагоди? Якщо це правда (а це, звичайно, так), то 
запас зерна — це гроші, які ви тримаєте в руках прямо зараз, щоб 
мати можливість проявити щедрість. Ваш запас зерна має бути 
напоготові, перш ніж ви зможете бути щедрим.

Знову ж таки, я хочу сказати, що гроші, які ви тримаєте в руках, 
не всі ваші. Частину вам дав Бог, щоб вони стали таким фінансо
вим зерном. Цикл сівби й жнив — це ніби потік. Ми сіємо, затим 
збираємо врожай; і коли ми робитимемо саме так, а не з’їдатиме
мо зерно без остатку, то наш урожай і далі збільшуватиметься, як 
і наша здатність до більшої й більшої щедрості.

Звичайно, коли ви голодні й потребуєте хліба, то берете також 
зі свого зернового бізнесу потрібне. Коли ваш зерновий бізнес 
зростає, зростатиме також і ваша здатність брати з нього хліб.

Утім, я хочу трохи заглибитися в цю духовну позицію.
Дозвольте мені зазначити, що Бог дає Своє зерно тому, чиє 

серце в сівбі, а не тому, хто колись лише може над цим замисли
тися. Бог дає зерно сіячеві.
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Тож ось запитання: ви хочете в житті розпоряджатися лише 
своїми грошима чи своїми й водночас Божими?

Джеймс і Елла прийшли до нашої церкви, бо почули те, чого 
ніколи не навчали в громаді амішів, де обоє виросли. Концепції 

Царства були для них новими, і 
Джеймс з Еллою стали чудовими 
учнями Царства. Вони знову й 
знову слухали послання про жит
тя в Царстві, яких ми вчили в цер
кві Faith Life Church.

Одного дня Джеймс сказав Го
споду, що він постійно чує від ін

ших людей історії про те, як Царство Боже зробило великі речі в 
їхньому житті. Він теж хотів би мати таке саме свідчення. Джеймс 
вирішив випробувати на ділі закони Царства, про які досі лише 
чув. У відпустці Джеймс і Елла провели більшу частину часу, слу
хаючи моє послання щодо подвійної порції. Якраз вийшла дру
ком книжка «Ваша фінансова революція: Сила відпочинку», і 
я викладав на її основі. Тож подружжя вирішило зануритися в 
Слово, перш ніж посіяти фінансове зерно.

Вони вирішили посіяти на врожай у розмірі 10 тисяч доларів, 
які хотіли витратити на ремонт та інші потреби, що є в усіх сімей 
із маленькими дітьми. Джеймс з Еллою не знали, звідки надій
дуть ці гроші, але на той час уже досить довго досліджували Цар
ство й відчували, що вірять у це.

На той час Джеймс мав власний бізнес — ремонт автомобілів. 
Невдовзі після того, як вони посіяли на ці 10 тисяч, Джеймс, зби
раючись на роботу, зізнався Еллі, що після вивчення теми подвій
ної порції відчув, що вони мусять вірити в отримання подвійної 
порції на своє фінансове зерно. Він сказав, що вірить у повернен

Тож ось запитання: 
ви хочете в житті 
розпоряджатися 
лише своїми 
грошима чи своїми  
й водночас Божими?
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ня 20  тисяч. За словами Елли, вона неабияк здивувалася, коли 
почула це, але погодилася з чоловіком. Коли він виходив за двері, 
вона сказала: «Гаразд, нехай буде двадцять тисяч доларів».

То був звичайний робочий день у майстерні, коли один із по
стійних клієнтів завітав до Джеймса щодо ремонту. Джеймс за
кінчував оформлювати замовлення, а клієнт, який сидів в офісі, 
почав розповідати про свої проблеми через корів. За його слова
ми, ті зламали всю огорожу й вибралися із загону назовні. Влас
ність клієнта межувала з лісовим заповідником, тож ці корови 
порозбрідалися по лісі й блукали, де їм заманеться. Цей літній 
джентльмен, клієнт Джеймса, додав, що вже занадто старий ганя
тися за коровами й що час з усім цим покінчити. Наступні слова 
так вразили Джеймса, що він сам себе перепитав, чи правильно 
він зрозумів клієнта.

А той сказав ось що: «Тож я ставлю крапку на всіх цих коро
вах, і тому сьогодні я віддаю їх тобі. Віднині вони твої». Джеймс 
не знав, що й відповісти на це. У нього не було землі. Він жив у мі
сті на ділянці завбільшки 10 соток і працював автомеханіком. Так, 
Джеймс був амішем і виріс серед корів, але то було багато років 
тому. Він уже збирався відмовитися, аж згадав про їхній з Еллою 
посів. Можливо, тут було щось таке, з чим треба розібратися.

Коли Джеймс детальніше розпитав свого клієнта, то дізнав
ся, що мова про двадцять три чорнорябі корови й трьох коней. 
Раптом він згадав, що хтось нещодавно говорив, що хоче купити 
стадо великої рогатої худоби. Той чоловік хотів купувати не по 
кілька голів щоразу, а був зацікавлений у придбанні цілого стада. 
Джеймс зателефонував цьому чоловікові, і той відповів, що все 
ще зацікавлений купити корів. Тоді Джеймс запитав його, скіль
ки він готовий дати за худобу; чоловік на мить замислився, а по
тім повідомив: «Ну, мабуть, двадцять тисяч доларів».
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Джеймс не міг повірити в те, що почув. Усе це сталося відразу 
після того, як він вийшов з дому того дня, коли розповів Еллі про 
подвійну порцію, до якої його спонукав Святий Дух. Як потім 
Джеймс казав мені, було досить важко зібрати корів докупи й 
перевезти до їхнього нового дому, але він упорався з цим. Піс
ля чого повідомив, що абсолютно переконаний: Царство Боже 
здатне зробити все, і він більше не обмежений своїм потенціалом.

Коли Джеймс прийшов додому того дня й розповів Еллі про 
корів, то вона була, за її словами, просто шокована. І якщо вам 
захочеться розпитати Джеймса й Еллу про Божу благодать, то 
краще мати кілька вільних годин, бо їм буде що розповісти.

Це чудовий приклад того, як Святий Дух показує людині, де їй 
пожати врожай своєї щедрості до Бога. Посіявши, не забуваймо 
про те, що показане нам Святим Духом може здаватися просто 
якоюсь, за браком кращого слова, маячнею! Я маю на увазі, що 
Джеймс ніяк не міг прийти до цієї ідеї з коровами з олівцем і па
пером у руках або працюючи на своєму автопідйомнику й подум
ки перебираючи варіанти.

Візьмемо, наприклад, апостола Петра. Я впевнений, що навіть 
у найсміливіших думках він ніколи не подумав би зазирнути в 
рот рибі, щоб знайти монету для сплати податків, або що рабин, 
який прогулюється берегом моря, зможе підказати, де саме заки
нути сітку для улову всього життя.

Подивіться на нас із Дрендою: як ми залізли в борги за ті 
дев’ять років стресу й потрясінь. Навіть помислити було немож
ливо, що колись ми станемо власниками компанії, яка допомага
тиме людям вибратися з боргів, або, ще більш разюче, вестимемо 
телевізійну передачу Fixing the Money Thing.

Ні, вам аж ніяк не варто обмежувати Бога.
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Отже, повторімо ще раз і запам’ятаймо, що Бог дає насіння сія
чеві — тому, хто сіє й горить бажанням сіяти!

Ідемо далі. Тепер розгляньмо одну з найглибших, на мою дум
ку, притч, яких Ісус колинебудь навчав. У ній ідеться про те, як 
Бог працює з людьми, і що людям теж треба відповідати певним 
Божим вимогам, щоб Він діяв через них. Ця притча, безумовно, 
змусить вас зупинитися й замислитися.

Потім сказав учням:
— В одного багатого чоловіка був управитель, якого зви-

нуватили в марнотратстві. Він покликав його та ска-
зав: «Що це я чую про тебе? Дай мені звіт про твоє управ-
ління, бо ти не можеш більше управляти». Управитель 
подумав: «Що мені робити? Мій господар звільняє мене. 
Копати — не маю сил, просити — соромно. Але я знаю, що 
робити, щоб, коли мене звільнять з управління, знайшли-
ся люди, які приймуть мене до своїх домівок».

Почав він кликати кожного з боржників свого господа-
ря. Першого він запитав: «Скільки ти винен моєму госпо-
дареві?» Той відповів: «Сто мір оливкової олії». І  сказав 
йому: «Візьми швидко свою розписку та запиши п’ятде-
сят». Потім другому сказав: «А  ти скільки винен?» Той 
відповів: «Сто мір пшениці». Він сказав йому: «Візьми 
свою розписку та пиши вісімдесят».

Господар похвалив нечесного управителя за його кміт-
ливість, бо сини цього світу мудріші у справах зі своїм ро-
дом, ніж сини світла.

Я кажу вам: здобувайте собі приятелів за допомогою не-
праведного багатства, щоб коли воно мине, вас прийняли 
у вічні оселі. Хто вірний у малому, той вірний і у вели-
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кому, а невірний у малому, і у великому невірний. Отже, 
якщо ви не були вірні в неправедних багатствах, хто вам 
довірить справжнє? Якщо в чужому не були вірні, хто вам 
дасть ваше?

Жоден слуга не може служити двом господарям, бо одного 
ненавидітиме, а другого любитиме, або одним буде нехту-
вати, а іншому буде відданим. Не можете служити Богові 
та багатству.

Почули про це фарисеї, які любили гроші, та глузували з 
Нього. Але Ісус відповів їм:

— Ви вдаєте себе за праведних перед людьми, але Бог знає 
серця ваші, бо що високе в людей, те мерзенне в очах Бога.

Луки 16:115, Новий переклад українською

У цій притчі багато на що варто звернути увагу. Поперше, ми 
бачимо, що багатий власник поставив управителя керувати свої
ми справами. Очевидно, управитель цей розтрачував майно влас
ника й у такий спосіб показав себе негідним подальшого управ
ління. Знаючи, що втрачає роботу, він швидко зв’язався з усіма, 
хто заборгував його босові, і сказав, що ті можуть закрити борг 
із величезною знижкою, іноді вдвічі меншою, якщо зроблять це 
якнайшвидше.

Звісно, власник аж ніяк не відав, що творить його управитель. 
Але нечесний управитель гадав, що, давши цим людям велику 
знижку, він наверне їх на свій бік, коли сам піде від власника. 
Управитель сподівався, що ті запропонують йому роботу в їхніх 
господах. Коли ж господар почув, що зробив нечесний управи
тель, то покликав його до себе й…

Господар похвалив нечесного управителя за його  
кмітливість...



ЧИЇ ЦЕ ГРОШІ

95

Визначення слова «кмітливий» таке: який має або виявляє 
розумну обізнаність чи винахідливість, особливо в практичних 
справах. Схильний до хитрощів або вирізняється хитрощами й 
підступністю; хитрий11.

Власник побачив, що управитель здатний розробляти й вико
нувати план, який приносив би прибуток; у цьому випадку не для 
власника, а для нього самого, та він не бачив від цього управителя, 
щоб той працював від імені власника. Одначе коли знадобилося 
потурбуватися про себе, тут управитель був на висоті й справді 
проявив неабияку кмітливість навіть до дрібниць. Він проявляв 
ініціативу щодо власних справ і власного добробуту, але нічого 
подібного не робив для свого господаря. Дозвольте мені сказати 
прямо — він був наймитом!

А тепер хочу поставити дійсно важке запитання: ви також хри
стияниннаймит?

Ви більше опікуєтеся своїм добробутом чи Божою справою? 
Зосереджуєтеся більше на власних турботах і проблемах чи на 
Божих? Чи марнуєте ви Боже майно?

Авжеж, я знаю: це важкі запитання, ще б пак! Ось чому я ска
зав, що ця притча дуже глибока, адже вона проникає просто в 
серце й виявляє будьякі неправильні думки, які можуть там  
ховатися.

Як читаємо у Євангелії від Івана 10:1113, Ісус показує нам, хто 
такий наймит:

Я Пастир Добрий! Пастир добрий кладе життя влас-
не за вівці. А наймит, і той, хто не вівчар, кому вівці не 
свої, коли бачить, що вовк наближається, то кидає вівці 

11 The American Heritage® Dictionary of the English Language, Fifth Edition.
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й тікає, а вовк їх хапає й полошить. А наймит утікає 
тому, що він наймит, і не дбає про вівці.

У Новому перекладі українською про це сказано так:

Наймит тікає, бо його найняли, і він не дбає про овець.

У випадку з нечесним управителем, то його позбавили права 
розпоряджатися грошима власника, бо насправді він дбав не про 
добробут власника, а про власний. Звичайно, він мав можливість 
вийти й заробити гроші, але вже більше не міг розпоряджатися 
своїми грошима й ТАКОЖ грошима власника.

Уважаю, що ми живемо в час, коли менталітет наймита заполо
нив і Америку, і весь світ.

Упевнений, що ви бували в ресторанах із брудними столами й 
брудною підлогою, у той час як його працівники огиналися в під
собках і відверто байдикували. Або заїжджали в ресторан швид
кого харчування за 30 хвилин до закриття і з розчаруванням по
мічали, що всі стільці вже на столах, а працівники товчуться біля 
годинника, чекаючи закриття. Навіть не запитуючи, ви розуміє
те, що власника закладу там немає. Це все наймані працівники. 
Вони не дбають про прибуток бізнесу. Вони там, щоб отримати 
зарплату, і на тому все.

Так багато роботодавців кажуть мені, що все настільки пога
но, що, навіть просто прийшовши на роботу вчасно, працівник 
буде білою вороною серед своїх. Роботодавці відчайдушно по
требують господарів, а не виконавців. Вони хочуть таких пра
цівників, які трудитимуться й дбатимуть про бізнес так, ніби 
управляють власною справою. Вони в один голос кажуть мені, що 
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працівника, у якого саме такий підхід до роботи, замічатимуть і  
просуватимуть.

Бог анітрохи не інший. Він шукає людей, які дбають про те, про 
що дбає Він, і ненавидять те, що ненавидить Він.

У  п’ятнадцятому розділі Першої книги Самуїлової читаємо 
про те, як Бог наказує цареві Саулу напасти на амаликитян за те, 
що вони зробили з Ізраїлем на шляху з Єгипту. Царю Саулу було 
вказано не залишати в живих царя й воїнів. Ізраїльтяни не мали 
забирати із собою жодної тварини, але ось як учинив Саул:

Та змилосердився Саул і народ над Аґаґом, і над най-
ліпшим з його худоби дрібної й з худоби його великої та з 
товару вгодованого, і над вівцями, та над усім добром, і не 
хотіли зробити їх закляттям. А все маловарте й худе йо-
го зробили закляттям.

1 Самуїлова 15:9

Подивіться, що Бог говорить далі, як читаємо у віршах 1011:

І було Господнє слово до Самуїла й казало: Жалкую, що 
Я настановив Саула за царя, бо він відвернувся від Мене, а 
слів Моїх не виконав... 

Далі ми бачимо, як Бог говорить до Самуїла про Саула:

І сказав Господь до Самуїла: Аж доки ти сумуватимеш за 
Саулом? Таж Я відкинув його, щоб не царював над Ізраїлем. 
Наповни рога свого оливою, та й іди, пошлю тебе до віфле-
ємлянина Єссея, бо Я наглянув Собі царя між синами його.

1 Самуїлова 16:1
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Подібно до того, як нечесного управителя було позбавлено пра
ва керувати справами господаря, так і Саула позбавлено цього пра
ва. І знаєте що? Ми з вами також можемо втратити Божу довіру.

Чого шукає Бог? Кому Він довіряє?

А його [Саула] віддаливши, поставив царем їм Давида, 
про якого й сказав, засвідчуючи: Знайшов Я  Давида, сина 
Єссеєвого, чоловіка за серцем Своїм, що всю волю Мою він 
виконувати буде.

Дії 13:22, виділення автора

Якщо нас можуть відсторонити, то також можуть і приклика
ти. Ви запитаєте: «Авжеж, Гері, як мені це зробити?». Ця припо
вість дасть вам відповідь на запитання:

Хто вірний у малому, той вірний і у великому, а невірний 
у малому, і у великому невірний. Отже, якщо ви не були вір-
ні в неправедних багатствах, хто вам довірить справжнє? 
Якщо в чужому не були вірні, хто вам дасть ваше?

Жоден слуга не може служити двом господарям, бо одного 
ненавидітиме, а другого любитиме, або одним буде нехту-
вати, а іншому буде відданим. Не можете служити Богові 
та багатству.

Луки 16:1013, Новий переклад українською

Дозвольте мені сказати прямо: ви маєте пройти іспит на відда
ність. Якщо вам можна ввірити щось дуже мале, тоді можна дові
ряти й у великому. Випробування завжди починається з природ
ної сфери й переходить у духовну. Ви маєте бути гідними довіри 
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щодо поводження із земним багатством, перш ніж Бог довірить 
вам Своє багатство. Якщо вам не довіряють розпоряджатися чу
жим майном, то хто дасть вам власне? Безумовно, не Бог.

Гаразд, а ось і практичне застосування цієї притчі до нашого 
життя.

Більшість християн віддають Богові недоїдки.

Більшість християн дивляться на свій бюджет і вирішують так: 
«Ось усе, що я можу дати». І  водночас спокійнісінько того само
го дня купують новий човен.

Я тут не намагаюся нікого засуджувати, аж ніяк. І Бог, звичай
но, теж спокійно поставиться до того, що у вас з’явився гарний 
човен. Я  просто запитую вас: ви хочете розпоряджатися лише 
своїми грошима чи грошима своїми й Бога?

Якщо ви погуглите, скільки жертвує середньостатистичний 
християнин, то будете неабияк вражені. Я  бачив одну таку ви
кладку, у якій зазначено, що середньостатистичний християнин 
жертвує на церкву трохи більше ніж 13 доларів на тиждень12.

Я переглянув чимало статистичних даних щодо пожертвувань, 
і всі вони були невтішними. Як уже казав, більшість християн від
дають Богові недоїдки. Знову ж таки, зрозумійте, будь ласка: я не 
намагаюся засуджувати або викликати почуття провини. Я про
сто хочу сказати  — і, гадаю, що мою думку підтримує Слово 
Боже, — Бог не шукає наймитів, Він шукає господарів.

Бог не шукає людей, які вимушено дають через почуття прови
ни. Бог любить тих, хто дає з радістю, згідно з Другим посланням 
до коринтян 9:7.

12  https://www.pastorrickypowell.com/life_matters_with_pastor_/2009/10/startling
statistics
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Саула було відставлено, коли він не зробив того, що Бог про
сив, але Давида було обрано, бо послухався й зробив потрібне 
Богові.

Отже, дозвольте мені запропонувати нову перспективу. Що, 
якби ми перевернули наш світ догори дном і вирішили жити пе
редусім для Бога, а нам нехай залишаються недоїдки? Я  можу 
лише припустити, що ваші недоїдки незабаром наздогнали б вас, 
і ви жили би благословенним життям.

Це спрацювало для Р. Г. Летурно. Почавши зі скромних стат
ків і маючи лише сім класів освіти, він навчався сам і врештірешт 
створив індустріальну імперію. Його землерийні машини допо
могли виграти Другу світову війну й побудувати дорожню ін
фраструктуру сучасної Америки. Наприкінці життя він володів 
трьомастами патентами13.

У  чому його секрет? Він віддавав Богові 90% усього, що  
заробляв14.

Я не закликаю вас робити так само. То була угода, яку Летурно 
уклав із Богом, коли йому було 30 років і він мав повно боргів. 
Він зробив Бога своїм бізнеспартнером (за його власними сло
вами), і це принесло плоди.

Коли Бог прикликав мене заснувати церкву з нуля, я вже ке
рував своєю компанією Forward Financial Group. Компанія стала 
дуже успішною й посіла перше місце з п’яти тисяч партнерських 
відділень по всій країні в нашого основного постачальника. Коли 
Бог покликав мене стати пастором, я запитав Його: «Що робити 
з Forward Financial Group? Чи маю я закрити компанію й зосере
дитися на пасторстві моєї церкви?».

13 http://centerforfaithandwork.com/article/whowasrgletourneau
14 https://centerforfaithandwork.com/article/whyrgletourneaugave90percent
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Господь відповів мені: «Ні, працюй і далі, оскільки вона допо-
магає багатьом людям». Я так і зробив.

Визнаю, що часом було важко робити і те, і інше, але це допо
могло тисячам і тисячам людей за роки. Будучи пастором нашої 
церкви, я припускав, що компанія зменшуватиме активність, бо 
мені самому довелося різко скоротити свою участь у її діяльно
сті. Та коли ми з Дрендою присвятили своє життя виконанню 
Божих доручень, я побачив протилежне. Незважаючи на те що я 
працював у компанії лише тоді, коли мав вільний від церковного 
служіння час, вона й далі розвивалася з космічною швидкістю.

Із сотень партнерських офісів ми входили в п’ять — десять най
кращих по всій країні й були відомими в середовищі фінансових 
послуг. І все ж я інколи не міг стримати усмішку, згадуючи той 
факт, що працюю неповний робочий день, а пасторую навіть біль
ше, ніж повний робочий день. Бог ушанував мене прихильністю й 
мудрістю настільки, що ті у світі, чиє серце заполонила гонитва за 
грошима, мали зупинитися в подиві, як мені це вдається.

Пам’ятаю, як сидів за столом на одному бізнесовому зібран
ні, і чоловік поруч запитав, як багато ми вкладаємо в маркетинг. 
Його запитання мимоволі викликало в мене усмішку, коли я від
повів: «Жодного маркетингу». Тоді він поцікавився: «А як же 
ви досягаєте таких великих обсягів у бізнесі?». Я сказав йому, що 
ми завдячуємо лише добрим відгукам наших клієнтів і що Бог нас 
благословив. Той чоловік лише похитав головою, бо просто не 
міг уторопати, про що я.

Якось нам зателефонував президент однієї компаніїпоста
чальника. Його цікавило, чи не хотів би я виступити перед учас
никами конвенції з промовою про те, як мені вдається досягати 
таких високих показників у бізнесі. Із задоволенням, відповів я. 
Тоді він почав ставити мені запитання про те, як ми працюємо і 
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як ведемо бізнес. Звичайно, довелося розповісти, як ми довіряє
мо Богові і як Він благословив нас Своєю милістю. Після того 
як я сказав, що працюю у фінансовій компанії лише кілька годин 
на тиждень, а повний робочий день віддаю своєму пасторському 
служінню, він промовив: «Що ж, я вважав, що ви маєте детально 
розроблену маркетингову стратегію та поділитеся тим, як вона 
спрацювала для вас. Не думаю, що сказане вами щойно, — це те, 
що я мав на увазі, звертаючись до вас; утім, ціную вашу готовність 
поділитися». Отак вони й утратили свою можливість. Я б міг до
помогти багатьом людям, що були там.

Як я неодноразово повторював у цій книжці, якщо ви дбаєте 
про Божі справи, то Він подбає про ваші!

Отже, дозвольте мені поставити вам запитання, з якого ми по
чали: «Чиї це гроші?»

Ви прагнете розпоряджати
ся лише своїми грошима, як був 
вимушений це робити нечесний 
управитель, або ж хочете розпо
ряджатися також і Божими гро
шима? Коли ви розпоряджаєтеся 
Божими грошима, ваш зерновий 
бізнес підживлюється Божою му
дрістю й благодаттю, що допома

гає вашому врожаю хліба також зростати.
Я  переконаний, що Богові байдуже, чи маєте ви мільйони, 

якщо Він має ваше серце!
Пам’ятайте: усе починається з маленьких доручень, де ніхто 

не дізнається вашого імені. Та навіть якщо вам здається, що ні
кому немає діла до того, чому ви присвячуєте частку свого часу, 
Бог це бачить. Бог усе бачить. У кожній Його справі ви готуєтеся 

Бог усе бачить. 
У кожній Його 
справі ви готуєтеся 
для наступної, 
тому день малих 
починань нехай 
не викликає у вас 
жодної зневаги.
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для наступної, тому день малих починань нехай не викликає у вас 
жодної зневаги.

Нехай ваше ставлення буде таким, ніби це справа всього вашо
го життя, і вкладайтеся в неї на всі сто відсотків. Гарантую, що 
ви сяятимете, як зірка вночі, і покажете себе гідним промоції та 
прихильності.
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Розділ 5

В а м  п о т р і б е н 
п а р т н е р !

Як ви знаєте, я працюю у фінансовому бізнесі вже майже сорок 
років. І  протягом усіх цих років багато людей запитували мене 
про те, як розпочати бізнес і що допомагає йому розвиватися.

Звичайно, є багато речей, які люди мають знати, але найважли
віше, що я міг би їм сказати, — потрібен партнер.

Авжеж, будучи також і пастором протягом багатьох років, я 
бачив більше ніж достатньо людей, які вважали, що було б чудо
во розпочати бізнес із приятелем з церкви, — після чого вся їхня 
задумка летіла шкереберть. Друзі ображаються одне на одного, 
часто навіть перестають розмовляти, і стосунки непоправно руй
нуються. Спостерігаючи, як усе це повторюється раз за разом, я 
рідко раджу вести бізнес із другом, якщо ви не маєте чітко вста
новлених і окреслених особистих кордонів.

Однак є партнер, якого я завжди наполегливо пропонуватиму, 
і цей партнер — Бог.

У попередньому розділі ми говорили про жінку, яка прийняла 
пророка Іллю й віддала йому свій останній наїдок. Ми бачили, 



106

ВАША ФІНАНСОВА РЕВОЛЮЦІЯ: СИЛА ЩЕДРОСТІ

як завдяки цьому вчинку віри щодня з’являлася їжа для пророка, 
Божої справи й сім’ї тієї жінки. Вона була партнером пророка у 
виконанні дорученого йому Богом, і таким чином помазання та 
провізія, що їх було йому доручено, стали належати і їй також. 
Жінка й пророк були партнерами. 

Протягом усієї цієї книжки ми говорили про те, як бути щед
рими для Бога й робити посів у Його справи. Я також розпові
дав, як щедрість відкриває серця людей і до вас, і також до Бога.

У цьому розділі хочу поділитися з вами ще одним потужним 
принципом Царства Божого, який допоможе вашим фінансам 
перейти на абсолютно новий рівень, — принципом партнерства.

І  сталось, як тиснувся натовп до Нього, щоб почути 
Слово Боже, Він стояв біля озера Генісаретського. І Він по-
бачив два човни, що стояли край озера. А рибалки, відій-
шовши від них, полоскали невода. І Він увійшов до одного з 
човнів, що був Симонів, і просив, щоб він трохи відплив від 
землі. І Він сів, та й навчав народ із човна. А коли пере-
став Він навчати, промовив до Симона: Попливи на гли-
бінь, і закиньте на полов свій невід. А Симон сказав Йому в 
відповідь: Наставнику, цілу ніч ми працювали, і не влови-
ли нічого, та за словом Твоїм укину невода.

А зробивши оце, вони безліч риби набрали і їхній невід 
почав прориватись... І кивали вони до товаришів, що були 
в другім човні, щоб прийшли помогти їм. Ті прийшли, та 
й наповнили обидва човни, аж стали вони потопати.

Луки 5:17

Знаю, що вже згадував цю історію раніше, коли говорив про 
човни й рибальську справу, які змінюють царства (або повновлад
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дя), коли Петро (Симон) позичив свій човен Ісусу, щоб Той про
повідував з нього. Я також згадував про неймовірний улов, який 
стався затим і ледь не потопив обидва човни. Пам’ятаєте, Петро 
тоді ще сказав, що він рибалив усю ніч і нічого не зловив. А через 
кілька годин у нього було стільки риби, що йому забракло часу її 
витягати. У чому ж різниця? У  царстві, звичайно, але також і в 
партнерстві. Дозвольте мені пояснити.

І Він побачив два човни, що стояли край озера. А рибал-
ки, відійшовши від них, полоскали невода. І Він увійшов до 
одного з човнів, що був Симонів, і просив, щоб він трохи від-
плив від землі. 

Чітко уявімо цю сцену. Де були ті рибалки й що робили, коли 
прийшов Ісус? Вони не ловили риби; вони були на березі, проми
ваючи сіті після того, як рибалили цілу ніч і нічого не впіймали.

Ісус помітив, що човни вільні, і попросив Петра відплисти тро
хи від берега, щоб Він міг проповідувати натовпу з човна. А де ж 
були Яків та Іван, напарники Петра, коли Петро відпливав у чов
ні з Ісусом? Авжеж, вони все ще були на березі з іншим човном і 
своїми сітками.

Після проповіді Ісус наказав Петрові закинути сіті й ловити 
рибу на глибині. І ви знаєте, що сталося далі. Петро почав витяга
ти так багато риби, що його сіті майже порвалися. Тож він покли
кав своїх напарників допомогти витягти рибу. І в Біблії сказано, 
що обидва човни ледь не потонули, настільки були переповнені 
рибою (виділення автора):

А зробивши оце, вони безліч риби набрали і їхній невід 
почав прориватись... І кивали вони до товаришів, що були 
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в другім човні, щоб прийшли помогти їм. Ті прийшли, та 
й наповнили обидва човни, аж стали вони потопати.

А тепер запитання на мільйон доларів. Скільки віри проявили 
Яків та Іван, щоб їхні човни наповнилися настільки, що ледь не 
потонули?

Замисліться над цим: вони все ще були на березі зі своїми сітка
ми. Саме Петро погодився вивезти Ісуса. Саме він сказав: «Та за 
словом Твоїм укину невода». Отже, правильна відповідь щодо віри 
Якова та Івана — ніскільки! Яків та Іван наловили повний човен 
риби не завдяки своїй вірі, а завдяки вірі Петра. Петро просто 
покликав своїх напарників, які були на березі, щоб ті прийшли й 
допомогли вибрати рибу. І, на диво, їхній човен наповнився так 
само, як і Петрів, тобто вщерть.

А Симон сказав Йому в відповідь: Наставнику, цілу ніч 
ми працювали, і не вловили нічого, та за словом Твоїм уки-
ну невода.

Отже, якщо саме віра Петра принесла рибу й наповнила його 
човен, то чому човен Якова та Івана наповнився такою самою 
кількістю риби, як і човен Петра?

Біблія дає відповідь на це запитання  — рибалки були  
партнерами.

У  словнику англійської мови Collins подано таке визначення 
слова «партнер»:

Особа, яка має спільні з іншою особою справи чи діяль-
ність; зазвичай розділяє пов’язані з цим ризики й прибутки.
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Партнерство є юридичним суб’єктом і розділяє ризики, ви
трати й прибуток бізнесу. Отже, коли Петро дав Ісусові човен, 
він насправді позичив Йому свій бізнес у юридичному сенсі, а не 
просто човен. Технічно Яків та Іван також володіли частиною 
човна, що ним Петро дозволив користуватися Ісусу, і завдяки їх
ньому партнерству обидва човни було наповнено порівну.

Яків та Іван пожали такий самий урожай, як і Петро, хоча в 
тій ситуації вони зовсім не виявляли віри. Б’юся об заклад, що 
того дня вони були просто щасливі мати Петра за свого партне
ра. А ви що скажете? Як на мене, то так. Дозвольте мені навести 
вам більш особистий приклад цього принципу. 

Ми з Дрендою володіємо 24  гектарами прекрасних земель 
із лісом, болотом і луками. Це просто ідеальне місце для полю
вання на оленів. Навколо нашої садиби повно засівних сільсько
господарських угідь, а ліс і болото — це справжній природний 
магніт для оленів.

Я  побудував свій домашній офіс над гаражем; у ньому є де
рев’яні книжкові полиці та вбудований газовий камін. Це тихий 
і затишний, трохи схожий на печеру робочий кабінет, у якому я 
люблю працювати. Єдине, чого тут бракувало, — гарних оленя
чих рогів над столом. Чесно кажучи, я ніколи не хотів устрелити 
великого оленя, оскільки полював заради м’яса. І мені ніколи не 
доводилося вполювати оленясамця, який був би достатньо вели
ким, щоб його роги годилися для настінної прикраси.

Коли ми прожили на цій земельній ділянці вже п’ять років, 
Дренда наполягла на тому, щоб я підстрелив великого оленя для 
свого кабінету. До того моменту я ніколи не бачив великого оле
ня на цій території. Виходив на полювання щосезону й уполював 
кілька гарних восьмипасинкових оленів, але жодного такого, що 
я вважав би підхожим для інтер’єру.
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Однак того року що більше я думав про це, то більше погоджу
вався з Дрендою. Я сказав дружині, що хочу вполювати великого 
оленя для стіни. Знову ж таки, я ніколи не бачив великого оленя 
в нашому лісі. Вікно нашої кухні виходить на ліс і поле, але я жод
ного такого не бачив.

Тож ми з Дрендою посіяли на великого оленя. Я  написав у 
чеку, яким сіяв, що це фінансове зерно на десятипасинкового 
оленя або й більше. Ми помолилися над цим зерном, і я поклав 
чек на стіл, щоб відправити поштою. Конверт пролежав там три 
дні, і я не міг його відправити, бо знав, що не маю віри на десять 
пасинків. День за днем я ходив у вірі на вісім, шість або чотири 
пасинки, але не міг побачити такого великого оленя з тією впев
неною вірою, яка каже: «Я знаю, що я знаю, що влучу в десятипа
синкового або й більшого оленя, коли вийду на полювання».

У мене було достатньо досвіду в Царстві Божому, щоб зрозу
міти, що я не мав віри. Тому я розірвав цей чек, замінив іншим, 
на якому написав «на чотири пасинки або більше», і відправив 
поштою.

Увечері напередодні полювання я розповів Дренді про  
зроблене. 

— Я просто не вірю в такого великого оленя, — зізнався я. 
Вона подивилася на мене й сказала:
— Ти маєш віру на оленя, а я матиму віру на трофейного оле

ня. Бог може зробити незмірно більше за все, що ти можеш по
просити чи помислити!

Ранок почався звичним шурхотом білок і птахів у лісі, а запах 
осіннього листя нагадав мені про численні полювання на оленів. 
Я  просидів зовсім не довго, хвилин із двадцять, коли почув, як 
олень іде через ліс. Він прямував просто до мого дерева, і я при
готувався стріляти.
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Коли він підійшов ближче, я побачив, що це був чотирипасин
ковий олень, саме такий, яких я зазвичай полюю, оскільки м’ясо 
їхнє дуже смачне. Олень вийшов на просвіток на відстані при
близно 25  метрів, і я випустив стрілу. З  досадою я побачив, як 
стріла влучила занадто високо й ззаду, і зрозумів, що доведеться 
вистежувати цього оленя.

Він побіг через ліс, а потім стрибнув у кукурудзяне поле, що ме
жувало з лісом, і зник з поля зору. Я все ще міг чути, як він біжить 
у кукурудзі, і з того, яким стрімким був цей біг, стало очевидно, 
що доведеться довго вистежувати тварину. Я  прочекав на своїй 
деревній засідці приблизно 20 хвилин, а потім вирішив злізти з 
дерева, щоби перевірити стрілу. Очевидно, я всетаки влучив в 
оленя, бо ж помітив кров на землі.

Пішовши слідом крові, я дещо збадьорився, оскільки його 
було чітко видно на землі. Але приблизно через 100 метрів слід 
зник. Я дивився й дивився, проте не міг знайти жодної краплі. 
За дві години пошуків мусив визнати, що олень зник безслідно. 
Я  дуже розчарувався: поперше, не мав жодного бажання по
ранити оленя, щоб утратити його, а подруге, засмутився через 
свій постріл.

Постоявши якийсь час на тому кукурудзяному полі, я вже було 
завернув додому, аж от мене осяяла думка: ще є шанс — я можу 
заскочити цього оленя, як повертатимуся додому через кукурудзя-
не поле, а потім через болото.

Про всяк випадок зарядив арбалет. І коли повільно просувався 
вздовж зарослої бур’янами балки, раптом переді мною підскочив 
олень і кинувся навтьоки. Не знаючи, що я за один, олень зупи
нився й озирнувся. Оскільки на мені був камуфляж, то олень — а 
я побачив, що це був величезний самець, — завагався, бо не міг 
мене розгледіти. Усе сталося за частку секунди, проте я встиг роз
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гледіти роги, хоч і не міг сказати, які вони завеликі й скільки на 
них пасинків.

Знав, що маю лише частку секунди, щоб вирішити, як бути з цим 
оленем. Він стояв до мене боком за межами звичайної дальності 
стрільби з арбалета, приблизно за 50 метрів. Я швидко скинув уго
ру зброю, прицілився у верхню частину спини й випустив стрілу.

Олень миттєво впав, коли стріла влучила в нього, і так і лежав, 
не встаючи. Мною оволоділо сум’яття: невже це справді щойно 
сталося?

Коли я підійшов до оленя, то перше, що сказав, було: «Віра 
Дренди!». Олень був величезний! Я  нарахував 26  пасинків, і в 
нього були ще й внутрішні пасинки. Ніколи не бачив такого вели
кого оленя, як цей! Сказати, що я був у захваті, значить, не віддати 
належне тій неймовірній миті.

Як ви можете здогадатися, тепер цей олень зайняв місце над 
столом у моєму домашньому офісі. 

Але я хочу ще трохи поговорити про нього. Як або чому він 
з’явився?

Чотирипасинковий олень з’явився вчасно, хоча я і схибив із 
пострілом. Проте Дренда сказала, що повірила на трофейного 
оленя.

У цьому вона мала перевагу наді мною. Вона не полює на оле
нів, тому для неї трофейний олень — це так само просто, як і чо
тирипасинковий, бо для Дренди це лише олені. Оскільки вона 
не полює, то не заперечує можливості такої здобичі. Я ніколи не 
бачив навіть великого восьмипасинкового оленя в наших угіддях, 
але її віра ґрунтувалася не на тому, що є на нашій ділянці, а чого 
немає. Вона вірила, що Бог здатний привести цього оленя.

Це полювання відбувалося під час сезону розмноження оленів, 
так званого гону, і самці можуть подорожувати на багато миль 
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у пошуках самок. Тому завжди є велика ймовірність, що під час 
гону ви побачите оленів, які зазвичай не приходять у вашу місци
ну, як це сталося цього разу.

Віра Дренди привела трофейного оленя, хоча сам я не вірив 
у нього.

Хочу, щоб ви прочитали це ще раз, — я не вірив у цього тро
фейного оленя!

Знаю, про що ви думаєте: «Зачекай, Гері. Я не розумію. Якщо 
ти не увірував у цього оленя, то чому він з’явився?».

А чому наповнився човен Якова та Івана? Завдяки вірі Петра. 
Такою є сила партнерства.
Дозвольте мені навести ще один приклад, і ми зможемо пове

сти нашу розмову далі.

Дякую Богові своєму при кожній згадці про вас, і завжди в 
усякій молитві своїй за всіх вас чиню я молитву з радоща-
ми, за участь вашу в Євангелії від першого дня аж дотепер. 
Я певний того, що той, хто в вас розпочав добре діло, вико-
нає його аж до дня Христа Ісуса. Бо то справедливо мені 
думати це про всіх вас, бо я маю вас у серці, а ви всі в кайда-
нах моїх, і в обороні, і в утвердженні Євангелії спільники 
мої в благодаті.

До филип’ян 1:37, виділення автора

Апостол Павло каже, що згадує церкву в Филипах із радістю 
через їхню постійну співпрацю з його служінням. Потому він 
мовить, що завдяки їхньому партнерству вони тепер розділяють 
Божу благодать, яка була на його служінні.

Пам’ятаєте, ми говорили, що благодать  — це Божа сила або 
Божа спроможність, яка перебувала на апостолі Павлові, щоб 
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той міг виконати своє призначення? Церква у Филипах розді
лила витрати на виконання цієї апостольської місії, і, подібно до 
Якова з Іваном, вони також розділили помазання й благодать, які 
були в цьому служінні.

Тепер перейдімо до четвертого розділу цього послання, і ви 
побачите дивовижний результат, який дає партнерство.

Тож ви добре зробили, що участь узяли в моїм горі. І знає
те й ви, филип’яни, що на початку благовістя, коли я з 
Македонії вийшов, не прилучилась була жадна Церква до 
справи давання й приймання для мене, самі тільки ви, що 
і раз, і вдруге мені на потреби мої посилали й до Солуня.

Кажу це не тому, щоб шукав я давання, я шукаю плоду, 
що примножується на річ вашу. Та все я одержав, і маю до-
статок. Маю повно, прийнявши від Епафродита, що ви 
послали, як пахощі запашні, жертву приємну, Богові вгодну.

А мій Бог нехай виповнить вашу всяку потребу за Своїм 
багатством у Славі, у Христі Ісусі.

До филип’ян 4:1419, виділення автора

Апостол Павло щойно отримав ще один внесок від филип
ської церкви. І послухайте, що він сказав їм у відповідь: «А мій 
Бог нехай виповнить вашу всяку потребу».

Зверніть увагу, що апостол не сказав: «Ваш Бог виповнить ваші 
потреби, тому що ви були щедрі до мене». НІ! Він сказав: «А мій 
Бог нехай виповнить вашу всяку потребу!»

Бачте, филип’яни були партнерами Павла, і як партнери, вони 
розділили цю благодать, що перебувала на місії апостола. Тому 
він і проголошує, що їхні потреби будуть задоволені завдяки його 
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вірі — зовсім як у тому випадку, коли Яків та Іван зловили всю ту 
рибу завдяки вірі Петра!

Сподіваюся, ви вже помітили перевагу цього принципу.
Уявімо, що ви потребуєте машини й співпрацюєте з нашим 

служінням. Припустимо, що машина коштує 30  тисяч доларів. 
Тепер, коли ви робите посів на сайті GaryKeesee.com, то розуміє
те, що означає партнерство, — ви поділяєте помазання й благо
дать нашого служіння.

Ми, наше служіння, можемо легко погодитися на ці 30 тисяч, 
бо пройшли через потребу в 30 тисяч доларів дуже давно. Нам не 
складно повірити на 30 тисяч, адже нині ми витрачаємо мільйо
ни щорічно. Проте колись, як пригадую, мені довелося повірити 
Богові на 30 тисяч доларів, які тоді здавалися справжньою горою 
грошей.

Тому якщо ви запитаєте мене, чи зможу я повірити Богу на 
30  тисяч, відповідь буде ствердна. Подібно до апостола Павла, 
коли ми перебуваємо в згоді та є партнерами, я можу об’явити, що 
ваша потреба задоволена, але не завдяки вашій вірі, а завдяки моїй.

Авжеж, очевидно, ви маєте вірити, коли сієте фінансове зерно 
на ці 30 тисяч, і бути впевненими не лише в Слові Божому, а й у 
нас. Ви маєте вірити мені, бути впевненими, що я маю помазання 
й покликаний Богом, що я працюю чесно, і у вас має бути можли
вість бачити зримі результати в моєму житті й у моєму служін
ні. Якщо ви подивитеся на те, що ми робимо й звідки прийшли, 
то зрозумієте, що я маю віру в 30 тисяч доларів!

Можливо, ви не вірите в 30 тисяч, але ми можемо працювати 
разом у партнерстві й бачити дивовижні речі. Так само було й із 
тим трофейним оленем. Дренда сказала ввечері перед тим, як я 
пішов на полювання: «У тебе є віра на оленя, а я матиму віру на 
трофейного оленя». Ось як працює партнерство.
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Тож дозвольте мені визначити певні базові правила, поставивши 
вам запитання. Якби ви збиралися заснувати комп’ютерну компа
нію, кого б ви хотіли бачити своїм партнером — хлопця, який не 
має грошей і навчається перший семестр на комп’ютерних курсах, 
чи того, хто побудував багатомільйонний комп’ютерний бізнес і 
має фінанси, щоб допомогти вам запустити компанію?

Звичайно, тут є багато змінних, і я лише наводжу приклад. 
Утім, гадаю, на загал очевидним вибором буде той, хто має дос
від, перевірену репутацію і не перебуває на шляху до банкрутства! 
Те саме можна сказати й про партнерство в служінні.

Лишень, прошу, не плутайте сказане мною щодо прямого Божого 
водійства й партнерство з кимось. Таке водійство заміняє собою те, 
про що я зараз мовлю. Багато разів Бог вестиме вас до партнерства 
під час виконання Його доручень, але іноді вам доведеться вибира
ти. Я говорю конкретно про посів як вибір, який ви робите, посів, 
коли вам потрібен урожай і бажання перейти на наступний рівень.

Я сію в завдання, у які вірю, з прямою метою прискорити отри
мання коштів, потрібних для мого життя. Одне правило, якого 
я не порушую, — завжди сіяти в завдання, яке передбачає віру й 
згоду, коли хочу прискорити свій урожай. Цей вид пожертвуван
ня цільовий, і його не треба плутати з пожертвуванням бідним.

Давати нужденним — це серце Бога, і також приносить відда
чу, але я шукаю партнерства з місією, яка має докази віри й про 
яку знаю, що вона здатна ввійти в згоду зі мною.

Уявіть, якби я попросив когось, хто заробляє 3 долари на го
дину, розорявся і був банкрутом роками, дійти згоди зі мною на 
10 мільйонів. Який був би шанс, що відбулася б справжня згода 
на таку суму?

Авжеж, я можу послужити будькому й покликаний до цього, але 
коли справа стосується згоди, то вона має бути справжня. Фермер 
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не сіє свого насіння в будьяку землю. Він шукає правильний ґрунт, 
який потрібен для врожаю, що він запланував пожати. Я говорю про 
партнерство тут, на землі, з чиєюсь вірою, з чиїмось помазанням.

Інша річ, на яку я зважатиму, коли робитиму фінансовий по
сів, — це Божа справа, яка матиме такий самий плід, у який я по
вірив Богові для самого себе.

Наприклад, моя компанія володіє двома літаками. Перш ніж 
купити один з них, я зробив посів у Божу справу, тобто спряму
вав ці гроші до служіння, про яке знав, що вони вже оплатили 
десятки багатомільйонних літаків. Коли я кажу «багато», то маю 
на увазі багато; і всі літаки було оплачено готівкою, а не кредит
ними грішми. У них був проявлений результат, коли йшлося про 
літаки. Я знав, що це служіння може легко згодитися зі мною на 
літак і повірити, що це станеться. Я не збирався співпрацювати зі 
служінням, яке говорило, що літаки занадто дорогі, або не варті 
того, щоб ними володіти, або що володіння літаком — це від лу
кавого. Це аж ніяк не може бути згодою. Ні, я хотів бути в згоді 
зі служінням, яке розуміло, на чому я стою, могло зрозуміти, що 
я вірю в те, що Бог створив літак, і мало плоди, щоб довести це.

Я  був пілотом з 19  років і навчився злітати з гравійної зліт
нопосадкової смуги завдовжки 1000 метрів за містом. Усе своє 
життя я орендував літаки, поки одного разу не подумав: «А зна-
єш що? Я просто маю посіяти фінансове зерно й повірити в те, що 
Бог дасть мені власний літак».

Так я і зробив. Знав, на який саме літак збираюся посіяти, тому 
написав назву на чеку, і ми з Дрендою дійшли згоди саме щодо 
цього літака. Потім відправили цей чек до служіння, про яке я 
щойно згадував. 

Минув приблизно місяць, і я пішов на плановий візит до лікаря. 
Коли того дня ми розмовляли з лікарем, він між іншим сказав: 
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— Ви, часом, не знаєте когось, хто хотів би купити літак?
Я  був трохи здивований цим запитанням, оскільки ніколи в 

житті в мене не запитували, чи знаю я когось, хто хотів би купити 
літак. Я поцікавився, який саме літак, і виявилося, що це був саме 
такий, на який я посіяв.

Само собою, це не могло не привернути мою увагу. Я поїхав 
подивитися на літак, зв’язався з власником, і той узяв мене в по
літ. Літак був ідеальним. Залишалася тільки одна проблема — на 
той час я не мав стільки грошей, щоб заплатити за нього.

Але Бог мав Свій план. Минулої осені (а тоді був березень) я 
отримав від батька будинок, який навесні збирався переобладна
ти під офісну будівлю. Батько сказав мені, що перекрив воду пе
ред зимою, тому я навіть не подумав перевіряти її.

Через кілька днів після того, як я подивився на літак, зателефо
нував мій брат і сказав, що цей будинок геть в аварійному стані. 
Брат також розповів, що весь гіпсокартон у будинку зіпсовано й 
більша його частина відвалилася зі стін.

Очевидно, воду не перекрили, і труби взимку замерзли. А те
пер, уже в березні, коли потеплішало, вода текла в будинку неві
домо скільки часу, принаймні кілька тижнів.

Утім, мій брат не знав того, що я вже підписав контракт із бу
дівельною компанією на зняття гіпсокартону й зовнішнього сай
дингу з усього будинку — так було передбачено під час перебудо
ви, щоби перетворити його на мій новий офісний  комплекс.

І ось тут сталася найцікавіша річ: страхова компанія виплатила 
за пошкодження від води, і за ці гроші я купив літак.

Літак було куплено за готівку!
Тож пам’ятайте, що партнерство  — це потужний духовний 

принцип, про який варто знати і яким варто користатися.
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Розділ 6

Т а є м н и ц я  
д е с я т и н и

Я часто отримую електронні листи від людей, які намагаються 
переконати мене, що закон Царства, а саме десятина, уже відій
шов у минуле й більше не діє.

Однак уважаю цей принцип Царства настільки важливим, що 
присвятив йому цілий розділ.

Знаю, що ви, якщо хоч трохи причетні до церковного життя, уже 
чули про десятину. Але я також упевнений, що все, що ви чули, 
може бути не зовсім точним. І важливо, щоб ми прояснили деякі 
старі релігійні уявлення про десятину, перш ніж підемо далі.

Якщо ви не знаєте, то слово «десятина» насправді означає де
сяту частину. Це слово використовували для того, щоби показати 
Божому народу, яку кількість їхнього доходу вони мають віддати 
на Його діла, а саме десяту частину, або десятину.

Так, це дуже просте пояснення десятини, тож у цьому розділі 
хочу заглибитися в цю тему. Якщо це поняття для вас нове, то, 
повторимо, десятина  — це віддавати десяту частину свого при
бутку Богові.
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Коли більшість людей думають про десятину, вони неодмін
но згадують про Старий Завіт і Закон Мойсея, де десятина була 
обов’язковою для всього народу Ізраїлю. 

Сьогодні в Тілі Христовому є чимало непорозумінь щодо де
сятини: що це таке, чи вона досі діє, чи, можливо, відійшла в ми
нуле з приходом Ісуса.

Як ви вже, напевно, чули від мене, коли Бог сказав мені дослі
дити все можливе про те, як діє Його Царство, я дійсно став ду
ховним ученим. Прагнув знати, як усе працює, — і десятина була 
великим питанням, на яке я мав дати відповідь.

Тож розгляньмо десятину: звідки вона взялася, що робить і 
чому потрібна сьогодні.

Ми бачимо десятину дуже виразно в Законі Мойсея як пись
мову вимогу, однак вона почалася не з цього закону. Щоб зрозу
міти її походження, треба повернутися до самого початку — жит
тя Адама і Єви.

Як згадувалося раніше, Адама було створено й поміщено на 
землю як її правителя від імені Царства Божого.

Ти його вчинив мало меншим від Анголів, і честю й ве-
личністю Ти вінчаєш його, і поставив його над ділами рук 
Своїх, усе піддав Ти під ноги йому! А коли Він піддав йому 
все, то не залишив нічого йому непідданого...

До євреїв 2:78

Адама увінчано славою та честю, і не було нічого на землі, що 
не підпорядковувалося б йому. Слово «вінчаєш» показує чудову 
картину того, як це відбувалося.

Якщо ви подивитеся на земного царя, то побачите, що він но
сить корону; і хоча цар  — лише людина, корона вказує на те, 
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що його слово підкріплено всією повнотою влади. Так було й 
з Адамом. Він правив землею з повною владою, а небо підтри
мувало все, що він робив. Ми маємо пам’ятати, що Адам був 
лише людиною та правив через делеговані повноваження. Він 
мав славу (силу) і честь (становище й владу) Царства Божого, 
які підтримували його.

Цікаво, що ми вже бачимо сатану на землі, коли було створено 
Адама, бо сатану скинуто на землю ще до появи людини. Сатана 
зневажав це низьке (у природному сенсі) створіння, яке панувало 
над ним від імені Царства Божого. Він хотів знайти спосіб віді
брати владу в Адама — по суті, анулювати Адамове право влада
рювати над землею.

Звичайно, сатана не мав сили підірвати Адамове становище 
або повалити його владу. Йому довелося розробити план, як 
обдурити Єву, щоб вона повірила, що Богу не можна довіря
ти й що вони з Адамом мають повстати проти Бога й піти за 
 сатаною.

План сатани виявився успішним. Адам і Єва повстали проти 
Бога й утратили свою владу. А оскільки все земне царство було 
під владою Адама, у той момент він фактично вигнав Бога із 
землі, позбавив Його духовної влади над землею, і людина стала  
відокремленою від Господа.

Тоді багато чого сталося в духовному плані, але розповідати 
про це тут просто немає часу, оскільки я хочу зосередитися на на
шій темі про десятину. Отже, повернімося до того моменту, коли 
Адам і Єва згрішили, і з’ясуймо, що ж сталося.

І  до Адама сказав Він: За те, що ти послухав голосу 
жінки своєї та їв з того дерева, що Я наказав був тобі, го-
ворячи: Від нього не їж, проклята через тебе земля! Ти в 
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скорботі будеш їсти від неї всі дні свойого життя. Терни-
ну й осот вона буде родити тобі, і ти будеш їсти траву 
польову. У  поті свойого лиця ти їстимеш хліб, аж поки 
не вернешся в землю, бо з неї ти взятий. Бо ти порох, і до 
пороху вернешся.

Буття 3:1719

Перше, що впадає в очі, — людина втратила свою провізію (її 
вигнано із Саду), її метою стало виживання, і надалі вона має ви
живати власною працею і потом. Бог також сказав людині, що та 
повернеться в землю, тобто колись помре. Поняття смерті й бо
лісного виживання були абсолютно чужими для Адама, і у світ 
увійшли страх і безнадія.

Як можете бачити — і як пересвідчився сам Адам, — світ кар
динально змінився.

Зараз хочу перейти до четвертого розділу Євангелії від Луки, 
де йдеться про ще одну дуже важливу зміну, яка відбулася.

І він вивів Його на гору високу, і за хвилину часу показав 
Йому всі царства на світі. І диявол сказав Йому: Я дам То-
бі всю оцю владу та їхню славу, бо мені це передане, і я даю, 
кому хочу, її. Тож коли Ти поклонишся передо мною, то все 
буде Твоє!

Луки 4:57

Як читаємо в цьому уривку, сатана стверджує, що всі гроші 
земних царств (народів) йому підвладні, і заявляє, що йому пере
дано цю владу. У цьому твердженні він має рацію, оскільки саме 
Адам дав йому цю владу через свій бунт.
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Зверніть увагу, що в цьому вірші сказано: уся слава народів, або 
царств, світу тепер була у повновладді сатани. У чому полягає сла
ва царства? У його багатстві.

На всіх грошах у земному світі стоїть печатка певного царства, 
або держави, тому всі гроші частково або повністю належать зем
ному царству. Наразі сатана стверджує, що гроші, або багатство, 
народів підвладні йому, і заявляє, що може віддати їх, кому за
бажає. Простіше кажучи, сатана претендує на повноту влади над 
багатствами й процвітанням народів. Це дуже важливий момент, 
оскільки десятина, як ми з вами з’ясуємо, має цілком конкретне 
призначення, пов’язане з цим фактом.

І пізнав Адам Єву, жінку свою, і вона завагітніла, і поро-
дила Каїна, і сказала: Набула чоловіка від Господа. А далі 
вона породила брата йому Авеля. І був Авель пастух ота-
ри, а Каїн був рільник.

І сталось по деякім часі, і приніс Каїн Богові жертву від 
плоду землі. А Авель, він також приніс від своїх перворід-
них з отари та від їхнього лою. І зглянувся Господь на Аве-
ля й на жертву його, а на Каїна й на жертву його не згля-
нувся. І сильно розгнівався Каїн, і обличчя його похилилось.

І сказав Господь Каїнові: Чого ти розгнівався, і чого по-
хилилось обличчя твоє? Отож, коли ти добре робитимеш, 
то підіймеш обличчя своє, а коли недобре, то в дверях гріх 
підстерігає. І  до тебе його пожадання, а ти мусиш над 
ним панувати.

Буття 4:17, виділення автора

Гаразд, то що там відбувалося? Це було перше покоління дітей 
Адама і Єви. Чому вони приносили жертву? У той час не було 
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ніякого писаного закону, який би наказував так чинити, то чому 
вони це робили?

Можемо припустити, що це Адам і Єва, їхні батьки, навчили 
хлопців приносити жертви. Ми також можемо припустити, 
що Бог не робить чогось просто заради ритуалу, і мала бути 
якась законна причина, чому Адам і Єва навчилися приносити 
жертви.

Якщо ви подивитеся на текст, то побачите велику різницю в 
тому, що підносили два хлопці. Однак не зосереджуватимемося 
на тому, що саме вони принесли: один — тварин, а інший — рос
лини, — бо річ не в цьому. Куди важливіше, як саме вони пропо
нували те, що мали, і насамперед — навіщо вони це робили.

Зауважте, що Каїн дав «частину» плодів землі. А Авель приніс 
«найжирніші шматки первонародженої вівці» зі свого стада. Ба
чите різницю? «Частина» проти «найжирніших шматків», тоб
то найкращого від первістків стада.

Чому Авель приніс найжирнішу частину й чому саме від  
первістка?

Напевно, Бог сказав Адамові, як саме треба робити пожертву. 
Тепер розумієте? Це вперше сталася така річ, як десятина.
Якщо ви дослідите десятину в Законі Мойсея, то це завжди 

були перші десять відсотків, які віддавали з найкращого. У цій 
історії ми чітко бачимо, що Авель віддавав десятину, найперше й 
найкраще, а Каїн був аж ніяк не в захваті від того, щоб віддати ча
стину свого врожаю і так вшановувати Бога, і вирішив принести 
«частину» свого врожаю, не перше й не найкраще.

Очевидно, Каїн знав, як і чим підносити десятину Господу, 
оскільки Бог сказав йому: «…коли ти добре робитимеш, то пі
діймеш обличчя своє, а коли недобре, то в дверях гріх підстерігає. 
І до тебе його пожадання, а ти мусиш над ним панувати».
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Проте Каїн відкинув Боже заохочення робити те, чого його 
вчили, і натомість убив свого брата Авеля. Можливо, Каїн поду
мав, що, позбувшись Авеля, він зможе хазяйнувати й над полем, 
і над худобою, або, знову ж, це сталося через жадібність, яка спо
кусила його принести лише частину врожаю, тільки формально 
демонструючи послух Богові, але із серцем, далеким від Нього. 
Утім, це лише мої здогадки. Одне ми знаємо напевно: Каїн не хо
тів давати десятину, як його було навчено.

У цьому місці ви, можливо, запитаєте: «А чому саме десяти
на, як на те пішло? Чому Бог зажадав від них давати десятину?» 
Я  відповім на ці запитання, але спочатку погляньмо, що ще ми 
можемо дізнатися про десятину.

Наступна згадка про десятину  — це якраз той перший раз, 
коли вжито саме слово «десятина».

Тоді цар Содому вийшов назустріч йому, як він повертав-
ся, розбивши КедорЛаомера та царів, що були з ним, до до-
лини Шаве, вона тепер долина Царська. А Мелхиседек, цар 
Салиму, виніс хліб та вино. А він був священик Бога Всевиш
нього. І поблагословив він його та й промовив: Благословен-
ний Аврам від Бога Всевишнього, що створив небо й землю. 
І благословенний Бог Всевишній, що видав у руки твої ворогів 
твоїх. І Аврам дав йому десятину зо всього.

Буття 14:1720, виділення автора

І  ось запитання, яке ми маємо тут поставити: звідки Авраам 
знав, що треба давати десятину й чому?

Очевидно, десятину передавали з покоління в покоління з 
часів Адама. І ми знаємо, що Адама навчив десятини Сам Бог 
уже після його падіння. Тут у тексті ми бачимо слово «десяти
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на», яке вказує на те, що було відділено й віддано саме десяту 
частину.

Багато хто казатиме, що десятина  — це частина Мойсеєвого 
Закону, а це означає, що новозавітний віруючий не зобов’язаний 
давати десятину. Два випадки, про які я згадав, — Каїн і Авель, а 
потім Авраам — доводять протилежне: десятину давали ще перед 
тим, як було написано Закон Мойсея. Так, я згоден, десятину за
писано в Законі Мойсея, і народ Ізраїлю був зобов’язаний давати 
десяту частину прибутків. Та сама десятина  — це те, що народ 
робив ще до появи Мойсея.

Чому ж десятину записано в Законі Мойсея? Коли укладався 
Закон Мойсея, новий народ Ізраїлю щойно вийшов з Єгипту. 
Цей закон мав керувати всім їхнім життям, тож усі правові й 
управлінські вимоги треба було записати в кодексі поводження, 
відповідно до якого житиме народ. Отже, десятину було записа
но в Законі Мойсея, щоб забезпечити її виконання як частину по
буту всього народу. Десятина була такою важливою, що Бог на
казав уписати її в закон народу. За хвилину ми дізнаємося, чому 
Бог хотів переконатися, що народ дотримується десятини, а зараз 
розгляньмо ще кілька її прикладів.

А тепер отак промовляє Господь Саваот: Зверніть 
ваше серце до ваших доріг! Багато ви сієте, та збираєте 
мало, їсте, та не насичуєтеся, п’єте та не напиваєтеся, 
зодягаєтеся та не тепло вам, а той, хто заробляє, зароб
ляє для дірявого гаманця.

Так говорить Господь Саваот: Зверніть ваше серце до ва-
ших доріг! Виходьте на гору, і спроваджуйте дерево, і храм 
цей будуйте, і в ньому знайду Я вподобу, та буду шанова-
ний, каже Господь. Звертаєтесь до численного, та вихо-
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дить ось мало, і що приносите в дім, то розвіюю те. Защо? 
питає Господь Саваот. За храм Мій, що збурений він, а 
ви кожен женете до дому свого. Тому то над вами затри-
малось небо давати росу, а земля урожай свій задержала. 
І Я кликав посуху на Край, і на гори, і на збіжжя, і на сік 
виноградний, і на молоду оливку, і на те, що земля видає, і 
на людину, і на худобу, і на всю працю рук.

Огій 1:511

Як читаємо в цьому уривку, пророк Огій докоряє ізраїль
ському народові за те, що той не відбудував Храм після повер
нення з вавилонського вигнання. Ізраїльтяни не процвітають, 
перебувають у скруті, урожай поганий, і весь народ страждає. Бог 
каже народу, щоб вони добряче подумали про свої дороги, даю
чи зрозуміти, що було дещо, що вони робили або не робили, і 
саме це спричинило скруту.

Бог каже: «Тому то над вами затрималось небо давати 
росу». Бог каже, що Йому довелося накликати посуху через те, 
що вони робили. Усі вони заходилися будувати власні будинки, 
а Божий храм залишили лежати в руїнах. Це вказує на те, що із
раїльтяни не платили десятини.

Дивіться, десятину треба було приносити левітам, тобто свя
щенникам, і використовувати для храмового служіння. Оскільки 
десятину не приносили левітам, а Храм не будували, Бог мав за
брати Свою руку благословення через їхнє ставлення.

Упевніться, що зрозуміли цей момент: Бог не бажав відклика
ти Своє благословення від ізраїльського народу. Він не мав вибо
ру, оскільки було порушено закон про десятину.

Читаючи другий розділ Книги пророка Огія, бачимо, що на
род почав дослухатися до пророчих слів.
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А тепер зверніть но своє серце на час від цього дня й далі, 
ще поки не був покладений камінь до каменя в Господньо-
му храмі. Відколи то було, що приходив бувало до копиці 
набирати двадцять мір, а було тільки десять, приходив 
до чавила набрати п’ятдесят мір, а було двадцять. Бив 
Я вас посухою й зеленячкою та градом, усі чини ваших рук, 
та не кликали ви до Мене, говорить Господь. Зверніть 
ваші серця на час від цього дня й далі, від дня двадцятого 
й четвертого, дев’ятого місяця, від того дня, коли був за-
снований Господній храм, зверніть ваше серце на це. Чи є 
ще насіння в коморі? Бо ще виноград, і фіґове дерево, і дерево 
гранатове, і дерево оливкове, ніщо не приносило плоду. Від 
цього дня Я поблагословлю їх.

Огій 2:1519

Оскільки ізраїльтяни знову зробили Храм пріоритетною спра
вою, Бог наказав їм позначити цей день і годину, бо ж вони мали 
побачити різке зростання свого добробуту. Бог хотів, щоб вони 
позначили цей рубіж, щоб заохотити й мотивувати їх пам’ятати 
про цю зміну, щоб вони не перестали давати десятину знову не 
для Його вигоди, а для своєї.

Є кілька основних моментів, які стануть цілком очевидними за 
хвилину, але спочатку усвідомте — десятину прописано в законі. 
Бог мав забрати Свою руку, коли ізраїльтяни не давали десятини, 
не тому, що Він так захотів, а тому, що мусив це зробити.

Бо Я, Господь, не змінююся, тому ви, сини Яковові, не бу-
дете знищені. Від устав Моїх ви відступили з днів ваших 
батьків, і їх не стерегли. Верніться ж до Мене, і вернусь 
Я до вас! промовляє Господь Саваот.
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Та говорите ви: У чому повернемось? Чи Бога людина об-
манить? Мене ж ви обманюєте, ще й говорите: Чим ми 
Тебе обманили?

Десятиною та приносами! Прокляттям ви прокляті, 
а Мене обманили, о люду ти ввесь! Принесіть же ви всю де-
сятину до дому скарбниці, щоб страва була в Моїм храмі, 
і тим Мене випробуйте, промовляє Господь Саваот: чи 
небесних отворів вам не відчиню, та не виллю вам благо-
словення аж надмір? І ради вас насварю Я все те, що жере, 
і воно не понищить вам земного плоду, і не заб’є винограду 
вам на полі, говорить Господь Саваот. І будуть всі люди 
вважати вас блаженними, бо будете ви любим Краєм, го-
ворить Господь Саваот.

Малахії 3:612

Тут ми бачимо іншого пророка, який докоряє народу й ствер
джує, що вони самі позбавляють Бога можливості благословити 
Свій народ. Пророк каже, що вони — увесь народ — перебува
ють під прокляттям через те, чого не роблять. Адже є Божа наста
нова зносити всю десятину до «дому скарбниці», щоби була їжа 
в Божому домі.

Знову ж таки, десятину треба принести левітам, тобто священ
никам. Люди давали частину, але не всю десятину (згадаймо гріх 
Каїна). Господь сказав людям: якщо вони принесуть усю десяти
ну, то благословення небес знову буде їхнім. Небеса матимуть за
конне повновладдя діяти в їхньому середовищі. Бог повідомив із
раїльтянам: повернувшись до Нього з десятиною, вони матимуть 
таке благословення, що не зможуть його вмістити.

Гаразд, зупинімося на хвилину й поговорімо про це, перш ніж 
я провадитиму далі.
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Отже, ми вже пересвідчилися в тому, що десятину було вста
новлено від самого початку, і тепер ми можемо зрозуміти чому. 
Очевидно, десятина дає Богові законну владу стати між пожира
чем, сатаною та Божим народом і дати відсіч сатані.

По суті, Бог казав: «Забери руки, сатано! Ти не можеш торка
тися того, що належить їм!».

Бачте, сатана був би радий голодом стерти Адам з лиця землі 
після його падіння. Та Бог одразу ж установив десятину, щоб за
хистити Адама і Єву. Коли Адам і Єва вирішили платити десяти
ну, вони поставили Бога на перше місце. Вони обрали Бога.

Не забуваймо, що в такий самий спосіб сатана дістав доступ до 
земного царства. Він отримав законний вхід туди, переконавши 
Адама і Єву повірити йому, а не Богу. Тож десятина  — тобто 
віддавання Богові десяти відсотків усіх своїх прибутків,  — дала 

Богові законне право захищати 
провізію Адама і Єви.

Пам’ятаймо, що десятина була 
законом, який поширювався 
лише на земну провізію для люд
ства, що перебувала на території 
сатани. Десятина не змінювала їх
нього статусу щодо духовного від
новлення. Ні, перш ніж це могло 
статися, спочатку треба було при
нести жертву за гріх. Однак деся
тина дала змогу Богові зупинити 

сатану й не дати йому викрадати провізію в людей, що допомогло 
б їм вижити на цій землі.

Нині багато хто каже, що десятина була старозавітним законом 
і тепер відійшла в минуле, оскільки вже сповнена через жерт ву 

Десятину 
встановлено 
для того, щоб вона 
стала законною 
огорожею навколо 
Адама і Єви, — 
так було тоді, 
і донині десятина 
є законним щитом 
довкруж нас.
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Ісуса Христа. Проте ми чітко бачили, що закон про десятину ух
валено ще за гріхопадіння людини й перед тим, як було написано 
Закон Мойсея.

Десятину встановлено для того, щоб вона стала законною 
огорожею навколо Адама і Єви — так було тоді, і донині 
десятина є законним щитом довкруж нас.

Десятина — це закон земного царства, який діє доти, доки са
тана не зв’язаний на землі, як це є нині. Поки сатана тут, закон 
десятини залишається чинним.

Зовсім інша річ, яку ви можете побачити в церкві, — це люди, 
які платять десятину, але не процвітають. І це — через неправиль
не вчення щодо десятини. Люди вважають, якщо вони просто да
ватимуть десятину, то Господнє благословення принесе їм про
цвітання понад край, що його неможливо навіть умістити. Коли 
ж починають давати десятину й не бачать подібного перепов
нення багатством, то виснують, що вона не працює. Однак їхнє 
припущення неправильне, і ми маємо уважніше придивитися до 
біблійного тексту, щоб з’ясувати чому.

Бог сказав людям так: якщо вони даватимуть десятину, то 
«ради вас насварю Я все те, що жере, і воно не понищить вам зем-
ного плоду, і не заб’є винограду вам на полі».

Тепер бачите? Сказано, що небесні отвори буде відкрито й Бог 
благословить врожаї. Тобто я хочу сказати, що ви все одно маєте 
самі щось вирощувати всередині огорожі десятини.

Десятина сама собою не приносить процвітання. Вона лише 
захищає те, що ви робите всередині огорожі, якою є десятина.

Отже, якщо у вас є три рослини помідорів, вони процвіта
тимуть. Але якщо все, що ви маєте,  — це три рослини помі
дорів, то ви матимете три чудові рослини, але самі не надто  
процвітатимете.
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Саме те, що ви будуєте чи вирощуєте всередині цієї огорожі, 
сприятиме тому, що вас переповнюватиме достаток.

На жаль, через неправильне вчення чимало Божих людей да
ють десятину, а потім нічого не роблять, чекаючи, коли сам со
бою почнеться цей щедрий надмірний вилив. Перелив почнеться 
тоді, коли ми зрозуміємо, що теж відіграємо певну роль у цьому 
процесі.

Отже, повторімо:

1. Десятина прийшла на землю від початку за гріхопадіння 
людини.

2. Десятину записано в Законі Мойсея, бо він диктував, як 
жити ізраїльському народу. Бажаючи упевнитися, що 
може благословити ізраїльтян, Бог записав десятину в цьо
му законі, щоб убезпечити подальше давання десятини. За
кон десятини не відійшов у минуле. Проте закон про деся
тину — так. Тепер це справа вибору — давати десятину й 
користуватися її благословенням.

3. Закон десятини — це закон земного царства, і він діятиме 
доти, доки сатана не зв’язаний.

4. Десятина автоматично не приводить до процвітання, але 
вона дає змогу Богові зупинити сатану від втручання в те, 
що ви вирощуєте чи будуєте всередині огорожі десятини.

5. Десятина ніяк не впливає на те, підете ви на небеса чи ні. 
Ви підете на небеса, якщо призвете ім’я Ісуса. Але десяти
на впливатиме на ваше процвітання тут, на землі.

6. Десятина належить Божій скарбниці. У  Старому Завіті 
вона годувала й підтримувала священство, яке працювало 
в служінні. Те саме й сьогодні — десятину треба віддавати 
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вашій домашній церкві, адже Бог призначив її задля опіки 
про служіння.
До мене звертаються люди, які кажуть, що їм не подобаєть
ся їхня церква, і запитують, чи мають вони давати туди деся
тину. Моя відповідь така: пошукайте іншу церкву. Знайдіть 
нову церкву — ту, яка навчає віри й Царства.
Якщо ви все ще шукаєте свою церкву, то можете давати де
сятину на служіння, з якого ви живитеся духовно; але бути 
в хорошій домашній церкві — найкраще для нас від Бога. 
Якщо ж у ваших краях немає жодної такої, то можете, зно
ву ж таки, давати десятину туди, звідки отримуєте духовне 
живлення.

7. Ви не можете називати свою десятину. Наприклад, роб
лячи посів своєю десятиною, ви не можете сказати: «Ця 
десятина стане моїм фінансовим зерном для ______». Де
сятина вже має своє призначення. Ви можете дати назву 
пожертві, але не десятині.

8. Десятина — це десять відсотків від усього вашого прибут
ку. Тобто ваш прибуток перед сплатою податків. Пам’ятає
те, що Бог сказав через Малахію: «Принесіть же ви всю 
десятину до дому скарбниці». Дев’ять відсотків — це не де
сятина. Шість відсотків — це не десятина. Десятина — це 
десять відсотків. Якщо ви кажете: «Я не можу дозволити 
собі заплатити ці десять відсотків», — то зробіть те, що Бог 
сказав Ізраїлю, коли вони не приносили всієї десятини: «…
тим Мене випробуйте…». Віддайте свою десятину у вірі, 
знаючи, що Бог її вшанує.

9. Як мені дізнатися, з чого давати десятину? Моє перевірене 
правило таке: чи оподатковується цей прибуток?
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10. Якщо цей прибуток оподатковується, то я сплачую десяти
ну з нього. Чи сплачується десятина з мого бізнесу? Знову ж 
таки, бізнес оподатковується? Я не плачу десятини з «брут
то» доходу мого бізнесу. Зі свого бізнесу я роблю посів на
стільки, наскільки хочу, але це не десятина. Якщо я виймаю 
гроші зі свого бізнесу, то даю десятину з тих грошей, що взяв 
зі свого бізнесу.

11. Що робити, якщо нині в мене немає церкви? Ви можете да
вати десятину тим, хто живить вас духовно, поки не знай
дете церкву. Насправді чимало людей вважають дистанцій
ну церкву основною завдяки сучасним живим ефірам або 
трансляціям на Facebook. Якщо у вашому місті немає хо
рошої біблійної церкви, ви можете давати десятину церкві 
дистанційно. Багато людей у сільській місцевості зробили 
Faithlifechurch.org своєю домашньою церквою саме через це.

Гаразд, ідемо далі.
Господь показав мені, що більшість християн віддають свою 

десятину, неначе сплачують якийсь рахунок (якщо взагалі дають 
десятину, а більшість цього не робить). Це означає, що вони не 
вірять у те, що роблять, а просто знають, що мають віддати десяту 
частину, і платять її, як заплатили б за звичайним рахунком.

Авжеж, платити десятину — це добре, але зовсім інша річ — 
платити десятину з вірою. Інакше ви даватимете примусом, а не 
через життєву позицію, яка спирається на віру.

Нехай кожне Боже слово буде для вас одкровенням Божого 
наміру щодо вас. Десятина — це не важка ноша, вона не має спри
чиняти невдоволення. Бог не намагається щось у вас забрати — 
навпаки, Він хоче вам дати дещо. Ми маємо вірити й розуміти 
користь від десятини та радіти їй. Десятина — це акт поклоніння, 
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який проголошує, що Бог є нашим джерелом. Десятина має чіт
ко окреслені блага — саме їх ми отримуємо з вірою, коли даємо 
десятину.

Я завжди пропоную родинам заздалегідь приготувати десяти
ну, коли вони приходять до церкви. Також пропоную перед тим, 
як прийти до церкви, покладати руки на цю десятину, проголо
сити її користь і об’явити, що отвори небесні відчинені й що їхній 
урожай заборонено для сатани. Вони також мають проголоси
ти, що сатана не може викрадати в них, а те, на що вони поклали 
руки, процвітатиме в ім’я Ісуса.

І на завершення нашої розмови про десятину дозвольте погля
нути, як її подано в Новому Завіті. Авжеж, десятину згадано й 
там! Наступний уривок ми вже читали раніше:

Тоді цар Содому вийшов назустріч йому, як він повертав-
ся, розбивши КедорЛаомера та царів, що були з ним, до до-
лини Шаве, вона тепер долина Царська. А Мелхиседек, цар 
Салиму, виніс хліб та вино. А він був священик Бога Всеви-
шнього. І поблагословив він його та й промовив: Благословен-
ний Аврам від Бога Всевишнього, що створив небо й землю. 
І благословенний Бог Всевишній, що видав у руки твої ворогів 
твоїх. І Аврам дав йому десятину зо всього.

Буття 14:1720, виділення автора

А тепер подивімося, що автор Послання до євреїв каже про 
десятину:

Бо цей Мелхиседек, цар Салиму, священик Бога Всевиш
нього, що був стрів Авраама, як той вертався по поразці 
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царів, і його поблагословив. Авраам відділив йому й деся-
тину від усього, найперше бо він визначає цар правди, а 
потім цар Салиму, цебто цар миру. Він без батька, без 
матері, без родоводу, не мав ані початку днів, ані кінця 
життя, уподобився Божому Сину, пробуває священиком 
завжди. Побачте ж, який він великий, що йому й десяти-
ну з добичі найліпшої дав патріярх Авраам! Ті з синів 
Левієвих, що священство приймають, мають заповідь 
брати за Законом десятину з народу, цебто з братів сво-
їх, хоч і вийшли вони з Авраамових стегон. Але цей, що не 
походить з їхнього роду, десятину одержав від Авраама, і 
поблагословив того, хто обітницю мав. І без усякої супе-
речки більший меншого благословляє. І  тут люди смер-
тельні беруть десятину, а там той, про якого засвідчу-
ється, що живе.

До євреїв 7:18

Зверніть увагу, що в цьому тексті сказано: «І тут люди смер-
тельні беруть десятину...» — маючи на увазі старозавітних ле
вітів. Далі сказано: «…а там той, про якого засвідчується, 
що живе».

Мелхиседек був Царем праведності, Царем миру, без матері й 
батька, без початку днів чи кінця життя, подібний до Сина Божо
го, Священник навіки. Мелхиседек — це Ісус Христос, Який сто
яв того дня перед Авраамом. Однак тоді Його не знали як Ісуса.

Пам’ятаєте, ангел сказав Йосипу, щоб він назвав немовля Ісу
сом, коли воно народиться. Ім’я Ісус означає «Спаситель», ука
зуючи на те, Ким Він має бути для нас. Христос — це не прізвище 
Ісуса. Коли ми говоримо «Ісус Христос», ми буквально говори
мо «помазаник Спаситель». Ісуса не знали під Його ім’ям, коли 



ТАЄМНИЦЯ ДЕСЯТИНИ

137

Він стояв перед Авраамом, бо ж на той час цей план було ще при
ховано від сатани.

Отже, ім’я Мелхиседек просто відображало те, Ким Він був, — 
Царем праведності й Царем миру. Однак Мелхиседек пророчо 
виголошував Авраамове майбутнє, подаючи йому хліб і вино, що 
вказували на новий завіт (хліб — Його тіло, що за нас перелом
люється, і вино — Його кров, що за нас проливається). Цей завіт 
буде укладений із нащадками Авраама пізніше й виконає обітни
цю, яку Бог дав Авраамові щодо його спадкоємців, як читаємо в 
Бутті 12.

Що ж до десятини, то в Посланні до євреїв сказано, що десяти
ну тепер збирає «той, про якого засвідчується, що живе». Саме 
Ісус тепер збирає десятину — Той, про Якого засвідчується, що 
живе! Він — Цар над царями і Пан над панами.

Отже, пам’ятайте, що закон десятини діє і сьогодні. Єдине, 
що змінилося, — це священство. У Старому Завіті плем’я Левія 
збирало десятину для Божої справи. Нині Ісус (а Він походив із 
коліна Юди, а не Левія, що вказує на встановлення нового по
рядку священства) збирає десятину зі Своєї Церкви для служін
ня. Звичайно ж, я розумію, що Ісус не збирає тут десятину осо
бисто. Та пам’ятаймо, що сказано в Біблії: Церква  — це Тіло 
Христове, тобто Його законне проявлення тут; подібно до того, 
як наше тіло дає нам законне проявлення на цій землі. Даючи 
Його Церкві, Його Тілу, ми фактично даємо Ісусові. Тоді, за 
старозавітних часів, левіти збирали десятину на потреби Божих 
служителів, а тепер церква збирає десятину на потреби Божого 
служіння.

Отже, ще раз: десятина — це законна огорожа навколо вашо
го життя, яка зупиняє диявола, не даючи йому доступу до вашої 
провізії, щоб украсти її. Пам’ятаймо, що десятина сама собою не 
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приносить процвітання! Ваше процвітання визначається тим, що 
ви робите всередині цієї огорожі!

Десятина — це закон, який кри
тично важливий для вашого фі
нансового життя. Ось чому я при
ділив так багато часу висвітленню 
цього важливого закону Царства.

Наступного разу, коли будете в 
церкві й пастор скаже, що настав 
час приймати десятини, ви має
те волати від радості, адже тепер 
знає те, чим корисна десятина.

Десятина — це 
законна огорожа 
навколо вашого 
життя, яка зупиняє 
диявола, не даючи 
йому доступу до 
вашої провізії, щоб 
украсти її.
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Розділ 7

В а м  п о т р і б е н  г а м а н : 
Ч а с т и н а  п е р ш а

Мій найкращий друг Пітер Мортлок пасторує в церкві City 
Impact, що в новозеландському Окленді. Він побудував дивовиж
не служіння й керує однією з найбільших церков у Новій Зелан
дії.

За роки нашої дружби ми здійснили приблизно двадцять подо
рожей на мотоциклах по всій Північній Америці та Новій Зелан
дії. Саме він урештірешт змусив мене купити мотоцикл Harley. 
Я багато років їздив на мотоциклі Honda, але під час наших по
дорожей Пітер завжди наполягав, щоб я орендував Harley. Спо
чатку мені Harley подобався не так само сильно, як моя Honda, 
але якщо ви знаєте Harley, то кілька років тому вони серйозно 
змінили дизайн, що мені припало до душі. Отже, минулого року 
Дренда купила мені новенький Harley, на якому ми любимо по
дорожувати.

Під час наших поїздок я помітив, що в пастора Пітера на плечах 
завжди висить шкіряна сумка — з тих, які називають барсетками. 
Одного разу, коли мені стало боляче від того, що весь час сидів 
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на портмоне, який був у задній кишені штанів, я запитав Пітера 
про цю сумку. Розмова привела до того, що він купив мені таку на 
день народження. Тут, у Штатах, ці сумки не такі популярні, як у 
Європі та Новій Зеландії, але я одразу вподобав свою.

Зазвичай я постійно губив свої сонцезахисні окуляри, бо клав 
їх і забував, де залишив. Але відтоді, як почав користуватися та
кою сумочкою — барсеткою, називайте її як завгодно, — то ще ні 
разу не загубив жодних. Тепер мені абсолютно зрозуміло, чому 
жінки люблять носити сумочки. Усе під рукою. Просто красота. 
Я  не намагаюся переконати вас купити барсетку, проте справді 
хочу запропонувати вам подумати про це.

Чи знаєте ви, що Ісус сказав нам носити подібну сумкугаман?

І не побивайтесь, що вам їсти та що пити, і не клопо-
чіться! Бо того всього шукають народи цього світу; Отець 
же ваш знає, що вам воно потрібне. Отож, шукайте його 
Царства, а це вам додасться. Не бійсь, маленьке стадо, бо 
вашому Отцеві вподобалося дати вам Царство. Продай-
те ваше майно й дайте милостиню. Зробіть собі гамани, 
що не старіються; невичерпаний скарб на небі, де злодій 
приступу не має, ні міль не точить. Бо де скарб ваш, там 
буде й ваше серце.

Луки 12:2934,  
виділення автора, переклад І. Хоменка

Не думаю, що Ісус тут просуває модний атрибут, скоріше 
йдеться про процес, який вам треба зрозуміти. (І ми можемо за
мінити слово «гаман» на «гаманець», якщо хочете.)

Важливий момент, який Ісус намагається пояснити, — вам по
трібна точка доступу до вашого скарбу.



ВАМ ПОТРІБЕН ГАМАН: ЧАСТИНА ПЕРША

141

Наприклад, у мене може бути мільйон доларів у банку, але яка 
мені з того користь, якщо я не можу отримати до них доступ і 
скористатися, чи не так? Ось чому ви носите із собою гаманець — 
це ваша точка доступу до активів.

Утрата гаманця  — одна з найбільш стресових ситуацій, які 
можуть трапитися. Я завжди роблю все можливе, щоб цього не 
сталося. Мій гаманець, який лежить у барсетці, завжди зі мною.

У  цих кількох процитованих мною Ісусових словах знаходи
мо тонну мудрості й основні принципи Царства стосовно ваших 
грошей у Царстві. Передусім фразу «не клопочіться» було вжи
то не один раз. Ісус каже нам, що Богу все відомо про те, що нам 
потрібно, і дає конкретні вказівки, як ми можемо отримати до
ступ до Його провізії.

І не побивайтесь, що вам їсти та що пити, і не клопо-
чіться! Бо того всього шукають народи цього світу; Отець 
же ваш знає, що вам воно потрібне. Отож, шукайте його 
Царства, а це вам додасться.

Ісус каже не клопотатися, адже Бог подбає про цю потребу; 
Бог знає, чого ви потребуєте. Але далі Ісус додає певну настанову:

…шукайте його Царства, а це вам додасться.

Ісус каже, що Бог має відповідь, одначе є певний процес, щоб 
законно заявити свої права на неї. Бог має відповідь, одначе вам 
треба знати, як працює Царство, перш ніж ви зможете претенду
вати на отримання цієї відповіді.

Зауважте, що Ісус не каже шукати спочатку Бога; Він велить 
шукати Царство. Гадаю, що більшість із нас інтерпретували це 
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місце Писання як «шукати Бога насамперед», утім, це не так. Ісус 
висловлюється дуже чітко — якби відповіддю було саме шукати 
Бога, то Він би сказав: «Шукайте Бога, а те все додасться вам». 
Бог знає, що вам потрібно, проте має відбутися законний процес, 
перш ніж те, що є в небес для вас, на законній підставі буде пере
дано вам тут, у земному царстві.

Дозвольте мені нагадати, що Царство Боже — це урядування 
на чолі з Царем. Влада й воля Царя доводяться до кожного під
данця Царства через упровадження законів Царства.

У своїх попередніх чотирьох книжках про Царство певний час 
я розглядав аспекти життя, віри й правомочності Царства. Чому? 
Тому що ці принципи дуже потрібні для вашого успіху й розу
міння життя Царства. Я розглядав ці основні складники Царства 
в усіх своїх книжках, зважаючи на те, що чимало читачів можуть 
взяти будьяку з цих книжок, тому мають дізнатися з неї те фунда
ментальне знання, яке справді змінило моє життя.

Вам треба дізнатися, як діє Царство Боже!
Інформацію в цьому розділі взято з інших моїх книжок серії 

«Ваша фінансова революція». Якщо ви їх читали, то можете віль
но переходити до восьмого розділу. Якщо ж не читали або хочете 
ще раз ознайомитися з основними й критично важливими прин
ципами Царства, залишайтеся зі мною в цьому розділі.

Момент правомочності

Як уже згадувалося раніше, я живу за містом на 24  гектарах 
найкрасивішої землі в Огайо. Спочатку я мав 22 гектари, але су
сід продав мені земельну ділянку, що межувала з моєю, і таким 
чином моя збільшилася до 24  гектарів. Ми, безсумнівно, насо
лоджуємося цією землею протягом останніх двадцяти двох років. 
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Мати ліс, щоби полювати на оленів, болото — на качок, і луки — 
на кроликів і фазанів, а також кататися цими землями на квадро
циклах — це благословення. 

Та якби ви уважно придивилися до моєї садиби, то побачили 
б по периметрі знаки «ПРОХІД ЗАБОРОНЕНО». Ці знаки 
стоять там, щоб люди знали, де починається межа моєї приватної 
власності. У  законі штату Огайо зазначено, що людина, яка хоче 
перебувати на моїй землі, мусить мати на це письмову згоду на 
весь час, поки вона перебуває на моїй території. Якщо цього не
має, це називається незаконним вторгненням, і людину легально 
можуть вигнати з моєї землі, а заодно оштрафувати й покарати.

Отже, коротко кажучи…

Ви не можете займати те, на що не маєте законної  
правомочності.

Тому, як я вже казав, наявність письмової згоди, підписаної 
мною, дасть вам законний доступ до моєї власності. Якщо хтось 
зупинить вас на моїй території та запитає, що ви там робите, а ви 
відповісте, що я дозволив вам тут полювати, — цього буде недо
статньо. Закон говорить, що ви мусите мати відповідний підписа
ний дозвіл.

Такий самий процес відбувається, коли ви йдете в банк і хоче
те забрати свої гроші; у банку попросять пред’явити посвідчен
ня особи (ID). Продавець у магазині має таке саме право вима
гати ваше посвідчення особи, коли ви використовуєте кредитну 
картку, щоб оплатити товар. Вимога пред’явити посвідчення 
особи не перекриває вам доступ до рахунків, а захищає вас від 
тих, хто прагне шахрайським способом отримати доступ до ва
ших речей.
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Коли Ісус каже шукати Царство, Він насправді говорить: «Ді
знайтеся, як діє Царство, щоб законно й ефективно управляти 
тим, що вже належить вам як підданцеві Царства». Дізнавайте

ся, що належить вам і як отримати 
доступ до цього. Тоді всі ці речі, 
яких потребуєте, будуть додані вам.

Або інший приклад: якби я за
вів трастовий фонд для мого сина, 
то, щойно він досягне повноліття 
й стане законно передати йому 
рахунок, я маю сказати синові, у 
якому банку цей рахунок лежить, 

показати йому, як знімати гроші та як вносити депозит на раху
нок. Навіть якщо за законом це його рахунок, він усе одно зо
бов’язаний відповідати за доступ до нього відповідно до закону.

Дозвольте мені підсумувати те, про що я тут говорю. Коли Ісус 
каже шукати Царство, Він говорить про те, щоби дізнатися, як діє 
Царство, маючи на увазі закони й процеси в Царстві, які ви маєте 
вивчити, щоб законно володіти тим, що вже належить вам. Як ми 
бачили на прикладі з банківським рахунком, ви можете мати за
конну власність над активом, але не володіти ним, бо не можете 
пройти потрібний законний процес. Наприклад, якщо ви, ідучи 
до банку, забули своє посвідчення особи вдома, вам не дозволять 
зняти гроші з рахунку, навіть якщо це будуть ваші гроші.

Розуміння цього моменту правомочності в Царстві — важлива 
умова для ефективної діяльності в Царстві.

Переконаний, що ви, напевно, чули таку історію: занедужує 
якась відома людина, і за неї починають молитися. Мільйони лю
дей приєднуються до молитви за зцілення цієї людини, але вона 
помирає. Чому?

Дізнавайтеся, 
що належить вам 
і як отримати до 
цього доступ. Тоді 
всі ці речі, яких 
потребуєте, будуть 
додані вам.
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Або хтось розповідає, що його бабуся померла, незважаючи 
на те що за неї молилися. Їм хочеться знати, чому так сталося. 
Або хтось каже, що посіяв гроші на фінансову потребу, проте 
однаково залишається банкрутом. Чи є відповіді на такі запи
тання? Перш ніж відповісти, визнаймо, що ми не знаємо всьо
го, що відбувається в духовній сфері, і я теж не стану вдавати, 
що знаю. Однак, спираючись на Слово Боже, ми знаємо: якщо 
хтось хворий, то Ісус уже заплатив ціну за його зцілення. Ми 
відаємо, що в Біблії сказано: якщо ми щедрі й даємо, то й отри
маємо. Проте щодня бачимо, що в житті багатьох людей Слово 
Боже не працює так, як це написано в Біблії. Чи винен у цьому 
Бог?

Під час обговорення такої теми в цьому розділі ви переконає
теся, що відповіддю буде рішуче «НІ». Але якщо «ні», то в чому 
ж тоді проблема? Зрештою, більшість людей саме Бога звинува
чують у своїх трагедіях. Вони знають, що Він спроможний зупи
нити погані речі, але цього не зробив, тому й уважають, що Бог 
вирішив не втручатися. Звідси походить та хибна доктрина, яка 
стверджує, що «Бог дозволяє поганим речам траплятися з хоро
шими людьми». Люди вірять, що таке стається саме через Боже 
потурання, якщо Він не втрутився й не зупинив біди. Однак якщо 
ви розумієте, що Бог завжди благий і Він не може обманювати, то 
знатимете й те, що проблема не в Богові, а в чомусь іншому; і ви 
почнете шукати відповіді на це запитання.

Це так само, як, заходячи в кімнату, де немає світла, ви не 
стверджуєте відразу, що це сталося через енергетичну компанію. 
Ні, ви знаходите вмикач, і якщо той не спрацьовує, перевіряєте 
лампочку. Ви розумієте, що, найімовірніше, це ваша проблема.

Якби ви знали, що таке ніколи не може бути Божою прови
ною, оскільки Він дав Своє Слово і обітниці, які розкривають 



146

ВАША ФІНАНСОВА РЕВОЛЮЦІЯ: СИЛА ЩЕДРОСТІ

Його волю для вас, то почали б старанно шукати, де сталося те 
«коротке замикання», яке відрізало вас від Божої відповіді.

Саме такий тип мислення мали Ісусові учні, коли не змогли 
вигнати біса з хлопчика, як про те читаємо в Євангелії від Мат
вія 17:1423. Замість того щоб поцікавитися: «Чому Бог вирішив 
дозволити цьому демону залишитися там, де він був?» — вони 
запитали Ісуса: «Чому ми не змогли його вигнати?». Ось про що 
ми маємо негайно розпитувати, коли обставини нібито супере
чать Слову Божому.

Отже, ще раз: критично важливо, щоб ми, поперше, завжди 
усвідомлювали, що Бог благий, і подруге, що Він не обманює. Ви 
маєте читати Біблію і ставити запитання, якщо хочете дізнатися, 
як діє Царство. Пам’ятайте, що всі ці чудові історії в Біблії розка
зано не просто так — Ісус намагається вам дещо показати.

Знову ж таки, Царство Боже — це царство, і воно діє за закона
ми й принципами, які ніколи не змінюються. Ці принципи, як я 
вже казав, можна вивчити й використовувати так само, як у зем
ному царстві фермер використовує природні закони задля влас
ного процвітання, розуміючи правила посіву та збору врожаю. 
Царство діє за законами, які даються кожному підданцеві, щоби 
той розумів їх і застосовував у Царстві, тому вивчити їх може та
кож будьхто. Іноді знання того, як працюють ці закони, може 
означати різницю між життям і смертю. 

Марк і Ханна прийшли до нашої церкви з бажанням мати 
дитину. До цього часу лікарі говорили Ханні, що через різні 
проблеми в її організмі завагітніти або виносити дитину вона 
навряд чи зможе. Утім, чуючи про Божу доброту й вивчаючи 
закони Царства Божого в нашій церкві Faith Life Church, вона 
дізналася, що вагітна. Жінка була в захваті, який неможливо пе
редати словами. Та незабаром у неї почався сильний біль у жи
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воті. Кілька разів він був такий пронизливий, що Ханна навіть 
непритомніла.

Після одного з таких нападів жінка вирішила обстежитися й 
пішла до свого лікаря. Її сімейної лікарки не було на місці, однак 
черговий лікар зробив їй УЗД, щоб дізнатися, що ж відбувається.

Лікар побачив великий згусток крові й сказав, що в Ханни 
стався викидень. Дитина не мала серцебиття. Він запропонував 
їй прийти наступного дня, щоб витягти мертву дитину з утроби, 
але Ханна відмовилася. Замість цього чоловік Марк підбадьорю
вав Ханну Словом Божим і Божими обітницями й закликав не 
втрачати впевненості в Слові Божому щодо дитини.

У ті вихідні жінка молилася в церкві й була переконана, що в 
неї буде здорова дитина, попри слова лікаря.

Того понеділка вона пішла на прийом до сімейної лікарки, 
оскільки під час минулого візиту її не було на робочому місці. Лі
карка запропонувала зробити ще одне УЗД. Як потім розповіла 
Ханна, у лікарки був шокований вираз обличчя, коли вона по
глянула на ультразвуковий екран і відразу ж подивилася на знім
ки, зроблені кількома днями раніше. Потім вона сказала Ханні: 
«Я веду медичну практику вже тридцять років і ніколи не бачила, 
щоб таке траплялося раніше. На знімках минулого тижня видно 
великий тромб і немає серцебиття. А сьогодні, обстежуючи тебе, 
я бачу, що тромб розсмоктався й переді мною здорова дитина, 
жива, з ідеальним серцебиттям».

Через кілька місяців Ханна народила здорову дівчинку, яку 
назвала Евелін. Одного разу Ханні стало цікаво, що ж означає 
це ім’я, Евелін. Вона подивилася значення й була неабияк враже
на — воно насправді означає життя! Коли я писав ці рядки, у 
Ханни отот мала народитися друга дитина.
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Ця дивовижна історія вочевидь була ділом рук Божих, але ви 
як духовний учений маєте просто зараз замислитися над кілько
ма запитаннями: чому саме це сталося? Чи була Ханна однією з 
Божих улюблениць? Чи Бог просто випадково вирішив зцілити її 
дитину? Ось запитання, на які треба дати відповідь.

Знову ж таки, як на пересічного християнина  — тут стало
ся диво. Але ж заохочую людей переосмислити слово «диво», 
оскільки воно означає щось поза межами звичайного. Утім, щодо 
Царства — це було просто проявлення його закону в дії.

Якби я кинув камінь і той упав на землю, чи подумали б ви, що 
я збожеволів, якби вигукнув: «ОГО, ви це бачили? Камінь щой
но впав на землю, яке диво!»? Ви б не погодилися з тим, що це 
диво, бо ж знаєте, що це просто дія закону всесвітнього тяжіння, 
і він діє щораз однаково для всіх і кожного. Камінь завжди впаде 
на землю.

Тому як духовний учений ви маєте шукати ключі до того, що 
сталося, які відкриють закон або закони Царства Божого, прояв
лені в цій історії.

Одна з найвеличніших біблійних історій, яка допоможе нам 
знайти деякі відповіді, міститься у восьмому розділі Євангелії від 
Луки:

Бо він мав одиначку дочку, років десь із дванадцять, і 
вмирала вона. А коли Він ішов, народ тиснув Його. А жінка 
одна, що дванадцять років хворою на кровотечу була, що ні-
хто вздоровити не міг її, підійшовши ззаду, доторкнулась до 
краю одежі Його, і хвилі тієї спинилася їй кровотеча!

А Ісус запитав: Хто доторкнувся до Мене? Коли ж від-
мовлялися всі, то Петро відказав: Учителю, народ коло 
Тебе он товпиться й тисне. Ісус же промовив: Доторкнувсь 
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хтось до Мене, бо Я відчув силу, що вийшла з Мене… А жін-
ка, побачивши, що вона не втаїлась, трясучись, підійшла 
та й упала перед Ним, і призналася перед усіма людьми, 
чому доторкнулась до Нього, і як хвилі тієї одужала.

Він же промовив до неї: Дочко, твоя віра спасла тебе; іди 
з миром собі!

Луки 8:4248, виділення автора

У цій історії ми бачимо жінку, яка була дуже хворою багато ро
ків і не могла одужати. Підійшовши до Ісуса, вона доторкнулася 
до Його одежі й одразу ж зцілилася. У цій історії є дуже глибокі 
підказки щодо дії Царства, на яких ми можемо повчитися і які 
допоможуть нам знайти ті відповіді на деякі запитання, що їх ми 
шукаємо.

Передусім усі в натовпі, який оточував Ісуса, теж торкали
ся до Нього. Як читаємо з цієї оповідки, натовп так тиснув, що 
мало не задавив Його. Коли Ісус запитав: «Хто доторкнувся до 
Мене?» — то апостол Петро був вражений цим запитанням, бо, 
знову ж таки, усі торкалися Його. Але Ісус сказав, що саме ця 
конкретна людина доторкнулася до Нього зовсім поіншому, бо 
ж Він відчув, як сила Святого Духа вийшла з Нього.

Після прочитання цієї історії всілякі можливі «дзвіночки» 
мали зазвучати у вашому дусі, закликаючи вас зупинитися та об
думати те, що щойно відбулося. Ваш розум мав негайно перейти в 
режим дослідження, з міріадами запитань. Ми, будучи духовними 
вченими, просто маємо знати, чому саме ця жінка зцілилася, а інші 
з того натовпу — ні. Можу припустити, що там було багато хворих 
людей, які фізично доторкалися до Ісуса, однак не зцілилися. Тому 
ми маємо запитати: «Чому помазання вийшло тільки на цю жінку, 
а не на всіх, хто торкався Його в той момент?».
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Традиційна релігійна відповідь — цю жінку було зцілено, бо Ісус 
зцілив її. Але чи Він це зробив? Чи Ісус навмисно послужив їй, коли 
вона зцілилася? Покладав на неї руки? Наказав, щоб хвороба поки
нула її тіло? Відповідь — ні. Насправді Ісус навіть не знав, що ця жін
ка там була. Йому довелося запитати, хто доторкнувся до Нього.

Тож чи справді Ісус вирішив зцілити її в той момент? Знову ж 
таки, Він навіть не знав, що та жінка була там. Тож як саме відбулося 
її зцілення? Чому вона зцілилася? Як духовні вчені ми можемо про
пустити думку, що ця жінка була однією з особливих Божих дітей 
або що вона мала особливий стосунок до Ісуса, адже в Діях 10:34 
читаємо, що Бог не дивиться на обличчя, тобто є безстороннім. 

Ми також можемо припустити, що Ісус непричетний до її рі
шення зцілитися того дня, оскільки навіть не знав, що вона теж є 
серед натовпу. Ми згодні з тим, що Він був джерелом помазання, 
однак Ісус не був частиною рішення жінки зцілитися, яке вона 
ухвалила в той момент.

Ісус каже нам, як саме вона доторкнулася до повновладдя й 
сили Царства Божого. Він говорить: «Дочко, твоя віра спасла 
тебе; іди з миром собі!». Це речення відкриває нам усе, що ми 
має мо знати, і дає відповідь на наше запитання, чому і як ця жінка 
зцілилася того дня. Як справжні духовні вчені почнімо уважні
ше розглядати цю історію та подивімося, чи зможемо ми знайти 
якісь підказки щодо того, чому вона зцілилася.

Найперше — Ісус зве її дочкою, а це означає, що жінка та нале
жала до народу Ізраїлю, нащадків Авраама. І їй як дитині Авраа
ма також належало те благословення, яке було дано Авраамові, і 
всі переваги завіту, який Бог уклав з Авраамом. 

І сказав Він: Коли дійсно будеш ти слухати голосу Госпо-
да, Бога твого, і будеш робити слушне в очах Його, і будеш 



ВАМ ПОТРІБЕН ГАМАН: ЧАСТИНА ПЕРША

151

слухатися заповідей Його, і будеш виконувати всі поста-
нови Його, то всю хворобу, що Я поклав був на Єгипет, не 
покладу на тебе, бо Я Господь, Лікар твій!

Вихід 15:26

Отже, коли Ісус назвав її дочкою, це означало, що вона має за
конне право на все, що містив завіт, який Бог уклав з Авраамом. 
Однак цей факт не може бути єдиною причиною того, що ця жін
ка отримала зцілення, усі в тому натовпі, який того дня так тис
нув на Ісуса, мали таке саме законне право. Мало бути щось іще, 
якась інша причина, чому сила Царства вилилася на ту жінку. 
Далі Ісус називає нам ще одну причину, чому вона тоді зцілилася. 
Насправді ж, за словами Ісуса, це й була саме та причина, через 
яку особисто вона отримала зцілення.

Ісус каже, що її віра зцілила її.
Отже, тепер ми знаємо причини, чому вона змогла прийняти 

зцілення. Поперше, це було її законне право, оскільки вона була 
дочкою Авраама; а подруге, її віра була тим умикачем, який дав 
змогу цій силі влитися в її тіло саме в той момент.

Той факт, що жінка була Авраамовою дочкою, можна порівня
ти з енергетичною компанією, яка постачає електрику й підвела 
дроти до вашого будинку. Електроенергія є, але це не означає, що 
у вас увімкнеться світло. Ви також маєте натиснути на вмикач, і 
лише тоді в домі загориться світло.

Отже, як законний нащадок Авраама ця жінка мала законне 
право на зцілення. Одначе, будучи повноправною на землі й у 
власному житті, вона мала особисто клацнути вмикачем, щоб ви
вільнити цю силу.

Проте де цей умикач? Як на нього натиснути?
Щоби з’ясувати це, треба визначити терміни.
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Що таке віра?

Віра — це термін, з яким християни поводяться досить вільно. 
І я переконаний, що багато хто, якщо не більшість християн, на
справді не знають, що ж таке віра, навіщо вона потрібна, як дізна
тися, чи є в них віра, і як її здобути. Якщо віра — це той умикач, 
який дав змогу помазанню витекти й зцілити цю жінку, тоді нам 
треба дуже уважно поглянути на віру!

Знаходимо визначення віри в четвертому розділі Послання до 
римлян:

Він проти надії увірував у надії, що стане батьком ба-
гатьох народів, за сказаним: Таке численне буде насіння 
твоє! І не знеміг він у вірі, і не вважав свого тіла за вже 
омертвіле, бувши майже сторічним, ні утроби Сариної за 
змертвілу, і не мав сумніву в обітницю Божу через недовір-
ство, але зміцнився в вірі, і віддав славу Богові, і був зовсім 
певний, що Він має силу й виконати те, що обіцяв.

До римлян 4:1821, виділення автора 

Усвідомте, що ж відбувалося в цій історії. Авраам і Сарра не 
могли мати дітей. Я не маю на увазі, що в них були проблеми із 
зачаттям дитини і їм треба було продовжувати спроби. Я маю на 
увазі, що їм було майже 100 років, і для них усе було скінчено. 
Їхні тіла не могли мати дітей; це було просто неможливо! Але Бог 
пообіцяв Авраамові дитину, хоча природним шляхом це було аб
солютно неможливо.

Біблія говорить, що Авраам був повністю переконаний, що 
Бог має силу зробити те, що Він сказав, незважаючи на природні 
факти, які свідчили про протилежне. Отже, ось наше визначення 
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віри — «…і був зовсім певний, що Він має силу й виконати те, що 
обіцяв».

Я формулюю це так: ваше серце перебуває у згоді з небеса-
ми. Це не просто погодитися у своєму розумі з тим, що говорить 
Бог, а бути повністю переконаним у цьому.

Наше визначення віри

Скажіть це разом зі мною вголос, аби бути впевненим, що ви 
це засвоїли: віра  — це бути повністю переконаним у тому, що 
говорить Бог. Це коли наші серце й розум перебувають у згоді з 
небесами, у повноті переконання.

Чому потрібна віра?

Чому Бог не може зцілити всіх у лікарнях, коли Він цього 
хоче? Чому Він не може зупинити війни? Чому Він не може по
слати ангелів, щоби проповідувати нам Євангелію? Я впевнений, 
що ви вже чули всі ці запитання. Відповідь полягає в тому, що Він 
не може.

Не те, щоби Бог не мав сили зробити це, але Він не має право-
мочності для цього.

Щоб зрозуміти, про що я говорю, треба подивитися на це міс
це в Посланні до євреїв 2:68:

Але хтось десь засвідчив був, кажучи: Що є чоловік, що 
Ти пам’ятаєш про нього, і син людський, якого відвідуєш? 
Ти його вчинив мало меншим від Анголів, і честю й велич-
ністю Ти вінчаєш його, і поставив його над ділами рук 
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Своїх, усе піддав Ти під ноги йому! А коли Він піддав йому 
все, то не залишив нічого йому непідданого. А тепер ще не 
бачимо, щоб піддане було йому все.

Бог дав людині повну законну правомочність над усім зем
ним царством, помістивши в нього людину. Не було нічого, що 
б не підпадало під правомочність людини. Вона управляла цим 
царством з абсолютним правом і владою. Її спроможність пра
вити з повнотою влади підтримував той уряд, який поставив її 
тут. По суті, вона правила владою, що делегувало їй Царство 
Боже. Людина носила вінець цього уряду, який представляв 
славу Божу, помазання й почесне становище чи владу, якими 
вона була наділена.

Звичайно, людина не носила реальної металевої корони, однак 
була увінчана в тому сенсі, на який 
указує царська корона. Щоб зро
зуміти, який це має вигляд, уявіть 
справжнього царя. Хоча він жива 
людина й не має сутої влади як 
жива істота, проте носить корону, 
а це означає, що він представляє не 
лише себе, а й усе царство та уряд. 
Слова царя наділені владою лише 

тому, що підкріплені всією силою та природними ресурсами уря
ду й царства, яке він репрезентує.

Уявімо собі шерифа, який регулює дорожній рух. Він зупиняє 
величезний тягач із причепом однією тільки фразою: «Зупинися 
в ім’я закону».

Небо не має 
повновладдя на 
землі, якщо серце 
чоловіка чи жінки 
не буде повністю 
переконане  
в тому, що говорять 
небеса, — це і є ВІРА.
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Так, вантажівка куди більша за людину  — і людина ніяк не 
зрівняється з вантажівкою, — але вантажівка зупиняється не че
рез людину, а через значок, який носить людина як представник 
уряду. У цьому разі уряд набагато важливіший за людину, яка 
носить цей значок. У водія вантажівки немає страху перед лю
диною, але є страх перед урядом, який ця людина представляє, 
і це змушує водія вантажівки зупинитися. Те саме справедливо 
й тут: Адам панував над усім, що було створено в земному цар
стві. Божа сила й владицтво, представлені вінцем слави й честі, 
давали людині впевненість у тому, що її слова правлять від імені 
Царства Бога.

Небо, Небо для Господа, а землю віддав синам людським!
Псалом 113:24, виділення автора

Цей принцип повновладдя людини над землею критично важ
ливий для вашого розуміння закону Царства, а особливо для 
того, чому потрібна віра, щоби Бог отримав законне повновладдя 
в ситуації, на кшталт цієї:

А Ісус їм сказав: Пророка нема без пошани, хіба тільки 
в вітчизні своїй, та в родині своїй, та в домі своїм. І Він 
тут учинити не міг чуда жадного, тільки деяких 
хворих, руки поклавши на них, уздоровив. І Він дивувавсь 
їх невірству...

Марка 6:46, виділення автора

Якби я запитав людей на вулиці, чи може Ісус зробити будь
що, то, напевно, отримав би відповідь: авжеж, може. А якби я за
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питав, чи є в Біблії місце, яке описує, як Ісус намагається творити 
чудеса, але не може, то що б люди відповіли на це?

Запевняю вас: вони б сказали, що такого місця в Біблії немає. 
Та ви щойно прочитали одне таке місце. Ісус не зміг зцілити. 
Мені як духовному вченому хочеться знати, чому так. 

Відповідь проста: Ісус не міг; і тепер ви знаєте чому — тому що 
присутні там не мали віри. А це означає, що в них не було згоди 
з небесами, а отже, небеса не мали законної правомочності в цій 
ситуації. 

Переконайтеся, що ви чітко усвідомили те, що ми щойно з 
вами з’ясували.

Небо не має повновладдя на землі, якщо серце чоловіка 
чи жінки не буде повністю переконане в тому, що говорять 
небеса, — це і є ВІРА.

Як і в нашому попередньому прикладі, припустімо, що хтось із 
ваших знайомих був хворий, і він був відомий у світі. Молитися 
за цю людину просили в мільйонів, і ті молилися, проте людина 
все одно померла. Тож чи Слово Боже схибило? Ні. Це немож
ливо. Отже, ми маємо знайти нашу відповідь у чомусь іншому.

А як молитеся, не проказуйте зайвого, як ті погани, бо 
думають, ніби вони будуть вислухані за своє велемовство. 
Отож, не вподобляйтеся їм, бо знає Отець ваш, чого по-
требуєте, ще раніше за ваше прохання!

Матвія 6:78

Багато хто вважає: що більше людей молиться, то більше шан
сів, що Бог почує й допоможе. Сподіваюся, ми вже достатньо до
слідили це питання, щоб ви знали — це неправда. І коли я кажу, 
що там не було віри, то насамперед маю на увазі тих, кому тре
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ба щось отримати від Бога через віру. Ви, напевно, погодитеся, 
що Ісусові цілком вистачало віри в тій історії, про яку читаємо 
в 6мушостому розділі Євангелії від Марка, та все ж Він не міг 
зцілити.

Тому якби ми з вами заговорили про якогось недужного дру
га, за якого моляться мільйони людей, я б запитав вас: «А що го-
ворить сам цей хворий?».

Ми можемо мати двадцять мільярдів людей, які моляться за 
когось, але якщо сама людина не вірить у своє зцілення й каже, 
що помре, вона помре.

Знову ж таки, візьмемо до уваги наш приклад, який ми щойно 
розглянули в шостому розділі Євангелії від Марка. Ми знаємо, 
що Ісус мав віру, щоб зцілювати, але Він не міг нічого зробити для 
людей без їхньої віри.

До мене зверталося чимало людей, які стверджували, що їхня 
бабуся, дідусь чи хтось із родичів хворий, і далі казали, що вони 
моляться за них, але нічого не відбувається. Я  завжди запитую: 
«Що каже бабуся? Що каже дідусь? Чи є там віра?».

Розумієте, ви не маєте духовної влади над іншою людиною. Ви 
можете послужити їй, одначе вона сама має бути задіяна в цьому. 
І та одна річ, яку я кажу робити людям, коли молюся за них, — це 
змінити картину. Я говорю про ментальну картину, яку бачить у 
своєму розумі хвора людина щодо своєї ситуації. Я хочу змінити 
цю картину від смерті до життя.

Про все ж те сповістили Івана учні його. І  покликав 
Іван двох із учнів своїх, і послав їх до Господа з запитом: Чи 
Ти Той, Хто має прийти, чи чекати нам Іншого?

А мужі, прийшовши до Нього, сказали: Іван Христи-
тель послав нас до Тебе, питаючи: Чи Ти Той, Хто має 
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прийти, чи чекати нам Іншого? А  саме тоді багатьох 
уздоровив був Він від недугів і мук, і від духів злих, і сліпим 
багатьом вернув зір.

І промовив Ісус їм у відповідь: Ідіть, і перекажіть Івано-
ві, що ви бачили й чули: Сліпі прозрівають, криві ходять, 
очищуються слабі на проказу, і чують глухі, воскресають 
померлі, убогим звіщається Добра Новина.

Луки 7:1822

Зверніть увагу, що Ісус не посилається на Святе Письмо. Він міг 
би сказати: «Повертайтеся й перекажіть Іванові це місце з Писан
ня або оте місце з Писання». Але ні, Він розповідає учням Івана 
Хрестителя про все те добре, що відбувається в Царстві Божому.

Щоб допомогти другові або родичеві, вам треба робити так 
само: перекажіть своєму недужному другові історію, як Ісус зці
лив когось. По можливості розкажіть і про те, як хтось іще отри
мав зцілення від тієї самої хвороби, від якої нині страждає його 
тіло. Така картина надихатиме й нестиме надію. Надія завжди 
дає картину; тож покажіть її своєму другові або родичеві, що є 
зцілення від цієї хвороби.

Побачивши, що зцілення можливе, друг запитає вас: як саме? 
Це і є той момент, якого ви так довго чекали. Проте не для того 
щоби почати проповідувати йому; ні, саме тепер людина відкрита 
для засвоєння настанов щодо Слова Божого й принципів Цар
ства. Поперше, вам треба привести його до Царства, якщо він 
ще не народжений згори; подруге, треба провести з ним деякий 
час, пояснюючи, що говориться в Писанні про зцілення. Якщо 
можливо, залиште другові якийсь матеріал, щоби підкріпити те, 
що ви розповіли. Ми бачили сотні й сотні людей, які робили це 
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й отримували звільнення та зцілення від усіляких хвороб. Інша 
річ, яку я роблю, перш ніж молитися за недужих, — це запитую 
їх, чому вони вважають, що будуть зцілені, коли ми молимося. 
Я хочу, щоб їхня віра базувалася на Святому Письмі, а не просто 
на тому, що за них моляться інші.

Тепер ми знаємо, що таке віра, — згода з небесами й ваше сер
це, повністю переконане в тому, що говорить Бог. Також зрозу
міло, що віра потрібна, щоб надати Богові законну правомочність 
на землі через особу, яка перебуває в згоді з небесами.

Як ми входимо у віру?

Тож віра від слухання, а слухання через Слово Христове.
До римлян 10:17

Як віра приходить через слухання Слова Божого? Який це 
процес? Чи достатньо просто почути Слово, щоб віра розвину
лася в людському дусі?

Щоб зрозуміти, як приходить віра й про що йдеться в Послан
ні до римлян 10:17, ми можемо звернутися до четвертого розділу 
Євангелії від Марка. Я завжди кажу: якщо ви підкинете Біблію в 
повітря, то вона впаде відкритою на четвертому розділі Євангелії 
від Марка, бо він дуже важливий!

Ісус каже, як читаємо в Євангелії від Марка 4:13, що ви не змо
жете зрозуміти жодної іншої притчі в Біблії, не осягнувши спо
чатку того, чого Він навчає в цьому розділі. Тож, скажу вам, тут 
є на що звернути увагу! Чому цей розділ такий важливий? Тому 
що розповідає нам про те, як небеса взаємодіють із земним цар
ством, як саме небеса отримують правомочність, де саме відбува
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ється цей процес. Немає нічого важливішого для вашого життя, 
ніж знати, про що йдеться в цьому розділі.

Ісус розказує нам у трьох притчах про те, як у людському дусі 
народжується віра, — важлива умова, щоб небеса законно втру
тилися в земні справи. Три історії в цьому розділі — це притча 
про сіяча, притча про чоловіка, який кидає насіння, та історія про 
гірчичне зерно. 

Почнімо з другої історії, що розповів Ісус, як читаємо четвер
тому розділі Євангелії від Марка, тобто з історії про чоловіка, 
який кидає насіння.

І сказав Він: Так і Боже Царство, як той чоловік, що ки-
дає в землю насіння, і чи спить, чи встає він удень та вно-
чі, а насіння пускає паростки та росте, хоч не знає він, 
як. Бо родить земля сама з себе: перше вруна, потім колос, 
а тоді повне збіжжя на колосі. А коли плід доспіє, зараз він 
посилає серпа, бо настали жнива.

Марка 4:2629

Та перше, що нам треба зробити, — це визначити терміни. Що 
таке насіння, про яке говорить Ісус, і що таке земля? Ісус, по суті, 
дає визначення цим двом поняттям у попередній притчі про сіяча 
із цього самого розділу.

Насіння — це Слово Боже, а земля — це серце людини, або 
дух людини. Отже, у цій притчі Ісус говорить, що людина роз
сіює Слово Боже у своєму серці. І тоді сам собою ґрунт, або сер-
це людини, починає виробляти віру, тобто згоду з небесами. Це 
природний процес і функція вашого людського духу. Він виношу
ватиме й плекатиме те, що ви туди покладете.
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Перш ніж я поведу далі, дуже важливо затвердити й запам’ята
ти наше визначення віри — серце чоловіка або жінки, повністю 
переконане в тому, що говорять небеса.

Тут важливо засвоїти, що бути в згоді з небесами — це не те 
саме, що розумом погоджуватися зі Словом Божим. Про Авра
ама ми читаємо в Біблії, що він був у повноті переконання. І щоб 
допомогти вам зрозуміти, що таке повне переконання і як воно 
відчувається, уявімо, що я попросив вас стрибнути із самого вер
шечка ЕмпайрСтейтБілдінг у НьюЙорку. Щоби переконати 
вас спробувати таке, я скажу ось що: ви зможете безпечно доле
тіти до землі, якщо достатньо сильно махатимете руками. На це 
ви тільки розсміялися б мені в обличчя, бо ж ЗНАЄТЕ, що на
справді з вами тоді станеться. Ви повністю переконані в резуль
таті такої спроби. Ось це і є повнота переконання. Ви знаєте, що 
ви переконані в цьому; інших можливостей тут бути не може. Ви 
загинете, якщо стрибнете.

Візьмімо іншу ситуацію та подивімося, що ви на це скажете. 
Припустімо, у вас на тілі дуже помітна велика пухлина, і лікар 
каже, що жити вам залишилося не більше ніж місяць, — це рак. 
Лікар навіть каже, що ця форма раку така рідкісна, що жодна лю
дина ще не виживала з таким діагнозом. 

Тепер, припустімо, ви знаєте, що написано в 1 Петра 2:24:

Він тілом Своїм Сам підніс гріхи наші на дерево, щоб 
ми вмерли для гріхів та для праведности жили; Його ра-
нами ви вздоровилися.

Святе Письмо дає нам відповідь, але ми з вами маємо серйоз
ну проблему. Ми виросли в царстві темряви, де нас зусібіч ото
чували перекрути й смерть. Ми виросли в царстві страху, буду
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чи цілком переконаними в тому, що говорить страх. Отож сто
совно наведеного вище прикладу — нас навчили, що рак може 
вбивати. Ми маємо докази того, що це правда, і медіа каже нам 
про це. Тож як ми можемо змінити нашу згоду; як ми можемо 
бути переконані в тому, що говорить Бог? Насправді, самоту
жки ми не зможемо цього зробити. Але Слово Боже живе й 
сповнене сили, і будучи посіяне у ваш дух, воно саме собою, ваш 
дух і Слово почнуть виробляти згоду з тим, що говорять небеса.

І сказав Він: Так і Боже Царство, як той чоловік, що ки-
дає в землю насіння, і чи спить, чи встає він удень та вно-
чі, а насіння пускає паростки та росте, хоч не знає він, 
як. Бо родить земля сама з себе: перше вруна, потім 
колос, а тоді повне збіжжя на колосі. А  коли плід доспіє, 
зараз він посилає серпа, бо настали жнива.

Марка 4:2629, виділення автора

Земля (ваше серце), сама собою породжує згоду. Зауважте, що 
ви не можете молитися за віру; це функція вашого серця й Сло
ва. Дивлячись на цей текст, ми бачимо, що згода нашого серця з 
небесами — це процес; вона не стається миттєво. Цей приклад 
показує нам от що: спочатку, коли наше серце приймає Слово, 
віра починає рости, подібно до травинки чи паростка, щойно 
посадженого насіння. Потім вона далі зростає, як стебло, відтак 
формує зав’яз. Зав’яз — це місце, де починає розвиватися насін
ня або плід. Ця стадія життя рослини не пропонує нам нічого 
поживного. Їсти поки що нічого — рослина ще не дала зрілого, 
стиглого плоду, але вона росте.

Так само зі Словом Божим: коли віра зростає, у нашій при
родній сфері ще немає помітних змін. Ще немає згоди, та будьте 
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певні, що рослина росте, віра виробляється, і згода відбувається. 
А коли зав’яз дозрів, сформувавши плід, і насіння в колосі пов
ністю дозріло, як пояснює далі Ісус, настає час жнив: є згода, а 
тепер є і віра.

Саме цей процес нам треба зрозуміти. Коли ви садите насіння 
в землю, то рослина проростає, тобто пускає паростки, відтак ро
сте й розвивається, однак плодів іще немає. Рослина росте, доки 
перебуває у відповідному середовищі; і коли дозріє, то дає плід.

Уявімо, що ви вирощуєте кукурудзу. Плід кукурудзи  — 
стиглий качан, проте спочатку це просто маленький початок, без 
стиглих зернят, які можна було б їсти. Утім, за сезон зерно в ку
курудзяному качані повністю дозріває. А тепер увага! У той мо
мент, коли зерно в достиглому кукурудзяному качані ідентичне 
зерну кукурудзи, що його було посіяно в землю, стається згода.

Коли зернина в качані дозріє, то матиме точно такий са-
мий вигляд — ТОЧНО, — як та, що її посіяли.

Посадіть кукурудзу, і зріла насінина в качані буде точною ко
пією зерна, яке ви посадили. Вони однакові — мають однаковий 
вигляд і однаково смакують; ви не зможете їх відрізнити.

Тож дозвольте мені перефразувати те, що говорить Ісус. Коли 
ми чуємо Слово Боже (див.: До римлян 10:17), то фактично роз
сіваємо його в наших духовних людях, у наших серцях. Якщо ми 
зберігаємо це Слово в наших серцях, воно зростатиме й дозрі
ватиме; а коли дозріє, наші серця будуть повністю переконані в 
тому, що сказали небеса. Небеса й земля матимуть збіг, і небеса 
тепер отримали законну правомочність у земному царстві через 
людину, яка перебуває в повноті переконання. Наші думки й по
гляди ідентичні тому, що говорять небеса, перебуваючи в повноті 
переконання. Це не щось ментальне, на розумовому рівні — те
пер це переконання додалося до всього того, у чому ми справді 
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впевнені, так само безперечно, як упевнені в тому, що камінь упа
де на землю, якщо підкинути його вгору. Небеса висівають Слово 
на землю, де воно приносить згоду й Божу волю. Якщо небеса 
кажуть, що ви зцілені, то коли це Слово дозріє у вашому серці, 
ви бачитимете лише те, що говорять небеса. Більше не буде стра
ху. Коли ви заплющите очі, то відчуєте себе зціленим! Ось чому в 
Посланні до євреїв 11:1 (виділення автора) сказано:

А віра то підстава сподіваного, доказ небаченого.

Ви можете поки що не бачити цього на фізичному рівні, проте 
вже відчуваєте у вашому дусі, і це так само реально, наче ви три
маєте його у своїй руці. Ця згода зветься вірою, і вірою ця зрима 
картина збудеться тут, у земному царстві, у вашому житті!

Утім, четвертий розділ Євангелії від Марка закінчується на 
цьому. Після вчення про те, як наші серця приходять у згоду з 
небесами та як у них проростає віра, далі вона дає нам указівки, 
як пожати цей плід.

А коли плід доспіє, зараз він посилає серпа, бо наста-
ли жнива.

Марка 4:29, виділення автора

Зверніть увагу, навіть коли серце перебуває в згоді з небесами 
і є віра, може нічого поки не відбуватися. Чому? Як ми вже го
ворили, ви маєте законну правомочність тут, у земному царстві. 

Пригадуєте нашу розмову про жінку з кровотечею з восьмого 
розділу Євангелії від Луки? Пам’ятаєте, як Ісус сказав: «Дочко, 
твоя віра спасла тебе!»? Я тоді ще говорив, що ця жінка задіяла 
свій законний статус перед небесами, адже, бувши дочкою Авра
ама, вона мала всі законні права на це. Я тоді ще порівнював це 
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з електричними дротами, проведеними від електростанції до ва
шого житла. Електроенергія йде по проводах і доступна для вас, 
але ви однаково маєте самостійно вмикати світло. Тут — те саме: 
тількино утвердилася віра, приходить і сила, та поки нічого не 
відбувається, бо ви маєте клацнути вмикачем. 

Це ВИ маєте вивільнити цю силу Царства Божого тут, у земно
му царстві, оскільки тільки ви, чоловік або жінка на землі, може
те зробити це на законних підставах. Саме за цим принципом ви 
були врятовані, як сказано в Посланні до римлян 10:10:

…бо серцем віруємо для праведности, а устами ісповіду-
ємо для спасіння.

Серцем людина вірить Слову й стає виправданою. Виправдан
ня — це правовий термін, що означає застосування закону. Отже, 
коли серце чоловіка чи жінки перебуває у згоді з небесами, коли 
вони вірять у те, що говорять небеса, тоді вони виправдані перед 
небесами й землею. Тепер небеса законно можуть уливатися в 
їхнє життя й так упливати на землю від імені Царства Божого. 
Утім, дивна річ, хоч усе тепер законне й вони перебувають у вірі, 
та однаково нічого не відбувається. «Але ж, Гері, ти казав, що моя 
віра надає небесам законну правомочність на землі». Правильно, 
проте хтось має вивільнити тут небесну владу, якщо вже маємо 
віру. Подивімося ще раз на це місце з Писання:

…бо серцем віруємо для праведности, а устами іспові-
дуємо для спасіння.

До римлян 10:10, виділення автора

Коли ви у вірі, або ж виправдані, небеса законно мають змогу 
втрутитися на землю. Але зверніть увагу, далі сказано, що саме 
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вашими устами ви сповідуєте віру й спасаєтеся. Бачите — тут дві 
частини? Небеса, зі свого боку, приносять Слово у ваше серце, де 
воно породжує згоду тут, у земному царстві. Потім, коли вже є 

згода, або віра, ви маєте діяти від
повідно до неї та вивільнити владу 
небес у вашій ситуації, щоб справді 
отримати те, що говорять небеса.

У  Святому Письмі, а саме в 
Євангелії від Марка 4:29, сказано, 
що, коли настають жнива, людина 

(на землі) докладає серп. Саме людина має проявити активність 
згідно зі Словом Божим, уже маючи віру, і справді отримати цей 
урожай. 

Дозвольте мені повернутися до цієї теми й трохи поговорити 
тут про серп, що про нього згадано в четвертому розділі Єван
гелії від Марка. Вважаю, що більша частина церковного світу не 
вміє користуватися цим серпом. А це означає, що їх не навчили 
збирати врожай, якого вони потребують. І я теж не знав цього, 
аж поки Господь почав навчати мене, як діє Царство Боже. Пер
ше одкровення щодо цього критично важливого процесу в Цар
стві сталося кілька років тому, коли мене запросили в Атланту 
виступити на вечірньому служінні в одній тамтешній церкві.

Служіння це відбувалося у середу ввечері; церква була не дуже 
великою, та мене це влаштовувало. Мені дуже подобалося навча
ти людей про Царство Боже. Тож я неабияк здивувався, коли 
прийшов до церкви й побачив зачинені двері — нікого не було. 
До початку служби залишалося десять хвилин. 

Аж от зачув позаду себе гуркіт вантажівки й побачив, озирнув
шись у той бік, як старезний пікап паркується на алеї поза цер

Коли ви у вірі, або ж 
виправдані, небеса 
законно мають 
змогу втрутитися на 
землю.
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квою. Я не надав цьому значення; зрештою, ми ж були в самісінь
кому центрі Атланти.

Поки я чекав, ізза церковної будівлі вийшов чоловік і назвався 
пастором. Він перепросив за запізнення, поскаржившись на те, 
що його старий пікап ніяк не хотів заводитися. Після чого захо
дився розповідати мені, як йому довелося скотитися машиною з 
пагорба, щоб завести її, оскільки зчеплення не спрацювало. А іно
ді автівка взагалі не заводиться, додав він, і тоді йому доводиться 
йти п’ять миль до церкви пішки. 

Мушу визнати, що я був справді вражений цією розмовою. 
А  пастор тим часом перейшов до розповіді про свою церкву: 
насправді вона була насамперед служінням для нужденних, і 
щомісяця тут годували тисячі людей. Він зазначив, що зазвичай 
буває по десять тисяч обідів на місяць, і це лишень з однієї цієї 
локації. 

Пастор говорив, а я ще більше засмучувався через його слова: 
ось Божий чоловік, який годує десять тисяч людей щомісяця, але 
не має навіть більшменш путящої машини? Утім, у цьому я міг би 
стати йому в пригоді. У мене вдома стояла досить нова машина з 
пробігом понад 32  000 кілометрів, яку я міг би йому віддати. 

Тож я повідомив пасторові свій план і додав, що попрошу од
ного зі служителів нашої церкви перегнати йому цю машину в 
Атланту. Пастор, само собою, був у захваті, почувши це. Того ве
чора я навчав пастора та його маленьку церкву про Царство Боже 
й дію Царства в тому, що стосується грошей. Я  розумів, наскіль
ки важливо, щоб вони самі, уся його церква, були живим прикла
дом Царства Божого для тих, хто відчайдушно цього потребує.

Повернувшись додому, я домовився, щоб машину перегнали в 
Атланту. Коли мій співробітник прийшов забрати авто, я зрозу
мів, що здійснюю духовну оборудку на небесах. Знав: відпускаю
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чи цю автівку в Царство Боже, я можу вірити, що Бог дасть мені 
машину, яка також знадобиться. 

Я не фанат автомобілів; тобто не можу сказати, що я простота
ки схиблений на них. Дехто від них фанатіє, але не я. Тому, коли 
наш служитель прийшов забрати авто, я поклав руку на цю маши
ну й сказав: «Отче, я відпускаю цю машину заради цього призна
чення в Атланті. Відпускаючи її, я роблю нею посів, як насінням, і 
вірю, що отримаю ______________». Я не міг одразу придумати 
бажану марку автомобіля. Тож сказав: «Я до Тебе ще повернуся 
щодо цього!».

Такот, протягом наступних кількох місяців я насправді й не 
думав про машину, аж от одного ранку запитав Дренду, яке авто 
вона хотіла б мати. Трохи подумавши, вона відповіла, що не
погано, якби це був кабріолет. Я    запитав, який саме кабріолет 
вона хоче, і ніхто з нас не міг пригадати жодної моделі, які були 
б у продажу. А оскільки ця машина призначалася Дренді, я хотів 
бути впевненим, що вона отримає саме той автомобіль, який їй 
сподобається. Тож я порадив їй пошукати в Інтернеті чи розди
витися довкруж і дати мені знати, якщо знайде кабріолет, який 
припаде їй до душі. Ми нікому не говорили про своє бажання 
придбати нову машину, але тим часом тримали очі відкритими, 
коли їздили вулицями й поглядали на автівки, які могли би при
вернути нашу увагу.

Одного дня ми заїхали на ланч у місцевий ресторан, і раптом 
Дренда вигукнула: 

— Ондечки вона!
— Ондечки що? — запитав я. 
— Машина, яку я вподобала. 
І показала в бік парковки; тож я об’їхав її та зупинився позаду 

кабріолета BMW 6 Series Ci. Безперечно, то була дуже красива і, 
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дозвольте додати, дорога автівка. Я похвалив дружину за її смак і 
підтвердив, що машина, авжеж, дуже гарна.

Ви маєте знати, що ми з Дрендою не з тих, хто запросто викидає 
великі гроші на автомобілі. Як уже казав, я завжди був байдужим 
до машин. Працюючи у сфері фінансів, я також знав, як швидко 
автівки падають у ціні та що завжди найкращий підхід тут — ку
пувати машину, якій не більше ніж одиндва роки. І  моїм планом 
було знайти чудову вживану машину.

Десь через тиждень мені зателефонував один хлопець із церкви 
та повідомив: 

— Я знайшов машину Дренди!
Я був неабияк вражений цим, адже ми нікому не розповідали 

про BMW, який бачили того дня під час обіду. 
Запитав його про машину, і він відповів: кабріолет 

BMW 6 Series Ci. А ще додав, що недавно їхав і вгледів її на стоян
ці, і Господь сказав йому, що це Дрендина машина. 

— Гаразд, а тепер із цього місця докладніше! — відповів йому. 
Машині був один рік, і вона була в ідеальному стані. Зрештою, 

я заплатив за неї готівкою, і Дренда отримала свою машину.
Тож як саме це сталося? Порівняймо цю історію з тим, що ми 

дізналися про віру й докладання серпа. 
Коли я віддавав свою машину, то перебував у вірі. Утім, коли 

Дренда сказала вголос: «Ось ця машина!»  — вона доклала до 
цього серп, і через кілька днів машина з’явилася.

Хоча я чув, як Дренда вимовила вголос: «Це вона!» —  та жод
ним чином не пов’язав це проголошення з четвертим розділом 
Євангелії від Марка та серпом. Проте наступна історія зробила 
це абсолютно зрозумілим.

Як я вже казав, у мене є 24 гектари землі, з яких приблизно 
4 гектари — це болото. Я люблю полювати восени, і ще в стар
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ших класах школи полював на качок, однак тут, в Огайо, не до
велося робити цього ще жодного разу. Минулого року болото 
було повне води, і великі зграї качок раз за разом прилітали на 
нього. Щодня вони сотнями зліталися туди на ночівлю. Тож 
одного вечора я взяв дробовика, вийшов на болото й чудово 
провів час, підстреливши кілька качок на вечерю. Тієї осені 
ми з моїми хлопцями не раз розважалися вдалим качиним  
полюванням.

Однак я помітив, що качки часто були на максимальній від
стані пострілу мого дробовика. У полюванні на качок закон доз
воляє використовувати лише сталевий шріт, а не традиційний 
свинцевий. Свинцевий шріт важчий і розлітається набагато далі, 
ніж сталевий; звідси й проблема зі стрільбою на велику відстань 
під час полювання на качок. Утім, тієї осені, коли я розмовляв із 
кількома приятелями — мисливцями на качок, вони розповіли 
мені про нові рушниці, що їх було розроблено саме для полюван
ня на качок. Рушниці ті могли стріляти важчим шротом, до того 
ж були камуфльовані. Я  дуже зацікавився перспективою придба
ти таку рушницю, але то був грудень, сезон полювання на качок 
якраз закривався, і я припинив про це думати.

На початку січня я випадково зайшов у Cabela’s (наш місцевий 
магазин спорттоварів), уже не пам’ятаю, по що саме, і згадав оті 
рушниці на качок. Захотів побачити одну з них. Тож коли вже ви
ходив із магазину, то завернув до стенда з рушницями й побачив 
цілий відділ цих нових рушниць, призначених саме для полюван
ня на водоплавну дичину. Пам’ятаю, як промовив уголос, навіть 
не замислюючись про це, просто вказавши пальцем на ту, що мені 
здалася найкращою: «Господи, я матиму цю рушницю». Знову ж 
таки, це просто вилетіло з моїх вуст — я не думав ні про що кон
кретно, коли говорив. Сезон полювання на качок мав відкритися 
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лише восени, тому я не планував купувати рушницю, поки сезон 
не стане трохи ближчим.

За два тижні по тому мене запросили виступити на одній біз
несконференції, а після моєї промови генеральний директор 
вийшов подякувати мені й сказав, що вони придбали для мене по
дарунок. І диво — виніс саме ту рушницю, конкретно ту модель, 
на яку я вказав двома тижнями раніше в Cabela’s. Само собою, я 
був просто вражений таким несподіваним і щедрим подарунком, 
але й знав, що це — зовсім не випадковий збіг. Тієї миті я згадав 
слова, що сказав тоді в магазині Cabela’s, і зрозумів, що саме я тоді 
зробив. Я поклав серп!

Зрозуміти й засвоїти щойно прочитане в цьому розділі, як я 
вже говорив раніше, критично важливо для того, щоб отримува
ти від Бога все й завжди. Будьщо, отримане від Бога, надійде до 
вас через той самий процес, тому переконайтеся, що ви усвідо
мили щойно прочитане. За потреби перечитайте, бо це й справді 
дуже важливо!
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Розділ 8

В а м  п о т р і б е н  г а м а н : 
ч а с т и н а  д р у г а

Довелося зробити цей розлогий відступ, бо я знаю, як важли
во зрозуміти, що конкретно працює або не працює в Царстві. 
Іще раз: більшість християн зовсім не уявляють, як Царство діє 
на землі, і водночас не усвідомлюють, яке законне становище 
вони мають у Царстві Божому. Тепер ви знаєте, чому я зро
бив цей відступ у нашій розповіді, порушивши питання віри й 
правомочності. Річ у тім, що без цього ґрунтовного усвідом
лення дуже важко уявити, про що йдеться у віршах Євангелії 
від Луки, де сказано шукати насамперед Царства Божого, а все 
інше додасться.

Тепер, коли ви знаєте, про що мова, повернімося до нашого 
тексту.

І не побивайтесь, що вам їсти та що пити, і не клопо-
чіться! Бо того всього шукають народи цього світу; Отець 
же ваш знає, що вам воно потрібне. Отож, шукайте його 
Царства, а це вам додасться. 
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Не бійсь, маленьке стадо, бо вашому Отцеві вподоба-
лося дати вам Царство. Продайте ваше майно й дайте 
милостиню. Зробіть собі гамани, що не старіються; 
невичерпаний скарб на небі, де злодій приступу не має, 
ні міль не точить. Бо де скарб ваш, там буде й ваше  
серце.

Луки 12:2934, 
виділення автора, переклад І. Хоменка

Знову ж таки, Отець уже знає, чого ви потребуєте, і все, що вам 
потрібно, уже надав вам, воно вже ваше; та ви маєте знати й розу
міти законний процес отримання з небес, щоб насолоджуватися 
всім тим, що Господь має для вас.

У вірші 32 описано неймовірну спадщину, яку ви отримали як 
син або дочка Царя. Ісус каже: «Отцеві вашому було приєм-
но дати вам Царство Своє» (виділення автора, Свята Біблія: 
Сучасною мовою).

Сам Цей Дух свідчить разом із духом нашим, що ми ді-
ти Божі. А коли діти, то й спадкоємці, спадкоємці ж Бо-
жі, а співспадкоємці Христові, коли тільки разом із Ним 
ми терпимо, щоб разом із Ним і прославитись.

До римлян 8:1617

Апостол Павло каже, що ми співспадкоємці з Христом. Як 
син або дочка ви маєте спадщину — Царство.

Зупиніться й на мить замисліться над цим. Ви вже маєте закон
не право на все, що є в Царстві. Ви не маєте благати про це. Воно 
вже ваше.
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Я  дуже, дуже сподіваюся, що ви вхопитеся за це твердження 
так, що вже ніхто й ніколи не відірве його від вас! Саме тому в 
Другому посланні до коринтян 1:20 сказано:

Скільки бо Божих обітниць, то в Ньому Так, і в Ньому 
Амінь, Богові на славу через нас.

Ось чому в моїй попередній книжці «Ваша фінансова револю
ція: Сила провізії» я говорив, що молитву «Отче наш» подано 
у форматі офіційного запиту або клопотання згідно з нормами 
закону. Ця молитва не просить, коли каже: «Хліб наш насущний 
дай нам сьогодні». Це не запитання, а офіційна заявка.

Мої діти не мають благати мене про сніданок (вони поводяться 
за столом так, ніби все приготовано спеціально для них: «Тату, 
передайно яєшню»), так само і з Царством — ви вже маєте за
конне право на будьщо в ньому через Ісуса Христа.

Окрім законного доступу до всього, що є в Царстві, ви також є 
громадянином Царства, що передбачає набагато більше переваг, 
подібно до того, як ваше громадянство в Сполучених Штатах має 
переваги, що ними можна скористатися в будьякому випадку.

Отже, ви вже не чужі й не приходьки, а співгорожани 
святим, і домашні для Бога…

До ефесян 2:19

І нарешті, поговорімо про гаманець! Ісус сказав, що вам потрі
бен гаманець, пам’ятаєте?

Не бійсь, маленьке стадо, бо вашому Отцеві вподобалося 
дати вам Царство.… Продайте ваше майно й дайте ми-



176

ВАША ФІНАНСОВА РЕВОЛЮЦІЯ: СИЛА ЩЕДРОСТІ

лостиню. Зробіть собі гамани, що не старіються; невичер-
паний скарб на небі, де злодій приступу не має, ні міль не 
точить. Бо де скарб ваш, там буде й ваше серце.

Луки 12:3234, 
виділення автора, переклад І. Хоменка

Обзаведіться такими гаманцями, тобто скарбом на небесах, які 
ніколи не підведуть і яких ніхто не зможе у вас забрати. Прояс
німо відразу одну річ: Ісус не говорить, що ви маєте продати все, 
що у вас є, і залишитися без копійки в кишені, поки не потрапите 
на небеса. Пам’ятаймо, що апостол Павло — це та сама людина, 
яка написала Друге послання до коринтян, де в дев’ятому розділі 
сказано, що ми будемо збагачені в усьому, щоби бути щедрими 
за кожної нагоди. Отже, знайте: апостол не має на увазі, що мати 
гроші або речі — це гріх і неправильно. За словами Ісуса, якщо 
гроші й речі володіють вами, то краще позбутися їх і рівняти своє 
серце по скарбу, який ви не можете втратити і який є вічним.

Ми виросли, творячи з грошей ідола. Гроші дають змогу 
придбати все потрібне в житті, але, як багато хто вже переко
нався, із грошей виходить нікудишній бог. Ось чому апостол 
Павло наставляє Тимофія застерегти людей, які володіють ба
гатством, щоб ті не скупилися й були щедрими, аби залишатися 
духовно здоровими. Серцю так легко сприймати гроші як ідо
ла. Щедрість — це протиотрута від жадібності. Практикуйте її  
якнайчастіше.

Наказуй багатим за віку теперішнього, щоб не неслися 
високо, і щоб надії не клали на багатство непевне, а на Бо-
га Живого, що щедро дає нам усе на спожиток, щоб робили 
добро, багатилися в добрих ділах, були щедрі та пильні, 
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щоб збирали собі скарб, як добру основу в майбутньому, щоб 
прийняти правдиве життя.

1 Тимофію 6:1719

Зауважте, що апостол каже Тимофієві наказувати, а не пропо-
нувати багатіям бути щедрими й готовими ділитися. Пам’ятай
те: гроші потрібні, але життя не зводиться до грошей.

Отож де є ваш скарб?

Давання не лише пом’якшує ваше серце до Бога й людей, а й 
послаблює владу грошей над вашим серцем. Серце схильне зазд
рити й поклонятися тому, що ви поставите перед ним, тому ми 
не можемо дозволити нашому серцю безцільно блукати. Мусимо 
тримати наші серця навченими в Богові як нашому джерелі. Да
яння протистоїть жадібності, що так легко заволодіває нашими 
серцями.

Отже, чому ми взагалі маємо давати? Чому Бог не може про
сто допомогти нам фінансово, без давання? Це хороше запитан
ня, і відповідь на нього знаходимо в мучетвертому розділі Єван
гелії від Луки.

Поперше, Бог не володіє грішми, як я вже казав раніше. 
Подруге, Він дав Адаму повне й цілковите панування над зем
лею, як сказано в Посланні до євреїв 2:78.

І він вивів Його на гору високу, і за хвилину часу показав 
Йому всі царства на світі. І диявол сказав Йому: Я дам То-
бі всю оцю владу та їхню славу, бо мені це передане, і я даю, 
кому хочу, її. Тож коли Ти поклонишся передо мною, то все 
буде Твоє!
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І промовив Ісус йому в відповідь: Написано: Господеві Бо-
гові своєму вклоняйся, і служи Одному Йому!

Луки 4:58, виділення автора

Дія, про яку йдеться в цих віршах з Писання, відбувається в той 
момент, коли сатана спокушає Ісуса в пустелі. Сатана каже, що 
вся влада й велич народів світу належить саме йому. Так, це прав
да. Адам мав це владне становище, але віддав його сатані, коли 
вчинив зраду проти Божого Царства.

Слава й велич народу — це його багатство, а здатність правити 
над багатством народів тепер належала сатані. Зрозумійте пра
вильно: у тексті не йдеться про те, що сатана отримав владу над 
величчю й славою землі як такої. Бог володіє землею і всіма її ба
гатствами. Однак у тексті сказано, що сатана має законні претен-
зії на багатства народів.

Якщо ви подивитеся на гроші, то побачите, що їх завжди кар
бує або друкує держава, яка має повну владу над власною валю
тою. Через те що зробив Адам, Бог не може законно претенду
вати на валюту держави чи підробляти її. Та якщо Бог знайде 

когось у земному царстві, хто по
вірить Йому й захоче посіяти гро
ші в Його законну правомочність 
і повновладдя, тоді Він отримає 
законний доступ і зможе втрути
тися в  ситуацію.

Знову ж таки, Бог не розпоря
джається грошима; то що я маю 
на увазі, коли кажу, що Він може 

втрутитися в наші фінанси? Бог не може зробити, щоб гроші 
з’явилися просто так, ніби за помахом чарівної палички (це було 

Наше давання Богові 
відчиняє двері 
взаємності — це 
дуже важливий 
закон у Царстві 
Божому. Що посіємо, 
те й пожнемо.
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б протиправно через законні претензії сатани), однак Він може 
допомогти вам здобути або створити багатство.

Подібно до того, що сталося в історіях, про які я розповідав ра
ніше в цій книжці, щедрість дає небесам законну правомочність 
давати комусь інструкції і вказівки у сфері фінансів, коли ті про
являють щедрість. Пам’ятаєте історію про рибу в п’ятому розділі 
Євангелії від Луки? Готовність Петра позичити Ісусові човен, з 
якого Він міг проповідувати, відчинила законні двері для Свято
го Духа, щоб указати, де саме на глибині можна наловити багато 
риби.

Наше давання Богові відчиняє двері взаємності — це дуже важ
ливий закон у Царстві Божому. Що посіємо, те й пожнемо.

Отже, ми забезпечуємо себе гаманцями, даючи на Царство й 
Божу справу. Наше давання відкриває доступ до небесних ба
гатств; саме тому Павло називав давання нашим гаманцем. Це 
змінює все в нашому житті. Ми більше не обмежені власним ро
зумінням. Сам Бог тепер допомагає нам процвітати.

І станете ви багатими всім, щоб були ви щедрими завж-
ди. Бо щедрість ваша через нас створює багато подячних 
молитв Богові.

2 до Коринтян 9:11,  
Свята Біблія: Сучасною мовою

Зверніть увагу, як про це сказано в Біблії: ви станете багати
ми; але це не означає, що ви маєте прагнути стати багатими, 
покладаючись на власні сили й мудрість. Ні, ви маєте нового 
партнера — Святого Духа, і Він знає набагато більше за вас.

Пам’ятаю, як ми жили без копійки в кишені протягом дев’я
ти років, сповнених стресу. Гроші — або ж, радше сказати, страх 
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того, що їх бракуватиме,  — здавлювали моє серце нещадною 
хваткою. Хоча я був християнином, проте не розвинув своєї до
віри до Бога настільки, щоб моє серце перемінилося від прихиль
ності до гріховної системи земного прокляття. Я покладався не 
на той скарб! На той момент я довіряв лише самому собі, і це був 
поганий вибір, можна не сумніватися.

Бог навчив мене, як зробити собі гаманець, щоб мати доступ 
до Його благодаті й спроможності. Гадаю, що всі, хто мене знає, 
уже чули, як Бог це зробив, однак я хочу переказати цю історію 
ще раз на випадок, якщо ви цього ще не знаєте. Бог має стратегії 
для будьякої ситуації; Він точно відає, як достукатися до кож
ного з нас.

Я люблю полювати на оленів, але роками повертався додому 
з порожніми руками. Виходив на полювання, сидів на морозі, і 
день за днем мені не щастило. І не те, щоб я просто любив полю
вання; у мене були діти, яких треба було годувати, і я б не відмо
вився від оленини. Попри певні мисливські успіхи в минулому, 
уже багато років я не мав вдалого сезону полювання на оленів і не 
приносив додому м’яса.

Одного разу, розмірковуючи про сезон полювання на оленів, 
що мав отот розпочатися, я почув голос Господа. Він сказав: 
«Чому б тобі не дозволити Мені показати, як уполювати оленів 
цьогоріч?».

Це вразило мене. «Показати мені, як уполювати оленя цього-
річ?» Що це означає? Молячись над цими словами, я відчув нат
хнення посіяти фінансове зерно, або подарунок, саме для того, 
щоби пожати з нього врожай у вигляді цього оленя. Я відчув, як 
Господь сказав мені: коли сіятиму на оленя, то маю повірити, що 
вже отримав його, перш ніж насправді отримаю, згідно з Єванге
лією від Марка 11:24:
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Через це говорю вам: Усе, чого ви в молитві попросите, 
вірте, що одержите, і сповниться вам.

Як християнин я завжди давав і підтримував свою церкву, але 
сіяти ось так, із цілеспрямованим наміром і вірою в те, що отри
мую, коли молюся, — це було для мене чимось новим.

Я взяв чек і написав у примітці: «На мого оленя 1987 року». 
Поклав на чек руки й виголосив, що вже отримав свого оле
ня, після чого відправив чек поштою до служіння, у якому був  
упевнений.

У  той час я жив у місті Талса, штат Оклахома, і там не було 
місць для полювання. Та ось один друг із церкви запросив мене 
разом провідати його бабусю на День подяки. Вона жила в сіль
ській місцевості, і, за словами друга, в околицях ферми помічали 
оленів. Отже, ранком Дня подяки всією сім’єю ми вирушили в 
дорогу, щоб насолодитися чудовим днем їжі та спілкування, а та
кож уполювати мого оленя.

Друг насправді не знав, куди мене направити, але там було па
совище, яке межувало з лісом. Тож він запропонував вийти на 
пасовище й сісти біля великого дерева, яке там росло.

Тепер хочу, щоб ви сповна уявили цю картину: я сиджу серед 
скошеного пасовиська, посеред якого росте одне велике дере
во. Тепер, згадуючи цю історію, я бачу, що просто сидів серед 
голого поля поруч із деревом. Коли стало розвиднятися, я на
віть подумав: «З цього не буде геть ніякого толку, якщо я просто 
сидітиму під відкритим небом. Треба знайти краще місце для 
засідки».

Заглиблений у думки про те, що треба встати й перебратися до 
лісу, я й гадки не мав, що саме відбувається за моєю спиною, по 
той бік дерева. А якраз позаду мене полем біг олень, а я цього не 
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знав. Між оленем і мною було дерево, тому олень не бачив мене, 
а я не бачив його. Підбігши до дерева, олень почув мій запах і рап
тово зупинився, намагаючись зрозуміти, що відбувається.

Отож він зупинився, зазирнув за дерево, і ми зустрілися очи
ма. Він був на відстані лише п’яти метрів! Не гаючи часу, олень 
«врубив форсаж» і з гучним пирханням зірвався бігти на повній 
швидкості.

Треба визнати, що я не дуже вправний стрілець. Білохвостий 
олень, який швидко тікав од мене, не був зручною мішенню. Зро
бити постріл з рушниці калібру 3006 не прицілюючись — це не 
найпростіше завдання. Та коли я натиснув на гачок, олень упав 
і не рухався. Я був просто в шоку! На звук пострілу вийшов мій 
друг і привітав з упольованим оленем, бо ж побачив, що той так 
і лежить, де впав. Я не став розповідати другові про те, що сказав 
мені Господь того дня, лише поглянув на нього й промовив: «Не 
думаю, що цей олень опинився тут завдяки моїм великим мис
ливським здібностям».

Я  витягнув зі своєї мисливської куртки папірець, який напи
сав того дня, коли відправив чек поштою. Там було зазначено: 
«Я вірю, що отримаю свого оленя 1987 року в ім’я Ісуса». Нижче 
стояли дата й час, коли я помолився. Подавши папірець друго
ві, щоб він побачив написане, я почав розповідати про те, що  
Господь сказав мені зробити.

Ця подія привернула мою увагу. Не сумніваюся, що отримав 
того оленя з Божої волі. Звичайно, спостерігаючи щось подібне, 
наш розум намагається припустити, що це була просто випад
ковість. Однак протягом останніх тридцяти чотирьох років я 
вполював своїх оленів за допомогою того самого методу, що й 
1987 року — без збоїв, зазвичай трохи менше ніж за годину пе
ребування в лісі.
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Бог використав цей самий спосіб, щоб навернути Петра, Яко
ва й Івана того дня на Генісаретському озері. Біблія говорить, що 
вони були вражені побаченим.

Бо від полову риби, що зловили вони, обгорнув жах його 
та й усіх, хто з ним був, також Якова й Івана, синів Зеве-
деєвих, що були спільниками Симона.

І сказав Ісус Симонові: Не лякайсь, від цього часу ти бу-
деш ловити людей! І вони повитягали на землю човни, по-
кинули все, та й пішли вслід за Ним.

Луки 5:911

Вони були настільки вражені, що покинули все й пішли за Ісу
сом. Вони побачили, що є дещо краще, чому можна присвятити 
своє життя, набагато краще.

Коли Бог показав мені Царство та як обзавестися гаманом 
(точкою доступу до мого небесного скарбу), якого я потребував, 
моє серце стало більше покладатися на мої небесні ресурси, ніж 
на те, що я тримав у руці.

Бог навчив, що я можу сіяти на все, що потрібно, і Він дасть 
мені або план, як створити гроші, або план, як здобути їх.

Забракне місця розповісти про всі дива, які я побачив завдяки 
Царству, але можу сказати, що ми з Дрендою стали свідками не
ймовірних речей у фінансовому плані. Від повного розорення до 
фінансової незалежності, підтримуючи служіння, що звернене до 
мільйонів, і так протягом багатьох років — це справді диво. 

Сіяти з вірою, щоб отримати конкретний урожай — цього Бог 
найперше навчив мене, коли я почав дізнаватися про Царство. 
Хоча в цій книжці я не можу охопити все, та в інших моїх видан
нях ви знайдете історії про те, наскільки конкретним є Царство й 
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наскільки конкретним має бути ваш посів. У моїй книжці «Ваша 
фінансова революція: Сила провізії» більш детально, ніж тут, ви
кладено етапи, як вивільнити свою віру і як саме сіяти фінансове 
зерно. Закликаю вас придбати примірник і дізнатися більше про 
цю тему.

У  цьому виданні я ділюся деякими основними принципами 
Царства, яких Бог навчив щодо щедрості й давання. Сподіваюся, 
що вони надихнуть дізнаватися більше про те, що Бог має для вас, 
і спонукатимуть бути тим, ким Бог вас бачить.
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Розділ 9

З а к о н  м і р и
Кілька місяців тому ми з Дрендою зробили посів на 15 тисяч 

доларів у інше служіння. Я вже збирався вивільнити свою віру, 
як Святий Дух нагадав мені це місце з Другого послання до ко
ринтян 9:1011, і це місце з Писання звучало в моїй голові кілька 
днів по тому.

А Той, Хто насіння дає сіячеві та хліб на поживу, нехай 
дасть і примножить ваше насіння, і нехай Він зростить 
плоди праведности вашої, щоб усім ви збагачувались на всі-
ляку щирість, яка через нас чинить Богові дяку.

Я роздумував над тим місцем, де сказано, що Бог дає насіння 
сіячеві й хліб на поживу, і оце «хліб на поживу» простотаки 
впало мені в очі. Я  зрозумів, чому так багато людей відчувають 
страх, коли хочуть давати, — тому що не розуміють цієї фрази. 
Більшість думає, що відмовляється від чогось, даючи, що це доро
го коштуватиме їм. Але Бог нагадував мені про те, що Він дає не 
лише насіння для посіву, а й хліб для їжі; тобто все те, що людині 
потрібно. Звичайно, я це вже знав, проте відчув, що Він хоче, щоб 
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я доніс це до людей, — Він дає нам і те, і інше, тому не треба боя
тися давати.

Того вечора, а саме через кілька тижнів, як ми зробили посів на 
15 тисяч доларів, я вже збирався вимкнути світло й лягти спати, 
аж раптом спало на думку перевірити кілька акцій, якими воло
дію, і дізнатися, як там із ними справи на ринку. Коли я відкрив 
свій акаунт, то побачив, що акції дійсно трохи піднялися.

Я вже зібрався покласти телефон, аж от мій погляд приверну
ли акції, які не були моїми. Я бачив їх раніше й одного разу вже 
розглядав можливість їх придбати. Дослідивши минулі показни
ки, я виявив тоді, що ці акції не зростали протягом останніх два
надцяти місяців, тож і не зупинявся на них раніше.

Та чомусь цього вечора саме ці акції привернули мою увагу. 
Дивно, але я відчув, що маю купити дещо, хоча це було абсолютно 
не характерно для мене. Тож я взяв і купив цих акцій на 1500 до
ларів, після чого поклав телефон.

Ми з Дрендою ще трохи поговорили, і я розповів їй про купу
вання акцій. Затим знову взяв телефон, щоби показати ці акції, 
і коли зайшов у свій акаунт, то був просто в шоку. Вони зросли 
більш ніж на 100 відсотків лише за годину! Ми не спали й розмов
ляли, спостерігаючи за тим, як цифри повільно зростають.

Протягом наступних трьох годин акції зросли до вартості 
понад 17 тисяч доларів, після чого зупинилися на цій позначці. 
Я сказав Дренді: «Це наші п’ятнадцять тисяч!».

Я  швидко продав акції й зафіксував зростання. Наступного 
ранку акції знову впали, і вже через кілька місяців після цієї події 
вони так і не повернулися до того рівня. Це була найдивніша річ, 
яку я колинебудь бачив. Знаю, що це Святий Дух навчив щодо 
тих акцій, і я сказав Дренді, що це Бог повертає наше фінансо
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ве зерно. Бог дає насіння сіячеві, і Він дає хліб для їжі! Мені все 
одно, як Він це робить, але Він завжди це робить!

Одначе це було цікаво. Уже після того, як я продав ці ак
ції й отримав гроші на свій рахунок, то подумав: «Якби ж то 
знання, що вони так зростуть, то вклав би набагато більше, 
ніж півтори тисячі». Озираючись назад, кожен із нас почу
вається розумакою: «Авжеж, я міг би вкласти десять тисяч 
доларів», — а ваш розум уже спішить підкинути думку: «А що, 
якби ти вклав сто тисяч доларів? Тільки подумати, скільки 
грошей ти заробив би на такій інвестиції!». Але я не вклав 
100 тисяч доларів. Я не вклав 10 тисяч. Я навіть не вклав 5 ти
сяч — я вклав 1500. Мій прибуток був запечатаний. Я  вклав 
1500; і хоча залюбки отримав би більше, цього не сталося, бо я 
вклав лише 1500.

Біблія каже нам, чому сталося саме так, що я не заробив більше 
грошей того вечора:

Давайте і дадуть вам; мірою доброю, натоптаною, 
струснутою й переповненою вам у подолок дадуть. Бо якою 
ви мірою міряєте, такою відміряють вам.

Луки 6:38, виділення автора

Бачте, я встановив міру, і мені було відміряно моєю мірою — 
потенціал, який я мав тієї ночі, був прямо пропорційний тому, 
що я вклав. Я встановив міру й за тією ж мірою отримав відда
чу. Ісус каже, що цей самий принцип стосується також і вашого 
давання.

У Біблії є історія, у якій сталося саме це і яку я хочу показати 
вам. З неї ми можемо дізнатися набагато більше про закон міри.
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А одна з жінок пророчих синів кликала до Єлисея, говоря-
чи: Помер раб твій, мій чоловік! А ти знаєш, що раб твій 
боявся Господа. А позичальник прийшов ось, щоб забрати 
собі двоє дітей моїх за рабів…

І сказав до неї Єлисей: Що я зроблю тобі? Розкажи мені, 
що є в тебе в домі. А та відказала: Нічого нема в домі твоєї 
невільниці, є тільки горня оливи.

А він сказав: Іди, позич собі настороні посуд від усіх сусі-
док твоїх, посуд порожній. Не бери мало! І ввійдеш, і замк-
неш двері за собою та за синами своїми, і поналиваєш у всі 
ті посудини, а повні повідставляй.

І пішла вона від нього, і замкнула двері за собою та за 
синами своїми. Вони подавали їй посуд, а вона наливала. 
І сталося, коли понаповнювано посуд, то сказала вона до 
сина свого: Подай мені ще посуду! А він відказав їй: Нема 
вже посуду. І спинилася олива.

І вона прийшла, і донесла Божому чоловікові. І він ска-
зав: Іди, продай ту оливу, та й заплати своєму позичаль-
никові. А ти та сини твої будете жити на позостале.

2 царів 4:17

Чудова історія, у якій так багато одкровення Царства. 
Ця жінка звертається до пророка по допомогу. Вона забор

гувала й осьось утратить своїх синів. Але що цікаво, пророк не 
витягує гроші зі своєї скарбнички. Натомість він ставить їй дуже 
дивне запитання, зважаючи на обставини, що склалися: «Що ти 
маєш у своєму домі?».

Гадаю, це запитання застало жінку зненацька, оскільки можна 
навіть почути здивування в її голосі, як вона відповідає: «Нічого 
нема в домі твоєї невільниці». Одначе таки згадує про те, що в 



ЗАКОН МІРИ

189

неї є: небагато, утім, усе ж є невелика кількість оливкової олії. Це 
все, що треба було почути пророку. Це була відповідь. Дивіться 
уважно на його вказівки:

А він сказав: Іди, позич собі настороні посуд від усіх сусі-
док твоїх, посуд порожній. Не бери мало!

Не бери мало. Скільки ж це? Мабуть, ви погодитеся, що кіль
кість глечиків, які вона мала зібрати, — це теж предмет для обго
ворення, оскільки лише та жінка могла визначити, що це означає 
для неї. Незабаром вона дізналася, що зібрала тих горняток явно 
недостатньо!

І пішла вона від нього, і замкнула двері за собою та за 
синами своїми. Вони подавали їй посуд, а вона наливала. 
І  сталося, коли понаповнювано посуд, то сказала вона до 
сина свого: Подай мені ще посуду! 

А він відказав їй: Нема вже посуду. І  спинилася олива.

Зверніть увагу на те, коли олія перестала витікати, — не після 
певної кількості глеків, а тоді, коли вони закінчилися. Коли всі 
глеки наповнилися, жінка попросила сина принести ще один, а 
той сказав, що не залишилося жодного. Не сумніваюся, що їй хо
тілося б продовження, та горняток вона зібрала лише певну кіль
кість. Примноження обмежив не Бог, а власне мислення жінки.

Упевнений, що в той момент їй хотілося більше глеків, набага
то більше глеків. І якби вона дійсно розуміла, що отот має ста
тися, то, напевно, постукала б у кожні двері міста, шукаючи єм
ності. Можливо, навіть розпитала б в інших містах, аби набрати 
горщиків і глеків.
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Історія закінчилася добре: жінка борги сплатила, і сім’я жила 
на те, що залишилося після продажу олії.

Утім, що могло статися далі? Та жінка могла б виплатити бор
ги всіх, кого знала, профінансувати будівництво нової міської 
площі й допомогти багатьом людям.

То чому вона зібрала лише ту кількість глечиків, яку зібрала? 
Вважаю, що відповідь криється ось у чому  — вона мала мента
літет виживання. Зосередилася на проблемній точці — тобто на 
сумі, яку заборгувала, і на тому, що їй здавалося потрібним для 
того, щоб ростити далі своїх синів. Замість того щоб мислити 
шир ше, вона була зосереджена лише на розв’язанні нагальної 
проблеми. Я переконаний: якби жінка назбирала тисячу глеків, 
то всі їх наповнила б. Одначе вона встановила міру!

Бог дає всім нам таку саму можливість, яку мала ця жінка. Ми 
всі маємо вибирати бажану міру.

Дозвольте мені пояснити це, повертаючись до основного вір
ша з Писання для цього розділу.

Давайте і дадуть вам; мірою доброю, натоптаною, 
струснутою й переповненою вам у подолок дадуть. Бо якою 
ви мірою міряєте, такою відміряють вам.

Луки 6:38

Ми всі любимо цитувати першу частину цього вірша — якщо 
ми даємо, то пожнемо з надлишком. Проте часто не дочитуємо 
останню частину, де сказано, що пожинатимемо лише тією мі-
рою, якою давали.

Чому цей принцип такий важливий? Дозвольте мені навести 
приклад.
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Припустімо, ви фермерпочатківець, і я сказав вам, що хочу 
придбати 5000 бушелів пшениці. Ми домовляємося про ціну за 
бушель, і ви готуєтеся засіяти пшеницею під майбутній урожай 
своє поле площею 4 гектари.

Гадаю, ви знаєте, що станеться далі. Ви матимете страшенний 
дефіцит бушелів, потрібних для виконання нашого контракту. 
Чому? Тому що ви не уявляєте, скільки гектарів потрібно, щоби 
пожати 5000 бушелів пшениці.

СКІЛЬКИ ХРИСТИЯН ВИШИКОВУЮТЬ ВАНТА-
ЖІВКИ, ГОТУЮЧИСЬ ВІДВЕЗТИ СВОЇ ВРОЖАЇ НА 
РИНОК, ПОСАДИВШИ ЛИШЕ ДВА КУЩІ ПОМІДОРІВ?

Мірою у прикладі з фермером є кількість гектарів, які він засі
яв. Для жінки — це кількість зібраних нею посудин. У Ісусовому 
прикладі — це кількість, яку ми посіяли.

Отже, якщо очікуваний урожай не відповідає тій мірі, яку ми 
встановили на його отримання, то ми розчаровуємося. І люди, 
які не дуже розуміють, можливо, навіть звинувачуватимуть Бога 
в тому, що нібито Його Слово не спрацювало.

Маємо запитання на мільйон доларів: якщо фермеру потрібно 
5000 бушелів пшениці, але він не знає, скільки гектарів треба під 
них засіяти, то що йому робити?

Запитати фермера, який знає!

Тепер застосуймо цей принцип до реальної життєвої ситуації, 
яку мені постійно доводиться спостерігати.

Сім’я хоче виплатити іпотеку 300  тисяч доларів, і подружжя 
знає, що має зробити фінансовий посів, дійти згоди як чоловік і 
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дружина й вивільнити свою віру. Але скільки саме їм треба посі
яти? Я щоразу отримую це запитання. Яким має бути фінансове 
зерно для посіву, щоби пожати врожай на 300 тисяч? Вони по
няття не мають. Їм треба запитати того, хто знає, і це — Святий 
Дух.

Його відповідь на це запитання, яку Він проказує Своїм ти
хим голосом, ми всі чули багато разів. Зазвичай, якщо ми не 
отримали правильного навчання, то просто відмахуємося від 
цього тихого голосу — мовляв, такого неможливо зробити. На
приклад, коли ви робите посів на XYZ, то відчуваєте, що маєте 
посіяти 1000  доларів. Негайно втручається ваш розум і каже: 
«Ні, я не можу цього зробити», або навіть гірше: «Відійди від 
мене, сатано».

В одному ви можете бути впевнені: сатана ніколи не скаже вам 
сіяти більше в Царство. Він цілком свідомий цього закону Цар
ства. Отже, в цьому випадку, не довіряючи принципу встанов
лення міри, ваш розум починає сперечатися, і ви поступаєтеся й 
даєте свої звичайні 100 доларів. І, звичайно, як і в моєму прикладі 
з бушелями пшениці, ви маєте страшенний дефіцит потрібного 
вам урожаю.

Перш ніж провадити далі, насправді треба пояснити одну річ.
Сума, яку ви даєте, не просто продиктована кількістю грошей, 

на яку ви робите посів!
Подивіться на це місце з Євангелії від Луки:

І поглянув Він угору, і побачив заможних, що кидали да-
ри свої до скарбниці. Побачив і вбогу вдовицю одну, що дві 
лепті туди вона вкинула. І  сказав Він: Поправді кажу 
вам, що ця вбога вдовиця вкинула більше за всіх! Бо всі кла-
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ли від лишка свого в дар Богові, а вона поклала з убозтва 
свого ввесь прожиток, що мала…

Луки 21:14

Зверніть увагу на Ісусові слова, що бідна вдова дала більше, ніж 
усі заможні люди, які жертвували того дня. Багатії дали набагато 
більше грошей, але Біблія каже, що вони давали зі свого багат
ства — тобто з надлишків. Бідна вдова віддала останнє, і для цьо
го потрібна була велика віра.

Щоб віддавати з того, чого й так понад край, віра не потріб
на. Звісно ж, щедра пожертва з надлишку — це добре, проте в ті 
часи присутні в храмі могли бачити, хто й скільки дає, і багатії 
частенько жертвували так, щоби бути помітними й набути слави 
набожних серед своїх земляків.

Тож рівняння простого визначення міри кількістю грошей, що 
ви даєте, не є точним визначенням того, як установлюєте міру. Це 
дуже значна його частина, але ж не єдина.

Маємо пам’ятати: що багато для однієї людини, не обов’язково 
так само багато для іншої.

Колись були часи, коли пожертвувати тисячу доларів для 
мене означало віддати просто КУПУ грошей. Насправді, коли 
ми починали, то довелося б виплачувати таку пожертву протя
гом декількох місяців. Утім, наші можливості зростали, і ми 
змогли давати набагато більше, оскільки віра й упевненість зро
стали також.

Ось що я кажу людям: коли ви сієте задля провізії, знайдіть хви
линку й запитайте Святого Духа, чим робити посів і куди сіяти.

Зазвичай посів для повсякденних потреб не потребує стільки 
віри, як посів для кардинального прориву, наприклад щоб ви
платити борг за ваш будинок. Коли я сію на щось масштабне, то 
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завжди хочу відчути це. Що маю на увазі: я не просто збираюся 
віддати дещо з надлишку. Я хочу посіяти стільки, щоб відчути, 
що моя віра задіяна. Сума має бути достатньо великою, щоб спо
нукати тіло зреагувати й почути у своєму розумі: «А ти впевне-
ний у тому, що робиш?».

Я з’ясував для себе, що Святий Дух скаже, скільки саме потріб
но, коли запитати Його, — просто переконайтеся, що ви дійсно 
хочете Його почути.

Чимало разів мені доводилося шукати допомоги в цьому. 
Оскільки саме я сплачую рахунки, Дренді завжди легше почути 
суму, яку ми маємо посіяти, і не вагатися. Пам’ятаєте історію, яку 
я вам розповідав про те, як уперше посіяв на 200 тисяч доларів на 
кампус, де розташована церква Faith Life Church?

Однак я не розповідав усіх деталей цієї історії. Це мало бути 
трирічне зобов’язання; не борг, а мета, яку ми поставили перед 
собою на цей період часу. Того дня, коли ми мали об’явити наші 
наміри й посіяти перше фінансове зерно, я дійсно думав, що 
150 тисяч  — це все, що я хотів дати. Але Дренда заперечила мені, 
що ми, як вона чула, збиралися дати 200 тисяч. Я відкинув її про
позицію й твердо відказав, що це буде 150 тисяч. Коли ж розпоча
лося саме служіння, дружина знову наполягала на тому, щоб ми 
дали 200 тисяч — і я знову відмовив.

Того самого дня, коли ми вже мали посіяти наше фінансове 
зерно, з місця піднявся один фермер із моєї церкви й попросив 
слова. Він заохочував присутніх довіряти Богові на свої врожаї. 
Далі пояснив, що він, фермеруючи, покладається на закони по
сіву й жнив, і переконався, що ті заслуговують на довіру. Щоро
ку лише на посівний матеріал, сказав він, його господарство ви
трачає 200 тисяч доларів, після чого додав, що це спочатку може 
здатися нерозумним, просто взяти й укинути 200 тисяч у землю. 
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Посіявши в землю, це зерно вже не можна буде зібрати назад. 
Проте, наголосив фермер, закон посіву й жнив завжди перема
гає, і зібраний урожай з його засіяних полів набагато більший, 
ніж витрачені 200 тисяч.

На цих словах Дренда легенько штовхнула мене в бік. Я зро
зумів натяк: 200  тисяч доларів  — це підказка, щоб ми зробили 
посів саме на цю суму. Як ви пам’ятаєте, Бог торкнувся віцепре
зидентки, і вона дала нам річний бонус того року — саме 200 ти
сяч. У підсумку нам не коштувало ні гроша зробити посів. У по
передньому розділі я вже говорив, що тепер цей бонус виплачу
ють нам уже багато років поспіль, і загалом він приніс нам понад 
2 мільйони прибутку.

Бачте, розум Дренди не був переповнений деталями всіх тих 
рахунків, через що вона й не боялася. Просто почула від Бога. 
І  насправді це було все, що я мав тоді зробити. Утім, уперше 
тоді ми сіяли щось близьке до цієї суми, тому, авжеж, я під
давався страху, учепившись у ті 150 тисяч доларів. Дякую Бо
гові за дружину, яка заохотила мене довіритися Господу на  
більшу суму.

Для посіву завжди потрібна віра — завжди. Тож не дозволяймо 
страху завадити нам пожати все те, що Бог намагається нам дати.

А до цього кажу: Хто скупо сіє, той скупо й жатиме, а 
хто сіє щедро, той щедро й жатиме!

2 до коринтян 9:6

У цьому тексті апостол Павло, збираючи пожертвування для 
іншої церкви, нагадує про принцип, якого він, очевидно, навчав 
раніше: що посієш, те й пожнеш, — і якою мірою посієш, такою 
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й пожинатимеш. Тут апостол говорить про принцип установ
лення міри.

Коли Петро дав Ісусові скористатися своїм човном на озері, 
ми бачили, як човен Якова та Івана наповнився саме тим урожа
єм, який принесла віра Петра, адже вони були партнерами. Але 
дозвольте мені запитати вас: якби того дня Петро мав тисячу чов
нів у рибальській справі, скільки б їх наповнилося?

Якщо ви сказали «тисяча», то маєте рацію.
Знову ж таки, ми бачимо, як установлюється міра. Задана 

міра — це ємність, яку Бог може наповнити. Тому я заохочую 
вас установлювати міру для великої візії. Ви ж не хочете озирну
тися назад і сказати: «Ого, ці акції виросли на тисячу відсотків за 
три години. Шкода, що я не вклав більше».

Отже, що спонукало мене вкласти лише 1500  доларів після 
того, як Святий Дух того вечора напоумив купити ці акції? Що 
ж, я не попросив Бога вказати мені суму. Просто діяв, керуючись 
власним розумом, і пропустив Його голос.

Авжеж, прошу вас, не кидайтеся вкладатися в купу акцій лише 
тому, що почули цю історію. Як і казав раніше, я не вкладаю ба
гато грошей у фондовий ринок. Однак Бог того вечора дав мені 
зрозуміти, що Він дає насіння для посіву й хліб для їжі,  — це 
було гарним нагадуванням того, що ми самі встановлюємо міру.

Сподіваюся, ви згадаєте цю історію наступного разу, коли 
Бог поплескає вас по плечі й попросить профінансувати якесь 
завдання.

Треба дозволити Богу навчити нас цього.
Пам’ятаю, як під час катастрофи 2009 року впали ціни на не

рухомість у Флориді. Наші друзі жили на узбережжі, і ми часто 
їх відвідували. У той час будинки виставляли на продаж по всій 
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Флориді. Одного разу, коли ми гуляли з нашим другом по пля
жу, він сказав: «Хочу вам дещо показати».

Ми підійшли до одного такого дому, де стояла табличка «Про
дається». Ціна за дві будівлі на ділянці становила 695 тисяч. (Так, 
ви правильно прочитали: два будинки на пляжі за 695  тисяч. 
До того ж їх продавали з меблями. Гадаю, ви погодитеся, що це 
майже задарма.) Один будинок можна було здавати в оренду й 
отримувати чималий дохід, оскільки обидві будівлі розташовува
лися прямо на пляжі. Утім, я на той час просто не міг уявити, що 
можна витрачати аж такі гроші, і навіть не розглядав можливості 
купити ці будівлі. (Знаю, знаю, не дуже розумно.) Мій друг тоді 
вже мав кілька будинків і не хотів управляти ще двома. Отже, 
він підвів нас прямо до них. Не кожен день мультимільйонер за
прошує вас до себе на нараду й каже: «Дивись, як вчинив би я». 
Звісно, Дренда казала, що треба купувати, але я не піддався на 
вмовляння.

Ви можете здогадатися, чим це закінчилося. Ті два будин
ки продали, а через кілька років їх перепродали за 3 мільйони 
доларів.

Знаєте, що мене найбільше засмучує й розчаровує в цій ситуації? 
Того дня я навіть не помолився про це. 
Не вдався до мудрості Святого Духа. 
Зігнорував мудрість мого друга й моєї 
дружини, яка дуже розумна. Я сказав 
«ні», бо знав, що на це підуть усі на
явні кошти, — а в той час, коли еконо
міка тріщала по швах, мені просто не
комфортно було б зробити щось таке. 
Утім, як уже казав, я не запитав Бога про це, що було помилкою, 
яка мені дорого коштувала.

Не дозволяйте 
страху говорити 
з вами, коли сієте 
й установлюєте 
свою міру. Будьте 
хоробрими.
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На жаль, я втратив багато врожаїв (не всі, але чимало), і через 
це Богу довелося серйозно узятися за мене.

Якось, кілька років тому, Дренда на відпочинку на курорті ви
падково зустріла Кеннета Коупленда, який запросив її поснідати 
з ним і його дружиною Глорією.

За столом Кеннет сказав, що має слово для мене й Дренди. 
Вона записала все на свій телефон для мене, оскільки я не супро
воджував її в тій подорожі. Ці слова звучали приблизно так:

«Я намагався принести тобі будинки й землі, але ти не 
дозволив Мені».

Отакої! Це був справжній докір. Проте подумки повертаю
чись до тих багатьох речей, яким сказав «ні», я зрозумів свою по
милку. Тож вирішив, що відтоді більше ніколи не пропущу жнив. 
Варто було ухвалити це рішення, і залишалося тільки дивуватися, 
як швидко Бог приносив те, на що я сіяв.

Отже, не дозволяйте страху говорити з вами, коли сієте й уста
новлюєте свою міру. Будьте хоробрими. Ви не знаєте, як Бог зби
рається втілити в життя всі ці речі, як і вдова з Другої книги царів, 
я впевнений, не могла собі уявити, що олія тектиме й тектиме. 
Якби в неї вистачило на це уяви, то історія була б зовсім іншою. 
Можливо, ми й сьогодні читали би про бідну вдову, яка стала  
мільярдером у олійному бізнесі.

Нарешті, пам’ятайте про те, що ви завжди сіятимете на біль
ший і більший урожай. Ви живете сьогодні завдяки врожаю вчо
рашньому, тому пам’ятайте про це, коли робите посів.

Також пам’ятайте, що одразу після посіву настає найтемніший 
час. Насіннєвий бункер здається порожнім, а посіяне ще не поча
ло проростати. Проте ви тримайтеся Слова Божого, будьте силь
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ними й моліться в Духові про напрям і деталі врожаю, який Бог 
уже приносить вам.

Хочу завершити цей розділ історією, яку я розповідав багато 
разів, але яка варта того, щоб її повторити. Вона пов’язана з од
ним продавцем і сталася багато років тому, коли я лише починав 
вивчати принцип установлення міри. Вони саме будували новий 
дім — і, як це часто буває з новобудовами, вийшли за межі бю
джету. Щось завжди змінюється або додається й так змінює ос
таточну ціну.

Отже, у цьому випадку мій друг уже витратив усі гроші, які ви
ділив банк, і все ще не покрив витрат. Як пам’ятаю, йому браку
вало коштів заплатити за обладнання кухні. Приблизно 25 тисяч 
доларів.

Якось увечері мій інший колега разом із тим, хто будував цей 
дім, прийшов у нашу церкву на служіння. Уже наприкінці слу
жіння проповідник приймав пожертвування на певну справу; 
уже не пригадую подробиць, але той інший колега потім підій
шов до мене й сказав, що наш товариш (той, який будував свій 
дім) нібито з чимось боровся того вечора.

Він розповів, як цей хлопець підійшов до входу в церкву й від
дав своє пожертвування, а потім повернувся й сів на місце. Та 
водночас був дуже збуджений. Після чого встав, пішов знову до 
скриньки пожертв і дав ще грошей. Повернувшись на своє місце, 
він здавався ще більше схвильованим. Посидів кілька хвилин, а 
потім зі стогоном знову підійшов до входу й укинув ще грошей. 
Коли повернувся цього разу, то вже мав умиротворений ви
гляд — збудження зникло.

Пізніше хлопець свідчив, що того вечора робив посів у церкві 
на отримання грошей, потрібних для оплати кухонного облад
нання. Якщо я правильно пам’ятаю, фірмабудівельник вирішила 
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знизити ціну на кухонні меблі та обладнання на 50%, і хлопцеві 
вдалося закрити достатню кількість бізнесових оборудок на фір
мі, щоб сплатити рахунок.

Що ж сталося тієї ночі? Як сказав мені сам хлопець, що будував 
свій дім, він не мав спокою, поки втретє не підійшов і не віддав 
усе, що мав. Розумієте, він молився про те, як виплатити 25 тисяч 
доларів, і Святий Дух вів його до того, щоб установити міру, по
трібну для отримання очікуваного врожаю.

Тож пам’ятайте про цей дуже важливий закон Царства — за
кон міри, — коли наступного разу сіятимете.
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Розділ 10

Щ е д р и й  ц а р
Я  певен, що кожен із нас так робить. Коли хтось підходить і 

хвалить щось із наших речей, ми відповідаємо: «Та ну, я купив це 
на гаражному розпродажі за п’ять доларів».

Чому ми так говоримо? Чому відчуваємо сором за те, що має
мо щось гарне? Цікаво й сумно водночас, що коли ми будували 
наш новий дім за містом понад двадцять років тому, то насправ
ді молилися, щоб він був просторий усередині, але здавався ма
леньким зовні. Ми були новими пасторами й відчували, що люди 
сприймуть негативно, якщо ми побудуємо великий будинок. 
У той час ми не брали жодного доходу від церкви, на будівниц
тво пішли гроші від нашого бізнесу, одначе чомусь здавалося, що 
люди вважатимуть, що все це за церковний кошт. Тож побудува
ли будинок площею 2500 квадратних метрів, але якщо ви подиви
теся на нього, то зовні він як звичайний двоповерховий будинок.

Пізніше ми зрозуміли, наскільки це було нерозумно. Чому ми 
мали соромитися Господнього благословення?

На своїх конференціях я часто вдаюся до такої аналогії.
Припустимо, я виберуся на сцену в обірваному, брудному одя

зі й оголошу, що сьогодні свято — нарешті ми з Дрендою випла
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тили за наш будинок. Потім я розповім, як важко ми працювали 
(іноді по 80 годин на тиждень), щоб у нас вийшло, — але ми це 
зробили.

Усі нам аплодуватимуть і голосно вітатимуть. Чому? Тому що 
хтось справді поклав систему на лопатки. Вихід таки є.

Одначе якби я вийшов на сцену й сказав: «Сьогодні до нас пі
дійшов незнайомець і вручив нам один мільйон доларів — і ми 
виплатили за наш будинок». 

Усі б сказали, що це несправедливо. Чому? Тому що всі ми ви
ховані в системі земного прокляття, серед болісної праці й поту. 
Саме так нас навчали здобувати провізію. Само собою, ця система 
насправді є рабством, оскільки люди на загал ніколи не відчува
ють справжньої фінансової свободи. Через це більшість ніколи не 
відкриває свого справжнього призначення, своєї духовної ДНК. 
Саме з цієї причини, через систему виживання, у якій ми існуємо, 
більшість фінансових рішень будують навколо грошей, а не навколо 
мети. Люди мріють бути вільними, щоб реалізувати свої життєві 
мрії та захоплення, однак для більшості цього ніколи не стається.

Кілька років тому Бог почав говорити зі мною про подвійну 
порцію й про те, що вона вже належить нам. Подвійна порція 
звільняє від виживання в системі земного прокляття й покладан
ня на болісну працю та піт, просто щоб вижити.

Тобто подвійна порція означає більше ніж достатньо. Маючи 
більше ніж достатньо, ми можемо жити без боргів і присвятити 
своє життя значущій справі, замість того щоби продавати його за 
гроші.

Хоча я вже чимало років говорив про подвійну порцію на своїх 
конференціях, але відчував, що Господь хоче показати мені щось, 
чого я наразі не розумів. Я знав, що є дещо більше, ніж можу ба
чити тепер, і просив Святого Духа показати мені це.
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Я почав вивчати місця Писання, де йшлося про подвійну пор
цію, і чекав, що Господь покаже мені, чого я не розумію. Він при
вернув мою увагу до того, що намагався донести до мене, най
більш наочною демонстрацією з усіх, які я тільки міг собі уявити.

Якось зателефонував один добродій, якого я ніколи не зустрі
чав, але він був нашим партнером зі служіння. Прочитавши мої 
книжки, він зрозумів, що я люблю полювати, тому зателефону
вав і сказав: «Я хочу купити вам рушницю. Якої у вас немає?».

На той час у мене була звичайна універсальна рушниця, яку я 
використовував для полювання на все: від оленів до качок, фазанів 
і кроликів. Також мав двостволку двадцятого калібру, яку батько 
купив мені на шістнадцятиріччя. Однак мене завжди приваблю
вали красиві гладкоствольні рушниці, що їх багато разів бачив у 
мисливських журналах. Вони вирізнялися гарним гравіюванням, 
ідеальними дерев’яними ложами й завжди здавалися вершиною 
досконалості. Тож я сказав цьому чоловікові, що не маю такої 
рушниці, проте завжди її хотів. І як же я був вражений, коли він 
сказав, що збирається надіслати мені таку. Авжеж, це було незви
чайно, тож очікував її із захватом.

Через тиждень і справді до мого офісу в нашій церкві надійшла 
коробка, і коли я її відкрив, там була не одна, а дві найкрасивіші 
гладкоствольні рушниці, які я колинебудь бачив.

Я швидко зателефонував своєму партнеру й подякував йому за 
такий чудовий подарунок.

А наступного тижня він надіслав мені ще дві! Тепер у мене 
було чотири найкращі рушниці, якими я колинебудь володів. 
Я набрав його ще раз, і він сказав, що люди нечасто телефонують 
йому з подякою за подарунки; а оскільки я зробив це, то він по
думав, що можна було б надіслати мені ще дві. Звичайно, я знав, 
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що це все від Бога. Маю на увазі, що рушниці приходили по дві за 
раз, а я ж просив Його про подвійну порцію.

Якщо коротко, то поштою почали приходити рушниці завжди 
парами. Незабаром я мав, напевно, ЧОТИРНАДЦЯТЬ нових 
рушниць, усі найвищої якості. Це були не дешеві рушниці. Вони 
коштували тисячі доларів.

А ще я маю два перлиннобілих позашляховика Cadillac 
Escalade, які також подарували.

На той час ми їздили на десятирічній Honda Pilot, яка нам дуже 
подобалася (Honda — це завжди чудові машини), та все ж це була 
не Escalade.

Дренда кілька років мріяла про сумочку Louis Vuitton, і я ку
пив їй таку як особливий різдвяний подарунок. Але цього року 
на свій день народження вона отримала — як ви вже здогадали
ся — ДВІ сумочки Louis Vuitton, кожну від різних людей.

Того сезону в нас також з’явився другий літак, два будинки 
на березі океану й на довершення всього на Різдво нам подару
вали дві чорні норкові шуби, кожна вартістю 10 тисяч доларів.

Дозвольте мені зробити паузу й наголосити, що я не намагаюся 
тут хвалитися, бо нічого для цього не робив!!!! Рушниці просто 
з’явилися. Два білих Escalade просто з’явилися. Сумочки просто 
з’явилися. Норкові шуби просто з’явилися.

Щодо двох будинків  — тут, звичайно, ми більше доклалися, 
але посіяли на пляжний будинок кількома роками раніше. Я тоді 
цього не знав, і Дренда мені не сказала, проте кількома роками 
раніше вона знайшла будинок, який їй сподобався, у журналі про 
нерухомість. Вона пам’ятає, як показала на фотографію й сказала: 
«Господи, я хочу цей будинок». На той час у нас було надто бага
то інших фінансових зобов’язань і проєктів, щоб витрачати гроші 
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на купівлю будинку у Флориді. Та ми знали, що він з’явиться в 
потрібний час.

Одного разу під час пробіжки Господь проговорив до мене: 
«Відправ завтра Дренду до Флориди, щоб купити їй пляжний 
будинок». Момент із завтрашнім днем прозвучав особливо напо
легливо, тому я відповів: «Отакої! Авжеж, добре, Господи».

Отже, Дренда поїхала до Флориди й передивилася там двад
цять п’ять різних будинків. Серед них один постійно притягував 
увагу, наче був створений спеціально для неї.

Я вилетів слідом, подивився на дім разом із Дрендою й пого
дився, що той ідеальний. (Увесь цей час вона не пам’ятала про 
той день, коли показала фото в журналі про нерухомість і об’я
вила, що буде власницею цього будинку. Звідтоді минуло при
близно три роки, і ми жодного разу не бачили будинку, на який 
Дренда вказала.)

Ми уклали контракт на будинок, який вона хотіла; і одно
го разу, сидячи вдома в Огайо, працюючи над важливими для 
контракту звітами про перевірку, Дренда раптом вигукнула:

— Це ж мій будинок!
Я був приголомшений, адже в нас був контракт і все йшло до 

закриття. 
— Звичайно, це твій будинок, — сказав я.
— Ти не розумієш, — відповіла вона. — Це ж той самий бу

динок, на який я показувала в журналі про нерухомість кілька 
років тому!

Тоді я згадав, що в журналі, який Дренда переглядала три роки 
тому, було зображено будівлі в тому ж місті. Чи може це бути 
той самий будинок? Дренда була впевнена, що це — той самий 
будинок, і почала перераховувати прикмети, які привернули її 
увагу багато років тому. Вони точно збігалися з цим будинком. 
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Я перевірив деяку інформацію — і, звичайно, будинок, який ми 
купували, дійсно було виставлено на продаж того року й того се
зону, коли Дренда вказала на нього та об’явила, що стане його 
власницею. Та потім я побачив, що з якихось причин, практично 
відразу після того, як дружина оголосила себе власницею будин
ку, його зняли з продажу.

Вивчаючи історію цього будинку, я зрозумів, що весь цей час 
його не продавали, аж поки кілька днів тому знову не виставили 
на продаж. Не дивно, що Святий Дух наказав мені завтра ж від
правити Дренду до Флориди!

Так ми купили цей пляжний будинок, і Дренда нарешті отри
мала свій дім, про який мріяла все життя. Того ж року ми успад
кували другий пляжний будинок у Канаді. Отакої!

Якщо ви не звернули уваги, то скажу, що все, послане нам 
Богом, було найвищого ґатунку; 
і я хочу сказати саме це  — най
вищого. Ми були простотаки 
шоковані тим, що так ставалося. 
Проте Господь проговорив до 
мене: «Я  знаю, що тобі не ТРЕ-

БА чотирнадцять рушниць. Я знаю, що тобі не треба два білих 
Escalade…» — і так Він пройшовся по всьому списку.

Потім Він додав: «Але Я  не хочу, щоб Мої діти жили з мен-
тальністю нужди. Їм належить усе майно, і Мені до вподоби да-
вати Моїм дітям хороші речі».

Бог нагадав мені, що Він  — Бог наддостатку, Бог подвійної 
пор ції. Потім Він повів далі, що Його народ не мислить достат
ньо широко, не мріє достатньо широко, тому обмежує те, що Він 
міг би зробити для нього.

Бог нагадав мені, 
що Він — Бог 
наддостатку, Бог 
подвійної порції.
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Ми з Дрендою зненацька навіть були захоплені тим, що Гос
подь показав нам. Зрозуміли, що маємо розповісти людям про 
подвійну порцію. Подвійна порція не означає буквально дві пор
ції всього — Господь використовував це, щоби привернути мою 
увагу. Подвійна порція означає більш ніж достатньо.

Потім Бог сказав мені, що я маю навчити цього свою церкву — 
розповісти про все, що Він послав нам і як саме це сталося.

Нині ми з Дрендою не надто розголошуємо те, що маємо, бо 
ж речі — це ще не все життя. Звичайно, ми аж ніяк не прагнемо 
акцентувати на бажанні мати речі. Ми не шукали всього цього — 
ці речі послав нам Бог. Отже, ми навчали про подвійну порцію 
протягом одинадцяти тижнів у церкві, і я гадаю, що це вчення, 
мабуть, найбільше вплинуло на фінанси людей, ніж будьяке інше 
вчення, яке я колинебудь викладав.

Але знаєте що? Я також бачив людей, які покидали церкву, бо 
були прикро вражені тим, чим я ділився. Вони вважали, що мені 
не потрібні всі ці рушниці, або ж два Escalade, або два пляжні бу
динки, або два літаки, або дві красиві шуби. Вони гадали, що я 
просто вихваляюся й ставлю речі на перше місце.

Проте вони не зрозуміли суті: цим Бог показував нам, що 
Він  — це вже більш ніж достатньо. Його Царство не рядиться 
у виживання, подібно до земного царства. Його Царство — це 
царство наддостатку, і Він із радістю піклується про Своїх дітей.

Довелося нагадати людям, що я нічого не робив, щоб обзаве
стись усім цим. Бог зробив це, щоб звернути нашу увагу не на те, 
що кожен має їздити на дорогій машині, а на те, що Він хоче, щоб 
ми перестали обмежувати Його. Він прагне, щоб ми перестали 
звично відповідати «ні», не даючи Йому зробити для нас те, що 
Він хоче. Він бажає, щоб ми знали — Він Бог наддостатку.
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Це розуміння дуже важливе в нашій розмові про щедрість. 
Треба щось мати, щоб із чогось бути щедрим, а особливо щоб 
мати можливість бути щедрим за кожної нагоди. Знаю, що Він 
має всю повноту моєї уваги, і я навчився ніколи не соромитися 
Божої доброти.

Наступної осені місцевий пастор запитав, чи може він пополю
вати на моїй землі. Я завжди кажу, що не дозволяю цього робити, 
поки ми самі з дітьми не вполюємо нашого оленя, після чого вже 
дозволяю кільком людям пополювати перед закриттям сезону. 
Тієї осені ми всі вже мали оленів у морозильнику, тож запросив 
цього пастора.

Того дня, коли він приїхав, я зустрів його прямо перед домом, 
щоб одразу підказати, де найкраще полювати. Я  побачив, що в 
пастора була лише стара рушниця для полювання на птахів, а це 
означало, що вона мала тільки латунний приціл. Така рушниця 
не призначена для полювання на оленів. З нею ви маєте підійти 
дуже близько до оленя, адже від старих рушниць на птахів годі 
очікувати якоїсь влучності під час стрільби. Проте, звичайно, 
можна використовувати і їх, як я робив кілька разів за свою мис
ливську кар’єру.

Та поки ми сиділи й розмовляли, я згадав про одну з рушниць, 
які Бог послав мені. То була дуже гарна рушниця і якраз для по
лювання на оленів. Насправді, вона була просто першокласною, 
найкращою у своїй серії. Я відчув, як Святий Дух сказав: «Чому б 
тобі не віддати пасторові ту рушницю для полювання на оленів, 
яку тобі подарували? У тебе є кілька інших таких рушниць, а в 
нього немає жодної підхожої».

Тож я віддав пасторові цю рушницю, і він був дуже щасливий. 
Цей подарунок нагадував йому про Божу доброту, ще сильніше 
спонукуючи до Господа. Пам’ятаєте, що я говорив вам кілька 
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розділів тому, — певні гроші й певні речі, які є у вашій власності, 
не призначені для вас? Бог послав їх вам, щоб задовольнити чи
юсь потребу.

Нагадую все це, щоб сказати ось що: ви перебуваєте в щедрому 
Царстві зі щедрим Царем, але ніколи не зможете насолодитися 
всіма благами Царства, якщо не позбудетеся духу бідності, який 
змушує нагромаджувати все, що ви колинебудь отримали.

Гадаю, що ви, напевно, теж дивитеся телевізійне шоу про га
ражні розпродажі; найцікавіший момент там, де реально захо
дять усередину приміщення. Нерідко такі будівлі бувають на
стільки переповнені всіляким мотлохом, що неможливо навіть 
пробратися повз нього. У багатьох випадках сам дім доводиться 
зносити або перебудовувати — такий він занедбаний. Такий ви
гляд мають і наші серця, коли ми переповнені жадібністю й хо
чемо просто запастися на чорний день. До грошей і майна треба 
ставитися з легкістю.

Дуже важко бути щедрим, коли всі думки поглинуті виживан
ням. Бог хоче, щоб ви знали: у Його домі всього багато, — тому 
не соромтеся бути щедрими. Ваша щедрість запрошує людей до 
Царства Божого й відкриває їхні серця для прийняття Його доб
роти й щедрості. Пам’ятайте: якраз Божа доброта й приводить 
людей до покаяння.

Царство Боже подібне до господаря, який рановранці 
вийшов, щоб найняти робітників на свій виноградник. 
Домовившись про платню (по динару за день), він відіслав 
робітників до винограднику. Годині о дев’ятій ранку госпо-
дар вийшов з дому і, проходячи повз ринок, помітив кількох 
чоловіків, які стояли без діла. Хазяїн сказав їм: «Ви та-
кож ідіть працювати до мого винограднику, і платня буде 
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по справедливості». І ті пішли. Він ще й ще раз виходив 
з дому — десь опівдні, а потім о третій годині дня, — і 
робив так само.

О п’ятій пополудні господар знову вийшов і пішов туди. 
Побачивши кількох чоловіків, спитав їх: «Чому ви стоїте 
тут цілий день без діла?» Вони йому відповіли: «Бо ніхто 
нас не найняв». Він їм каже: «Ви також ідіть працюва-
ти до мого винограднику».

Ввечері господар мовив до свого управителя: «Поклич 
робітників і заплати їм, спочатку останнім і так до 
перших». Отже, всі найняті о п’ятій прийшли і одержа-
ли по динару. Коли ж перші підійшли, то думали, що одер-
жать більше, але теж одержали по динару кожний.

Одержавши платню, вони почали дорікати, кажучи: «Ці 
останні працювали лише годину, а ти зрівняв їх з нами. Ми 
ж працювали весь день і весь день зносили втому і спеку».

І відповів одному з них власник виноградника: «Друже, 
я не ображаю тебе. Хіба ти не погодився працювати за 
один динар? Візьми своє і йди додому. Я ж хочу дати цьому 
останньому стільки, скільки й тобі. Чи я не можу робити 
так, як вважаю за потрібне, з тим, що належить мені? 
Може, ти заздриш, що я щедрий?»

Отак і в Царстві Небесному — останні будуть перши-
ми, а перші — останніми.

Матвія 20:116, 
Свята Біблія: Сучасною мовою

Отже, що Ісус говорить нам цією притчею? Передусім ми має
мо зрозуміти, що господар — це образ Отця, а врожай, який Він 
збирається пожати, — це не соя або кукурудза. Це душі людей. 
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Робітники представляють нас із вами  — тих, кого Він посилає 
жнивувати. Вважаю, що Ісус хоче, щоб ми побачили дві речі. 
Поперше, зверніть увагу на те, наскільки сильне бажання госпо
даря знайти помічників.

Царство Боже подібне до господаря, який рановранці 
вийшов, щоб найняти робітників на свій виноградник.

Він прокидається спозаранку шукати робітників і виходить 
знову й знову протягом усього дня, щоб залучити всіх, кого тіль
ки можна, на роботу на його полях. У діях господаря видно на
гальність: урожай дозрів, його треба зібрати, інакше він пропаде. 
Зверніть увагу, що господар наймає працівника навіть за годину 
до завершення робочого дня.

Він ще й ще раз виходив з дому — десь опівдні, а потім о 
третій годині дня, — і робив так само.

О п’ятій пополудні господар знову вийшов і пішов туди. 
Побачивши кількох чоловіків, спитав їх: «Чому ви стоїте 
тут цілий день без діла?» Вони йому відповіли: «Бо ніхто 
нас не найняв». Він їм каже: «Ви також ідіть працюва-
ти до мого винограднику».

Ось тут і криється таємниця притчі: чому він заплатив їм, по
чинаючи з останнього, якого найняв першим? Відповідь можна 
знайти у віршах 915 (виділення автора).

Отже, всі найняті о п’ятій прийшли і одержали по 
динару. Коли ж перші підійшли, то думали, що одержать 
більше, але теж одержали по динару кожний.
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Одержавши платню, вони почали дорікати, кажучи: 
«Ці останні працювали лише годину, а ти зрівняв їх з 
нами. Ми ж працювали весь день і весь день зносили вто-
му і спеку».

І відповів одному з них власник виноградника: «Друже, я 
не ображаю тебе. Хіба ти не погодився працювати за один 
динар? Візьми своє і йди додому. Я  ж хочу дати цьому ос-
танньому стільки, скільки й тобі. Чи я не можу робити 
так, як вважаю за потрібне, з тим, що належить мені? 
Може, ти заздриш, що я щедрий?»

’ТИ ЗАЗДРИШ, ЩО Я ЩЕДРИЙ?

Читаючи цю притчу, ми можемо подумати: «Тю! Та хіба ж це 
почесному?». І    буде ваша правда, якщо розглядати цю притчу, 
зважаючи на наш менталітет земного прокляття, рахуючи долари 
за години. Однак, як я вже говорив раніше, у Бога інший підхід. 

Власник виноградника хотів бути 
впевненим щодо тих, хто при
йшов пізніше й неочікувано отри
мав аж надто багато грошей, — не
хай вони побачать його щедрість і 
захочуть далі працювати на нього. 
Ба більше: господар прагнув, щоб 
вони повернулися до всіх своїх 
друзів і переказали, скільки їм за
платили і як щедро він поставив

ся до них. Отже, який висновок із цієї притчі? Бог дотичний до 
справ людських, і якщо ви долучитеся до Його справ, то Він, бу
дучи дуже щедрим, винагородить вас сповна.

Бог дотичний до 
справ людських, 
і якщо ви 
долучитеся до Його 
справ, то Він, будучи 
дуже щедрим, 
винагородить вас 
сповна.
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Чи можете ви отримувати від Бога безоплатно?

Ісус розповідає одну з найдивовижніших притч про отриман
ня, які лишень є в Біблії; так, я знаю, ви вже чули її — це прит
ча про блудного сина. Я хочу, щоб ви прочитали її, а потім об
говоримо. Залишайтеся зі мною. Ми з вами майже дочитали цю 
книжку, і перш ніж попрощатися, хочу, щоб ви дослухали мене 
до кінця. Отже, знаходимо цю історію в п’ятнадцятому розділі 
Євангелії від Луки. Це досить довгий текст, але, будь ласка, при
діліть час, щоб освіжити його у своїй пам’яті.

І Він оповів: У чоловіка одного було два сини. І молодший 
із них сказав батькові: Дай мені, батьку, належну части-
ну маєтку! І той поділив поміж ними маєток.

А по небагатьох днях зібрав син молодший усе, та й 
подавсь до далекого краю, і розтратив маєток свій там, 
живучи марнотратно. А як він усе прожив, настав голод 
великий у тім краї, і він став бідувати. І пішов він тоді 
і пристав до одного з мешканців тієї землі, а той вислав 
його на поля свої пасти свиней. І  бажав він наповнити 
шлунка свого хоч стручками, що їли їх свині, та ніхто не 
давав їх йому.

Тоді він спам’ятався й сказав: Скільки в батька мого 
наймитів мають хліба аж надмір, а я отут з голоду гину! 
Устану, і піду я до батька свого, та й скажу йому: Прогрі-
шився я, отче, против неба та супроти тебе... Недостой-
ний я вже зватись сином твоїм; прийми ж мене, як одного 
з своїх наймитів...

І, вставши, пішов він до батька свого. А коли він дале-
ко ще був, його батько вгледів його, і переповнився жалем: 
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і побіг він, і кинувсь на шию йому, і зачав цілувати його! 
І  озвався до нього той син: Прогрішився я, отче, против 
неба та супроти тебе, і недостойний вже зватися сином 
твоїм... А  батько рабам своїм каже: Принесіть негайно 
одежу найкращу, і його зодягніть, і персня подайте на руку 
йому, а сандалі на ноги. Приведіть теля відгодоване та за-
коліть, будемо їсти й радіти, бо цей син мій був мертвий 
і ожив, був пропав і знайшовся! І почали веселитись вони.

А син старший його був на полі. І коли він ішов й набли-
жався до дому, почув музики та танці. І покликав одного 
зо слуг, та й спитав: Що це таке? А той каже йому: То 
вернувся твій брат, і твій батько звелів заколоти теля 
відгодоване, бож здоровим його він прийняв.

І розгнівався той, і ввійти не хотів. Тоді вийшов бать-
ко його й став просити його. А  той відповів і до батька 
сказав: Ото, стільки років служу я тобі, і ніколи наказу 
твого не порушив, ти ж ніколи мені й козеняти не дав, 
щоб із приятелями своїми потішився я... Коли ж син твій 
вернувся оцей, що проїв твій маєток із блудницями, ти 
для нього звелів заколоти теля відгодоване...

І сказав він йому: Ти завжди зо мною, дитино, і все моє 
то твоє! Веселитись та тішитись треба було, бо цей 
брат твій був мертвий і ожив, був пропав і знайшовся!

Луки 15:1132

Насамперед варто зрозуміти, чому саме молодший син поки
нув батьківський дім. Відповідь полягає в тому, що він мав таке 
ж хибне уявлення про батька, як, до речі, і його старший брат. 
Пам’ятаєте, старший брат каже, що все життя пропрацював на 
батька, але ніколи не отримував навіть молодого козеняти, щоби 
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почастувати друзів. Батько, в уявленні старшого брата, був суво
рим начальником. Ви можете запитати, чому старший брат не 
пішов із молодшим сином. Це лише моя думка, одначе за юдей
ським звичаєм старший син успадковував подвійну частку після 
смерті батька. Молодший син не мав такого права. Отже, гадаю, 
що старший син розраховував на дещо, що одного дня мало стати 
його, і вирішив, що воно варте того, щоб залишитися.

Молодший же син вирішив пошукати кращої долі й вийти 
зпід батькової влади, тому забрав свою частку спадщини й подав
ся світ за очі. Однак, покинувши батьківський дім, він опинився 
у світі, якого не знав і не очікував. А як гроші закінчилися, то ви
явилося, що й країна, у яку він приблукав, — це суцільна халепа. 
По всій країні панував страшний голод. Зголоднівши до краю, 
молодший син зголосився на те, що було для нього абсолютно 
чужим, — він запродався в найми в обмін на харч. Це був перший 
випадок у його житті, коли ментальність наймитства зародила
ся в його житті. Раніше про нього завжди дбали — і не через те, 
що він робив, а через те, ким він був. Тепер же він був змушений 
працювати, і єдине, куди зміг найнятися, — годувати свиней, що 
було абсолютно нечистим і ганебним для юдея. У  Біблії сказа
но: він так зголоднів, що ладен був їсти недоїдки, що їх кидали 
свиням, проте й тих не давали йому. Чому? Бо ж всі вони були в 
одному човні: без копійки за душею й у режимі виживання. На
гадує щось, еге ж? Так чи інак, одного разу молодший син таки 
отямився й згадав, що навіть слуги в домі батька мали більш ніж 
достатньо їжі.

Тоді він спам’ятався й сказав: Скільки в батька мого 
наймитів мають хліба аж надмір, а я отут з голоду гину! 
Устану, і піду я до батька свого, та й скажу йому: Прогрі-
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шився я, отче, против неба та супроти тебе... Недостой-
ний я вже зватись сином твоїм; прийми ж мене, як одного 
з своїх наймитів...

І, вставши, пішов він до батька свого.

Зрозумівши, що вдома вдосталь їжі, хлопець вирушив до дому 
свого батька не як син, а як раб, як наймит. Він планував визна
ти свою помилку і свій гріх перед батьком, а потім благати його, 
щоб він дозволив йому повернутися як слуга. Однак коли він пі
дійшов до свого будинку, його батько був на вулиці. Побачивши 
сина, батько побіг до нього, обійняв і поцілував:

А коли він далеко ще був, його батько вгледів його, і пере-
повнився жалем: і побіг він, і кинувсь на шию йому, і зачав 
цілувати його!

Уявімо, цю картину, адже ця історія  — справжній образ того, 
що відбувається між нашим Отцем Богом і нами. Молодший син 
прямує додому, вийшовши прямо зі свинарника. За юдейськими за
конами він уважався нечистим. У ту хвилину, коли батько обійняв 
сина, то також став нечистим, однак зробив це з доброї волі та лю
бові до нього. Замість того щоб докоряти меншому синові й карта
ти за нерозумність, батько накрив його найкращим одягом. Потім 
надів йому на палець перстень — це означало, що його привілейо
ване становище як сина було відновлено. Потім батько взув синові 
ноги в сандалі, даючи цим зрозуміти, що молодший син тепер має 
доступ до всього маєтку. Ви знайдете цей звичай у Книзі Рут:

А оце було колись серед Ізраїля на викуп, і на заміну, і 
на ствердження кожної справи: чоловік здіймав сандалю 
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свою, і давав своєму ближньому, і це було свідоцтвом серед 
Ізраїля.

Рут 4:7

І, нарешті, на його честь улаштували частування, для якого за
різали відгодоване теля.

Так, молодший син повернувся, сподіваючись хоча б стати 
наймитом, але батько поновив його як свого сина.

І  озвався до нього той син: Прогрішився я, отче, про-
тив неба та супроти тебе, і недостойний вже зватися 
сином твоїм... А   батько рабам своїм каже: Принесіть 
негайно одежу найкращу, і його зодягніть, і персня подай-
те на руку йому, а сандалі на ноги. Приведіть теля від-
годоване та заколіть, будемо їсти й радіти, бо цей син 
мій був мертвий і ожив, був пропав і знайшовся! І  почали 
веселитись вони.

Але ось і наступна частина цієї історії — це те, що я дуже хочу, 
щоб ви побачили:

А син старший його був на полі. І   коли він ішов й на-
ближався до дому, почув музики та танці. І  покликав од-
ного зо слуг, та й спитав: Що це таке? А  той каже йому: 
То вернувся твій брат, і твій батько звелів заколоти те-
ля відгодоване, бож здоровим його він прийняв.

І розгнівався той, і ввійти не хотів. Тоді вийшов бать-
ко його й став просити його. А  той відповів і до батька 
сказав: Ото, стільки років служу я тобі, і ніколи наказу 
твого не порушив, ти ж ніколи мені й козеняти не дав, 
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щоб із приятелями своїми потішився я... Коли ж син твій 
вернувся оцей, що проїв твій маєток із блудницями, ти 
для нього звелів заколоти теля відгодоване...

І сказав він йому: Ти завжди зо мною, дитино, і все моє 
то твоє! Веселитись та тішитись треба було, бо цей 
брат твій був мертвий і ожив, був пропав і знайшовся!

Коли старший син підійшов до будинку, то навіть відмовив
ся зайти, коли дізнався, що там відбувається. Зверніть увагу, що 
сказав старший син: «Ото, стільки років служу я тобі, і ніколи 
наказу твого не порушив, ти ж ніколи мені й козеняти не дав, 
щоб із приятелями своїми потішився я...». Старший син каже, 
що його батько був суворим начальником, а як він сам себе на
зиває? Слугою! Та погляньмо на 31й вірш — як батько називає 
його? Дитино! Ось до чого я веду.

Ви виросли з такою самою ментальністю в ставленні до Бога, 
яку мали ці двоє синів стосовно батька: він був для них суворим 
начальником, а це означало, що нічого чекати якоїсь винагоро
ди, служачи йому. Релігія навчила вас, що ви маєте попрацювати 
для Бога, щоб Він вас прийняв. Однак уявлення молодшого сина 
про батька змінилося, коли той прийняв його назад без покарань 
і зустрів як свого сина, а не раба. Стосунки старшого сина з бать
ком будувалися на тому, що він робив для батька, тому й нама
гався старший син прислуговувати батькові й завжди робити все, 
як указано. Сприймаючи самоідентичність через призму своїх 
учинків, ви завжди у своїх очах не дотягуватимете до еталона й 
хибно сприйматимете інших, які не задоволені вами завжди й у 
всьому. Та якщо по правді, то це старший брат загнав себе до та
кої міри, що вже не міг сприймати батьківської доброти. Коли 
старший брат звинуватив батька в несправедливості й сказав, що 
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той ніколи не давав йому навіть козеняти, щоби повеселитися з 
друзями, батько відповів йому:

Ти завжди зо мною, дитино, і все моє то твоє!

Батько не сказав «мій слуга» чи мій раб. Він назвав його своїм 
дитям, сином! Син — це співвласник маєтку, він член сім’ї. Слу
га не має спадщини. Розумієте, старший брат уже мав доступ до 
всього, що було в маєтку. Але викривлений погляд на батька й 
власне хибне уявлення про себе не давали йому змоги розслаби
тися й насолоджуватися тим, що вже належало йому, адже сам 
він уважав себе наймитом.

Чому я витратив стільки часу, щоб розповісти про це? Тому 
що наймитам дуже важко отримувати від Бога! Вони завжди від
чувають, що мають заслужити Його прихильність; і, схибивши в 
цьому, почувають сором, страх і недостойність отримати щось 
від Отця. Якщо ви не зміните самосприйняття, то ніколи не змо
жете вільно отримувати від Бога. Пам’ятайте: ми маємо вміти 
приймати вільно, якщо хочемо бути щедрими, як наш Господь.

Ви не можете заслужити право стояти з Богом; це дар любові до 
вас. Мені подобається те, що сказано в Євангелії від Матвія 3:1617:

І охристившись Ісус, зараз вийшов із води. І ось небо роз-
крилось, і побачив Іван Духа Божого, що спускався, як голуб, 
і сходив на Нього.

І  ось голос почувся із неба: Це Син Мій Улюблений, що 
Його Я вподобав!

Це відбулося тоді, коли Ісус тільки починав Своє служіння. 
Він ще не зробив нічого, щоб заслужити Божу хвалу, проте звер
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ніть увагу, що говорить Бог. Він каже, що любить Ісуса, на Ісусові 
Його вподобання.

Згадайте двох розбійників, які були на хрестах, коли Ісуса 
розп’яли. Один з них сказав: «Пом’яни мене, коли прийдеш у 
Царство Твоє». Ісус відповів: «Істинно кажу тобі: сьогодні ж бу
деш зі Мною в раю». Що зробив той розбійник, щоб заслужити 
це? НІЧОГО!

Як сказано в Біблії, коли ми призиваємо ім’я Ісуса, то наро
джуємося знову й переходимо з царства темряви в Царство 
Боже. Що ми зробили, щоб заслужити це? НІЧОГО.

Тому, завершуючи цей розділ, нагадаю ще раз: я не заслужив 
нічого з того, що Бог послав мені того року. Цим Він хотів допо
могти зрозуміти, що я отримав усе Царство, коли закликав ім’я 
Ісуса. Мені не треба заробляти Царство. Варто прийняти Його 
доброту й щедрість. Прийнявши Його щедрість, ви зможете й 
самі бути щедрими в Його доброті.
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Розділ 11

О б і ц я н к а  т и м ,  
х т о  щ е д р и й

Білл і його дружина Ейпріл уже чотирнадцять років володіють 
невеликим сімейним бізнесом сантехнічних послуг. Як члени цер
кви Faith Life Church вони були свідками зростання, яке відбулося 
за ці роки, а також усіх історій перемог. Тому коли вони почули, 
що ми збираємося розширити церкву Faith Life Church, щоби біль
ше впливати на громаду, то долучилися до цього сповна.

Як переповідала Ейпріл, вона була готова пожертвувати 10 ти
сяч доларів на проєкт, але яким же було її здивування, коли Білл, 
повернувшись додому з продуктових закупів, поділився, що Гос
подь указав йому пожертвувати 75 тисяч, а не 10 тисяч доларів.

Вони й гадки не мали, як таке можливо, та Ейпріл погодилася 
дати 75 тисяч на розширення церкви. Знову ж таки, подружжя не 
мало ні грошей, ні уявлення про те, звідки взяти таку суму.

Через кілька тижнів їм зателефонували з міського відділу во
допостачання й повідомили, що планують капітальний ремонт, а 
ще запитали, чи не хотіли б вони взяти участь у тендері. Ейпріл із 
Білом погодилися й почали юридичний етап і оформлення доку
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ментів, потрібних для виконання міського замовлення. Як роз
повіла Ейпріл, контракт налічував понад сто сторінок, їм також 
треба було внести заставу. Це був досить складний процес, проте 
вони впоралися, а ще дізналися, що були єдиною компанією, яка 
подала заявку на участь у проєкті. Подружжя й гадки не мало, як 
і чому з ними зв’язалися для подання заявки.

Після того подання контракту зателефонували з міста й сказа
ли, що вони нібито занадто маленька компанія, щоб упоратися з 
роботою, оскільки її треба виконати ву двохстах будинках лише 
за сімдесят п’ять днів. Однак після деяких дискусій вони переко
нали місто, що зможуть упоратися з цим завданням.

За словами Білла, це був проєкт, над яким усій їхній команді 
довелося працювати з максимальною віддачею, у вечірній час, а 
також по суботах і неділях. Але знаєте що? Вони закінчили його 
вчасно й змогли щедро пожертвувати 75  тисяч доларів на цер
ковний проєкт, а також виплатити всі свої споживчі борги. Вони 
були в захваті!

Бачите, у Бога був більший план для Білла та Ейпріл, ніж вони 
самі мали для себе. Бог знав, що їхні серця звернуті до Нього, од
наче Він хотів їх розвитку, розширення їхньої перспективи.

Тепер, коли їхню фірму після успішного закінчення контракту 
для міста вже затверджено для роботи з урядовими проєктами, 
для Білла та Ейпріл відчинилися двері для ще більших контрактів 
у майбутньому.

Бог любить спонукати людей до розвитку. Він знає наш потен
ціал, а от ми часто не знаємо його й зазвичай потребуємо невели
кого стимулювання. Це закономірність, до якої треба звикнути.

Так само ж один чоловік, як відходив, покликав своїх рабів 
і передав їм добро своє. І одному він дав п’ять талантів, а 
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другому два, а тому один, кожному за спроможністю його. 
І відійшов. А той, що взяв п’ять талантів, негайно пішов 
і орудував ними, і набув він п’ять інших талантів. Так 
само ж і той, що взяв два і він ще два інших набув. А той, 
що одного взяв, пішов та й закопав його в землю, і сховав 
срібло пана свого.

Матвія 25:1418

Ми вже читали цю притчу, але хочу вказати на те, що ще не 
розглядали.

Зверніть увагу, що господар, роздаючи доручення, сказав слу
гам, що ці доручення роздані «кожному за спроможністю його». 
Тому, хто отримав п’ять талантів срібла, було довірено саме 
стільки  — тобто на поточний момент він міг упоратися саме з 
такою сумою. Якби він мав більші здібності чи можливості,  
господар дав би більше. Те саме стосується й двох інших слуг.

Але дивіться, що відбувалося далі. Слуга, який мав п’ять та
лантів срібла, збільшив його кількість до десяти. Що сталося за 
цих обставин? Простіше кажучи, його здібності, або спромож
ність, зросли з п’ятого рівня до десятого. Зросла його здатність 
справлятися з відповідальністю й управлінням. Він став набагато 
ціннішим для господаря й проявив себе гідним для подальшого 
просування.

Тут господар проявив мудрість. Він знав характер слуги з п’ять
ма талантами срібла. Йому було відомо, що той має потенціал 
піднятися на новий рівень. Так, господар дав слузі п’ять талантів, 
і це відповідало його нинішньому рівню. Але завдання, яке він дав 
слузі з цими п’ятьма талантами, принесло куди більший урожай, 
ніж той міг зібрати спочатку, що вивело його на новий рівень 
управлінських здібностей.
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Господар знав, що єдиний спосіб зробити свого слугу більш 
значущим  — це поставити його перед потребою розвитку, доз
воливши самому розкрити свої здібності. Це той самий процес, 
який Бог використовує в нашому житті, щоб зробити нас більш 
значимими й підготувати до подальшої долі.

Хто вірний в найменшому, і в великому вірний; і хто не-
справедливий в найменшому, і в великому несправедливий.

Луки 16:10

Як я вже казав у попередньому розділі, дрібних завдань не бу
ває. Ви розвиватиметеся в кожному з них, і з кожним прироста
тимете в спроможності для наступного.

Я проходив через цей процес багато разів. Щоразу в мене вини
кає спокуса подумати: ні, я не можу цього зробити. Не знаю як або не 
маю на це часу. Проте щоразу кажу собі: так, це виклик, для мого ж 
розвитку, і стаю більш спроможним розкрити свій потенціал.

Люди можуть дивитися на моє життя й думати: «Авжеж, легко 
йому — не мати боргів, виступати на телебаченні, мати при-
ватний літак. Оце так життя». Що ж, я згоден — це й справ
ді хороше й славне життя! Та ви не знаєте, як моє життя стало 
таким, яким воно є сьогодні. Ви не знаєте, якої наполегливості це 
потребувало — часто під надзвичайним тиском, щоби піднятися 
до цього рівня можливостей.

Моє особистісне зростання досі триває, і Бог дає мені дедалі 
більші й більші завдання. Я відчуваю, що мої здібності постійно 
випробовуються щоразу більшими проєктами, що мені потрібно 
дедалі більше грошей для їх виконання. Однак не проміняв би 
цей тиск (а іноді й хаос) ні на що, бо саме Божа система навчання 
допомагає мені здійснювати все, до чого я покликаний.
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Якби я міг дати вам одну пораду, то вона була б така: НЕ ОПУ
СКАЙТЕ РУК! Дозвольте Богу сформувати вас у ту людину, 
якою ви маєте бути.

Бог завжди перемагає. Він ніколи не підводить. Ваше майбут
нє — перед вами, тож наполегливо торуйте свій шлях уперед.

Чи дозволите ви Богові спонукати вас  
до зростання?

Якоїсь середи я був на вечірньому молитовному зібранні, де 
моя дочка саме вела молитву, аж от раптом вона зупинилася, по
дивилася на мене й почала пророкувати. Ось що вона сказала:

Господь каже: «Жнива занадто великі для тебе. Я спо
нукую тебе до зростання. Лише Моїм Духом ти можеш 
зрозуміти, що отот має статися. Чи ти зробиш крок упе
ред, чи дозволиш Мені вести тебе до важких речей, за ме
жами твого розуміння, — до неможливого?».

Я ще подумав тоді: «О ні, я знаю, що це означає». Це був не 
перший мій вихід із зони комфорту.

Я ціную той факт, що Бог запитував мене, чи дозволю Йому ве
сти мене до важких, неможливих речей. Знаю, що з них виходять 
чудові історії, коли ви вже пройшли через це й коли Бог завжди 
допомагає вам.

Утім, мені також відомий біль зростання, та ціна, яку треба за
платити, щоб іти туди, де ніколи не бував раніше. Але — і це ве
лике АЛЕ — я знаю Божу доброту і Його систему промоції, тому 
відразу сказав: «ТАК!».
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Бог хоче розкрити потенціал, який Він уклав у вас. Тільки так 
ви досягнете свого призначення. Він просто має спонукати вас! 
Як Бог заохочує до зростання? Тиском.

Якщо ви надуваєте повітряну кульку, а потім випускаєте повіт
ря, кулька розтягується, стає більшою. Так само й ми. Щойно ми 
піддаємося тиску й не зупиняємося, наша спроможність зростає. 
До речі, спроможність означає більші проєкти й більші чеки. 
Знаєте, дуже весело розказувати про щедрість, поки тобі самому 
Бог не скаже віддати 100 тисяч доларів. Або віддати улюб лену ма
шину. Ваша довіра до Бога має зростати, і ваша власна спромож
ність має зростати.

Через кілька тижнів після того, як я сказав Богу «так» на 
тому зібранні, я дізнався, до чого це все було. Нашій щотиж
невій телевізійній програмі, яка виходила один раз на день, 
запропонували щоденний слот. Це може звучати як чудова но
вина, та є кілька нюансів, які треба враховувати під час таких 
змін. Поперше, вартість нашого ефірного часу миттєво зросла 
б на 500%, а ми тоді ледве витягували тижневу ставку. Подруге, 
довелося б виробляти й монтувати п’ять програм на тиждень, 
проте ми не мали свого телевізійного відділу. Того місяця ми 
віддали одну телевізійну програму на тиждень на аутсорсинг 
компанії, яка приходила й записувала чотири програми на тиж
день. Вони монтували програми, відправляли їх на телеканал і 
виконували всю роботу. Однак потім я зрозумів, що треба зі
брати все це під одним дахом, щоб ефективніше керувати. Та 
куди більшою проблемою було те, що ми з Дрендою не знали, 
як вибудувати цей телевізійний відділ. Утім, докладали макси
мум зусиль, аби в усьому розібратися.

Була також і фінансова частина цього рівняння, адже ми все 
ще закінчували будівництво нашого церковного кампуса Now 
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Center, і просто не мали додаткових грошей, щоб укладати їх у 
такий напрям, як телебачення. Для виробництва телепродукції 
треба було купити обладнання для камер і найняти персонал, 
який би працював із ними. Бували дні, коли це здавалося немож
ливим. Та Бог був вірним і підбадьорював нас із Дрендою — і ми 
пройшли через усі ці труднощі.

Найбільша перешкода виникла приблизно через чотири мі
сяці, коли ми дізналися, що заборгували пів мільйона доларів за 
ефірний час. Це було особливо важко, бо назва нашої телепрогра
ми — Fixing the Money Thing (Розв’язання проблем із грошима).

Я навіть подумував, чи зможемо ми взагалі залишитися на те
лебаченні. Відчував, що з нашого боку буде нечесно транслювати 
програму з такою назвою, якщо самі неспроможні оплатити ра
хунки за ефірний час. У той час мені довелося боротися з багать
ма сумнівами. Але знову ж таки, Бог вірний, та й підбадьорення 
Дренди зробило свою справу.

Того тижня я мав сон, у якому Бог показав мені, що всі рахун
ки буде оплачено одним платежем — річ, я б сказав, неможлива 
за природних обставин. Однак у ті ж вихідні до церкви надійшло 
500 тисяч доларів; рахунки за ефірний час було сплачено вчасно, 
і так триває дотепер.

Авжеж, це була неймовірна подорож!!!!
Ми самі змінилися в цьому процесі. Нині робимо дві щоденні 

програми й витрачаємо мільйони на те, щоби поширювати До
бру Звістку світом. Оглядаючись на те, з чим ми зіткнулися тоді, 
це вже не здається таким непідйомним, як видавалося раніше. 
Завжди треба пам’ятати про те, що дізналися в першому розді
лі, — Божа благодать діє разом із вами! Пройшовши ці роки з 
Богом, я, безумовно, зрозумів, чому більшість послань Павла по
чинаються з цих слів:
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Благодать вам і мир від Бога, Отця нашого й Господа  
Ісуса Христа!

Варто пам’ятати, що ми не самотні. Його благодать, ця над
природна підтримка, діє в нашому житті. Потрібна лише відвага, 
щоб сказати «так» і зробити крок у невідоме, але воно того вар
те; я можу це засвідчити.

Ми з Дрендою об’їздили весь світ, проповідуючи Євангелію. 
Ми бачили кожне диво, записане в Новому Завіті, на власні очі. 
Спостерігали, як змінилося життя тисяч людей, і споживали бла
га землі. Немає кращого місця, ніж цілеспрямоване життя!

Я молюся, щоб ви були багаті на кожну добру справу, яку Бог 
дає робити, і пам’ятали, як важливо бути щедрими.

На завершення пропоную один із моїх улюблених Псалмів:

Алилуя. Блаженна людина, яка боїться Господа, і запо-
віді Його будуть їй вельми до вподоби. Сильне буде на землі 
її потомство, — рід праведних буде благословенний. Слава 
і багатство в її домі, і її праведність продовжується наві-
кивіків. Для праведних засяяло світло в темряві. Він ми-
лосердний, щедрий і праведний. Добра людина  — та, яка 
щедра і позичає, — буде вести свої діла в справедливості. Не 
похитнеться вона повік; у вічній пам’яті буде праведний. 
Поганої чутки він не побоїться, його серце готове поклада-
тися на Господа. Непохитне його серце, воно не злякається, 
хоч і побачить своїх ворогів. Він розсіяв, роздав бідним. Його 
правда перебуває навікивіків, його сила підійметься в славі. 
Грішник побачить і спалахне гнівом, заскрегоче своїми зуба-
ми і його не стане, — бажання грішників загине.

Псалом 111:110, переклад Р. Турконяка
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Мені подобається частина про грішників, які скрегочуть зуба
ми. Останнє слово повсякчас залишається за Богом. Успіх — це 
завжди найбільша відплата.

Якщо вам відома моя історія, то ви вже знаєте, що я практич
но «завалив» школу із середнім балом 1,3. Коли Бог сказав мені 
йти до коледжу, після того як призвав проповідувати, це стало 
несподіванкою. 

На першому курсі з англійської мови я написав твір. Мій ви
кладач повернув його з величезною двійкою на першій сторінці 
й приписом: «Чи таке можли
во, що ти взагалі не ходив до се
редньої школи?» Мені довелося 
звернутися до репетитора, щоб 
вивчити те, чого так і не вивчив у 
середній школі.

Коли вийшла моя перша книж
ка, я отримав електронного листа 
від того викладача англійської мови з такими словами: «Чи таке 
можливо, що це той самий Гері Кізі, який був у мене в класі?». 
Настільки він був шокований, побачивши, що я написав книжку.

Авжеж, дозвольте вам з Богом шокувати всіх ваших друзів!
Один чоловік, з яким ми разом ходили до школи, якось зай

шов до офісу моєї фінансової компанії і сказав: «Неймовірно! 
Гері вилетів зі школи, а тепер його показують по телебаченню на 
весь світ!».

Я люблю такі історії — і Бог любить такі історії! Тож пам’ятайте: 
вашу історію ще не закінчено. Намагайтеся бути щедрим, являючи 
людям Боже серце, хоч би куди йшли. Дізнайтеся, як діє Царство 
Боже, і зможете насолоджуватися добрим життям, яке обіцяв Бог!

Гері Кізі

Дізнайтеся, як 
діє Царство Боже, 
і ви зможете 
насолоджуватися 
добрим життям, 
яке обіцяв Бог!
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Бо виконання цього служіння не тільки задовольнить 
потреби святих, але воно стане ще обильнішим завдяки 
численним подякам Богові. Спогадуючи цю прислугу, вони 
будуть хвалити Бога за ваш послух у визнанні Євангелії 
Христової та за щедрість вашого дару для них і для всіх. 
І  вони своєю молитвою за вас з’являються вам зичливі — 
заради надмірної благодаті Божої у вас. Подяка хай буде 
Богові за його дар несказанний! 

2 до Корінтян 9:1215, 
виділення автора, переклад І. Хоменка

Якщо ви хочете дізнатися більше про Forward Financial 
Group або наші стратегії безпечного інвестування, відвідай
те сайт forwardfinancialgroup.com або зателефонуйте на номер 
+18883973328.

Якщо вас зацікавили наші конференції «Фінансова револю
ція» або ви хочете прийняти в себе конференцію, зателефонуйте 
на номер +17409647400 і запитайте виконавчий офіс.



Відвідайте FLNFree.com  
для безкоштовного  

завантаження додаткових 
матеріалів вашою мовою! 

Хочете більше БЕЗКОШТОВНИХ навчальних  
матеріалів вашою мовою?  
Перейдіть на FLNFree.com
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Сила щедрос ті

Бог хоче, щоб ви були благословенними й успішними та могли виявля-
ти щедрість за будь-якої нагоди!

Ви ніколи не будете вільними, якщо не станете фінансово незалежними. Ми 
з Дрендою протягом останніх тридцяти років повторюємо, що ви ніколи не 
дізнаєтеся, ким є насправді, і не досягнете життєвої духовної мети, доки не 
розв’яжете проблему з грошима.

ВИ МОЖЕТЕ СТАТИ ВІЛЬНИМИ!

Це довів я, і це довели тисячі інших людей. Божа благодать допоможе вам. 
Є речі, до звершення яких ви покликані, але ніколи не досягнете цього без 
фінансів. Ви маєте стати фінансово вільними не лише для себе і своєї сім’ї, а 
й для того, щоб люди могли бачити Царство, яке діє у вашому житті.

Люди шукають відповідей. Вони прагнуть реального, а не показного. 
Вони відчайдушно потребують бачити Царство, а не релігію.

Бог благий і щедрий! Коли ми щедрі, то ділимося Божим серцем із людьми. 
Подібно до ковтка прохолодної води в спекотний день, щедрість дає полег-
шення й надію світові, який перебуває в пустелі нестатків і бідності.

З п’ятої й останньої книжки Гері Кізі із серії «Ваша фінансова революція» ви 
дізнаєтеся, як можна співпрацювати з Богом під час виконання Його дору-
чень і досягати нових, неймовірних успіхів.

Ви відкриєте для себе такий могутній принцип Царства, як щедрість, і зро-
зумієте, як він діє, коли прочитаєте цю чудову книжку, сповнену свіжих од-
кровень, потужних прикладів зі Слова Божого й наснажливих особистих 
історій від Гері й інших людей, які застосували силу щедрості й у результаті 
разюче змінили своє життя. 

Щедрість показує людям ваше серце — і Боже серце для них.

Гері Кізі — письменник, промовець, підприємець, фінансовий 
експерт і пастор, який пристрасно допомагає людям бути пере-
можцями в житті, особливо у сферах віри, сім’ї та фінансів. Гері 
та його дружина Дренда створили кілька успішних компанії і є 
засновниками християнської місії Faith Life Now, яка випускає дві 
телевізійні програми — Fixing the Money Thing і Drenda, а також 
проводить міжнародні конференції та поширює практичні ре-
сурси. Подружжя Кізі також є пасторами церкви Faith Life Church 
у місті Колумбус, штат Огайо, США.

P.O. Box 779, New Albany, OH 43054    |    garykeesee.com
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Бажаєте більше БЕЗКОШТОВНИХ навчальних ресурсів вашою мовою? 
Перейдіть на FLNFree.com




